
امنیت ملی و سیاست  عضو هیأت رئیسه کمیسیون 
خارجی مجلس، با بیان اینکه حضور نظامی عربستان در 
پاکستان، قطعا برای حمایت از تروریست های ضدایرانی 
است، گفت: به طور حتم این درخواست دولت اسلام آباد 

هیچ معنای دیگری جزء حمایت از تروریسم دولتی ندارد.

ارتش  درخواست  به  واکنش  در  حسینی،  سیدباقر 
پاکستان از سعودی ها برای حضور نظامی در این کشور 
برای مقابله با تروریست ها، گفت: متأسفانه این پیشنهاد و 
درخواست در صورت تحقق، به وخیم تر شدن وضعیت و 

تشدید تنش در منطقه می انجامد....
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رئیس جمهور در دیدار رییس مجلس سنا بلژیک:

برجام تنها با اجرای دقیق تعهدات مستحکم می شود

اصلاح طلبان 121 کرسی مجلس را کسب کردند

پیروزی قاطع 
لیست  امید

رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه کشور:

نباید در مورد عملکرد دولت سیاه نمایی کرد

۴ میلیون مجرد بالای ۳۰ سال در کشور  

حسینی در واکنش به احتمال حضور نظامی عربستان درپاکستان مطرح کرد:

نقشه شوم سعودی ها 
برای انجام عملیات خرابکاری در ایران
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روزنامه صبح ایران

پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، 
با استناد به سخنان رهبر انقلاب اسلامی درباره 3 ابزار فعال دشمنی آمریکا 
و نظام سلطه با جمهوری اسلامی و خدعه آمریکا پس از برجام، گزارش 

تحلیلی نشریه  خط حزب الله را منتشر کرد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت 
آیت الله العظمی خامنه ای، رهبر انقلاب اسلامی در سخنان ابتدای 
سال خود در حرم رضوی »نفوذ«، »تحریم« و »ایران هراسی« را 
3 ابزار فعال دشمنی آمریکا و نظام سلطه با جمهوری اسلامی 

برشمردند. حالا پس از کلیدواژه نفوذ که رد آن را در قریب به اتفاق بیانات نیمه دوم سال 
94 می توان یافت و هم چنین تحریم که ایشان در سخنرانی نوروزی امسال مفصلا به آن 
پرداختند، در دیدار کارگران به ضلع سوم سه گانه آمریکایی این روزهای پس از برجام 
می پردازند: »ایران هراسی« ایران هراسی البته ابزار جدیدی بر علیه جمهوری اسلامی 
نیست و شاید قدمتی به اندازه عمر جمهوری اسلامی ایران دارد. »دستگاه های تبلیغاتی و 
سیاسی دشمنان ملّت ایران تکیه ی خودشان را گذاشتند بر ایجاد ایران هراسی -بعضی ها 
اسلام هراسی، بعضی ها ایران هراسی- ]امّا[ محبوبیّت ملّت ایران در میان ملّت های دنیا 

بیشتر شد.« ...

ایران هراسی، یکی از 3 ابزار دشمن از دیدگاه رهبر انقلاب

خدعه آمریكا پس از برجام
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تشکیل فراکسیون امید در مجلس دهم
محمد رضا عارف خبر داد:

مجلس دهم دارای 121 منتخب اصلاح طلب، 83 منتخب اصولگرا، 65 منتخب مستقل و 11 منتخب عضو لیست صدای ملت 
خواهد بود. )به این جمع 6 نامزد اقلیت مذهبی، یک کرسی واگذار شده به انتخابات میان دوره ای و 3 نماینده مشترک میان 

لیست ها را که بیافزایید، به مجموع 290 کرسی مجلس دهم خواهید رسید(...

واکنش کاظم جلالی به ادعای حداد عادل

 اتهام زنی بدون 
سند، جرم است

انگیزه و آسیب 
ادعاهای انتخاباتی 

منتقدان دولت
یا  انتخابات  در  دولت  دخالت  نظیر  ادعاهایی  انگیزه 
طرفداری از برخی نامزدها، از دید بسیاری از ناظران تنها 
توجیهی برای ناکامی در کسب رای اعتماد مردم است؛ 
ادعایی که نه تنها دردی را درمان نمی کند بلکه انسجام 
ملی را هدف قرار می دهد و حتی به دشمنان خارجی بهانه 
می دهد تا حماسه مشارکت حداکثری مردم در انتخابات 
را خدشه دار نشان دهند. مرحله دوم از انتخابات دهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی هم به انجام رسید و با اعلام 
نتایج نهایی، تکلیف منتخبان مردم و صاحبان کرسی های 
نمایندگی مجلس آینده مشخص شد. دیروز جمعه دهم 
اردیبهشت ماه مردم مانند دور نخست انتخابات مجلس با 
انگیزه و شوق پای صندوق های رای حاضر شدند و بر اساس 
درکی که از ضرورت های کشور و شناختی که از نامزدها 
داشتند، با اعتماد به صندوق ها و مجریان و ناظران انتخابات 
رای خود را به صندوق ها انداختند. مهر تایید نهاد ناظری 
چون شورای نگهبان پای مرحله نخست انتخابات که در آن 
تکلیف سه چهارم از کرسی های مجلس دهم مشخص شد 
نیز نشان داد که منتخبان در این انتخابات به شکلی قانونمند 

به خانه ملت راه یافته اند...

رئیس مرکز پژوهش های مجلس در واکنش به ادعای 
اخیر حدادعادل مبنی بر دخالت دولت در انتخابات گفت: 
اگر قرار باشد به هر نوعی اتهام زنی کنیم و سند هم ارائه 

ندهیم که همه زیر سؤال می روند.
کاظم جلالی با اشاره به اظهارات اخیر حداد عادل مبنی 
بر دخالت دولت در انتخابات، اظهار داشت:  فکر می کنم 
موضعی که خود وزارت کشور در این خصوص اعلام کرد، 
موضعی حکیمانه بود که اگر کسانی سند و مدرکی مبنی بر 
دخالت دولت در انتخابات دارند، قاعدتا باید آن را به مراجع 
نظارتی مثل شورای نگهبان یا خود دولت و وزارت کشور 

ارائه کنند. 
این نماینده مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اگر 
قرار باشد به هر نوعی اتهام زنی کنیم و سند هم ارائه ندهیم 
که همه زیر سؤال می روند و کاری خلاف قانون است، لذا به 

نظر می رسد کلی گویی این چنینی مناسب نیست. ..
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مناقصه گزار: شرکت مخابرات استان قم

موضوع مناقصه یک مرحله ای: توزیع قبوض تلفن ثابت و همراه سطح 

استان قم

مهلت خرید اسناد: از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری روز شنبه 

مورخ 95/02/8 

مهلت تحویل اسناد: تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 95/2/28 

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه: 216/000/000 ریال

تاریخ بازگشایی پاکت های الف و ب و ج: راس ساعت 10 صبح روز چهارشنبه 

مورخ 95/02/29 

طریقه تهیه اسناد مناقصه:

روش اول: واریز مبلغ 50/000 ریال به حساب جام به شماره 1343343331 

بانک ملت مرکزی قم و ارائه اصل فیش آن در ساعات اداری به دبیرخانه این 

شرکت واقع در بلوار 15 خرداد، نرسیده به فلکه شهید محلاتی، طبقه اول - 

اتاق 207

 www.tcq.ir روش دوم: مراجعه به سایت اینترنتی

محل تحویل اسناد: دبیرخانه این شرکت به آدرس فوق می باشد.

متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 

تلفن 37234555)واحد قراردادها( تماس حاصل و یا به آدرس اینترنتی 

ذیل مراجعه فرمایند. بدیهی است این شرکت در رد یا قبول یک یا کلیه 

پیشنهادات مختار است.

EMAIL:TADAROKAT@TCQ.IR

WWW.TCQ.IR

شرکت مخابرات استان قم

شرکت مخابرات استان قم

آگهی مناقصه عمومی - شماره 812 ق 95 )نوبت اول(

از طریق مناقصه عمومی از متقاضیان با شرایط زیر میلگرد خریداری 

می نماید:

مبلغ: 60/000/000/000 ریال

نحوه پرداخت: 100 درصد تهاتر با املاک موجود در استان قم

ضمانت نامه: 1/000/000/000 

زمان خرید اسناد: 1395/2/13 لغایت 1395/2/20 

تحویل اسناد: 1395/2/23 

زمان بازگشایی: 1395/2/25 

هزینه درج آگهی ها در روزنامه به عهده برنده مناقصه است و این 

شرکت در رد یا قبول تمام پیشنهادها مختار است. 

اطلاعات بیشتر: 02532934052 - 09128526690 

نشانی دریافت اسناد: متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه به 

نشانی بلوار امین، کوی 21، شرکت رهساز گستر مراجعه نمایند.

شرکت رهساز گستر

شرکت رهساز گستر

آگهی مناقصه عمومی

بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های مستقیم
 مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد صاحبان مشاغل 

)اشخاص حقیقی( از تیرماه به خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم 
بایستی اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از طریق سامانه 

www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان خردادماه 1395 ارائه نمایند.

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی
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مشکل سخنان 
حداد عادل چیست؟

پیروزی جزئی  باره  در  عادل  آقای حداد  های  حرف 
رقبایش در انتخابات هفتم اسفند 94 دستمایه طنز و شوخی 
خیلی ها شد. البته واکنش عده ای از سیاستمداران عبوس 

را هم که خیلی با شوخ طبعی میانه ای ندارند برانگیخت؛ اما به راستی مشکل سخنان 
حداد عادل چیست؟

اگر فقط کمی از دنیایِ دوقطبی های رایج و عصبانی فضای مجازی و غیرمجازی فاصله 
بگیریم شاید بهتر بتوانیم درک کنیم که چرا رئیس فرهنگستان زبان و ادبیات فارسی آن 
حرف ها را بر زبان آورده. این درست که جناب حداد عادل این بار نتوانست به ساختمان 
بهارستان راه پیدا کند و بر صندلی سبز وکالت تکیه بزند اما با سیاست که خداحافظی 
نکرده. ایشان برای خودش شانی فراتر از یک نماینده مجلس قائل است. فضای سیاسی هم 

که همواره ثابت نمی ماند.
سیاستمدار هم. خیلی از سیاستمداران بودند که روزی از بام قدرت به زیر افتادند و از 
چشم خاص و عام مثلِ قطره اشکی به خاک فرو غلتیدند اما چند صباح بعد چرخ گردون 
چنان چرخید که همای اوج سعادت بر شانه های آن ها نشست و عزتی غیر قابل باور یافتند. 
آقای حداد این ها را خوب می داند. پس هم باید اعتماد به نفس خودش را حفظ کند و هم 
به دوستان همفکر خویش روحیه بدهد تا میدان خالی نماند. بخشی از این حرف ها را هم 
به حساب اقتضای بازی سیاسی بگذارید. درست مثل کری خوانی های مربی ها و بازیکنان 
فوتبال. با شکست استقلال از پرسپولیس دنیا به آخر که نرسیده. اگر قرار باشد استقلالی 

ها با این شکست با دنیای فوتبال خداحافظی کنند که دیگر اصلا فوتبال معنایی ندارد.
همه این ها را گفتم تا بگویم من با همه اختلافی که با جناب حداد عادل و دوستان 
ایشان دارم سعی می کنم تا حدودی موضعی را که ایشان در حال حاضر در آن قرار گرفته 
اند درک کنم. فقط از یک چیز نگرانم و آن هم این که آقای حداد عادل خودش این حرف 
ها را باور کند. آن وقت نه تنها به فکر رفع معایب خود و دوستانش نخواهد افتاد بلکه بر 
اشتباهات پیشین خود اصرار خواهد ورزید. اشتباهاتی که ضرر و زیانش متوجه مردم شریف 
و صبوری خواهد شد که سال هاست منتظر نشسته اند تا مگر اهل سیاست بر سر عقل 

آیند و راه و چاره دیگر کنند.
سیاست عرصه آزمون و خطاست به شرط آن که اهل سیاست چشم عبرت بین داشته 
باشند. به شرط آن که اهل سیاست ابتدا بپذیرند که خطایی صورت گرفته تا بتوانند در 
آزمون های پیش رو خطاهای گذشته را تدارک ببینند. اصلا یکی از بزرگ ترین مشکلات 
آقای حداد و همگنان او این است که صورت مسئله را درست طرح نمی کنند و به همین 
دلیل مدام برمی گردند به همان جایی که بودند. نقطه سرِ خط. در دوم خرداد ۷6 به جای 
این که چشم و گوششان باز شود و در انتخاب غافلگیرانه مردم تامل کنند، گفتند این رای 

نه به هاشمی بود.
گفتند رئیس دولت اصلاحات سید بود و خوش پوش و به همین دلیل رای آورد. 
تشکیل مجلس ششم را هم یک اشتباه فرض کردند. اشتباهی که مردم زود به آن پی بردند 
و در انتخابات بعدی جبران مافات کردند. برآمدن محمود احمدی نژاد را هم پیروزی خود 
فرض کردند و همه آن شعارهای عدالت طلبانه را به پای خودشان نوشتند. در انتخابات 92 
هم آن فاصله پانزده شانزده میلیونی را با کاندیدای مورد نظرشان به هیچ گرفتند و مدام 

گفتند آقای روحانی با اندکی رای پیروز انتخابات شد.
حالا هم که پیروزی سی بر صفر حریف را در انتخابات هفتم اسفند جزئی می دانند. 
همانطور که گفتم اگر این حرف ها از سر آگاهی باشد مشکلی نیست. من همه ترسم این 
است که ناقل این حرف ها خودش هم حرف خودش را باور کند. درست مثل ملا نصرالدین 
که وقتی می خواست از شر مزاحمت های بچه ها خلاص شود به آن ها گفت دو کوچه 

بالاتر شیرینی می دهند. بچه ها با اشتیاق دویدند تا شکمی از عزا در آورند.
دقایقی بعد ملا نصرالدین با خودش گفت نکند واقعا دو کوچه بالاتر شیرینی پخش 
می کنند. گفت و بعد خودش هم دوید تا از قافله شیرینی خوران عقب نماند. حالا حکایت 
بعضی هاست! که البته امیدوارم این گونه نباشد و آقای حداد عادل و دوستانش در خفا در 
پی تدارک اشتباهات خود باشند و این حرف ها ر ا هم فقط برای حال گیری حریفان بر 

زبان آورده باشند. امیدوارم.

رییس ستاد انتخابات حزب اعتدال و توسعه:

منتخبان مردم باید رفتار برادرانه داشته باشند
رییس ستاد انتخابات حزب اعتدال و توسعه در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
گفت: امروز دیگر رقابتها پایان یافته است و منتخبان مردم باید رفتار برادرانه داشته باشند 
خصوصا در حوزه های انتخابیه ای که جناح رقیب رای آورده، زیرا آنکه انتخاب شده نماینده 

همه مردم است.
اسماعیل شجاعی در گفت وگو با ایرنا افزود: رقابت سیاسی در نوبه خود ارزشمند است 
و موجب نشاط و فعال شدن فضای جامعه می شود ولی آنچه باید مورد توجه قرار گیرد این 
است که رقابت های سیاسی نباید به مسائل شخصی منجر شود. وی ادامه داد: هر نماینده ای 
که در حوزه انتخابیه حائز اکثریت رای مردم شده است نماینده همه مردم است، چه کسانی 
که در ستاد وی بوده اند و چه کسانی که در ستاد رقیب باید منتخب را با آغوش باز بپذیرند 
و همه با هم برای توسعه حوزه انتخابیه خود تلاش کنند. رییس ستاد انتخابات حزب اعتدال 
و توسعه در دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی اظهارداشت: حضور احزاب و جناح 
ها در صحنه انتخابات نیز از اهمیت بالایی برخوردار است و جامعه نشان داد که به درجه ای از 
توسعه و بلوغ سیاسی دست یافته است که به لیست رای دهد و احزاب وظایف نظارتی خود 
را به جای مردم انجام دهند. شجاعی گفت: امروز دغدغه اصلی منتخبان مردم باید مسائل 
اقتصادی باشد و بخشی از این مشکلات ناشی از تحریم ها ست که امیدواریم با لغو تحریم ها، 
امید در جامعه ایجاد شود و مردم با نشاط فعالیت و کسب و کار کنند. وی افزود: منتخبان مردم 
باید سهولت کسب و کار را مورد توجه قرار دهند و راهکارهای جلوگیری از فساد را عملیاتی 
کنند که بخش عمده مشکلات کشور در این زمینه است. این فعال سیاسی اضافه کرد: فساد 
در بخشهای مختلف به دلیل فقدان شفافیت مانع توسعه کسب و کار شده است که با مبارزه 
با آن می توان فضای کسب و کار مناسب در جامعه ایجاد کرد. شجاعی همچنین خاطر نشان 
کرد: در این دوره از مجلس شورای اسلامی تعدادی از منتخبان، جدید هستند که لازم است به 
قوانین برنامه ششم توسعه و بودجه آشنایی پیدا کنند تا بتوانند وظایف نظارتی خود را به عنوان 
یك نماینده مجلس به درستی انجام دهند. از سوی دیگر بهتر است منتخبان در کمیسیون 
های تخصصی با توجه به تجربه و تخصص خود عضو شوند تا بتوانند فعالیت و عملکرد مناسب 

تر وموثر تری داشته باشند و کار آیی مجلس افزایش یابد.

حقیقت پور:

تهران مقابل واشنگتن کوتاه نمی آید
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: ایران برای برگرداندن 2 میلیارد دلار به بیت المال باید مقابله جدی کند و از هر راه بین 

المللی از جمله نامه نگاری و طرح شکایت در دادگاه لاهه استفاده کند.
منصور حقیقت پور در گفت و گو با خانه ملت، با اشاره به نامه محمدجواد ظریف در 
خصوص راهزنی 2 میلیارد دلاری آمریکا از ذخایر ارزی ایران به سازمان ملل گفت: ایران 
هر راهی که منجر به بازگشت پول بیت المال به حساب بانک مرکزی می شود را باید برود. 
در این بین نامه نگاری به سازمان ملل می تواند موثر واقع شود. نماینده مردم اردبیل، نیر 
و نمین در مجلس نهم شورای اسلامی در خصوص تاثیر گذاری این نامه نگاری ها اظهار 
داشت: ایران باید فضا و جو بین المللی به سمت و سویی ببرد تا دست آمریکا راهزن برای 
برای جهانیان باز شود. علاوه بر ارسال به سازمان ملل می توانیم مسیر های دیگری برای 
استیفای حق ما برویم. وی ادامه داد: طرح شکایت به دادگاه لاهه از جمله مسیری است که 
می توانیم دزدی آمریکایی ها را نشان دهیم تا در نهایت پول برداشت شده از بیت المال را 
به کشور بر گردانیم. برای این کار لازم است بین دستگاه های مختلف هماهنگی لازم وجود 
داشته باشد تا همه با یک صدا دادخواهی خود را به گوش جهانیان برسانیم. حقیقت پور در 
این باره که برداشت 2 میلیارد دلاری نقض برجام محسوب می شود یا خیر گفت: شورای 
عالی امنیت ملی مسئولین نظارت بر حسن اجرای برجام را بر عهده دارد و تشخیص نقض 
برجام از سوی آمریکا بر عهده کمیته نظارت این شورا است. نایب رئیس کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه اگر مشخص شود نقض 
برجام است، اقدام می کنیم، اظهار داشت: در متن برجام مکانیزم ماشه که همان برگشت 
به نقطه پیش از مذاکره دیده شود و به محض آنکه مشخص شود رفتار اخیر آمریکایی ها 

نقض برجام است، ایران اجرای برجام را لغو می کند.

رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه کشور:

نباید در مورد عملکرد دولت
سیاه نمایی کرد

رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه کشور، تصریح کرد که نباید وقایع سیاسی 
کشور را کامل سیاه و یا کامل سفید ببینیم. حجت الاسلام والمسلمین تقوی پس از عیادت 
محمدی گلپایگانی رئیس دفتر مقام معظم رهبری در گفت وگو با ایسنا، اظهار داشت: حال 
عمومی ایشان رضایتبخش است و بنا بر صلاحدید پزشکان در دو سه روز آینده ممکن 
است از بیمارستان مرخص شود. وی همچنین در مورد صحبت های روز جمعه، امام جمعه 
موقت تهران در نماز جمعه گفت: صحبت های ایشان مبتنی بر منطق بود و ما نباید وقایع 
سیاسی کشور را یا به طورکامل سیاه و یا به طور کاملا سفید ببینیم، بلکه باید همه نقاط 
ضعف و قوت را به طور یکسان و همزمان تحلیل کنیم. وی افزود: متاسفانه در کشور ما 
اینگونه است که جریان های سیاسی، اتفاقات و وقایع مرتبط با جریان مقابل را و همچنین 
عملکرد آنها را کاملا سیاه و نامطلوب جلوه می دهند و نقاط قوت را نادیده می گیرند که 
نباید این اتفاق در کشور به یک رویه تبدیل شود. وی افزود: برجام حاوی نقاط مثبت و 
منفی است و نه در مورد برجام و نه در مورد عملکرد دولت نباید سیاهنمایی کرد و آن را 

کاملا نامطلوب جلوه داد. این موضوع در مورد سایر دولت ها نیز صدق می کند.

واکنش آیت الله هاشم زاده هریسی به طرح امنیت اخلاقی

طرح های امر به معروف و نهی از منکر 
شمشیرهای دولبه هستند

عضو مجلس خبرگان رهبری با اشاره به اینکه طرح های امر به معروف و نهی از منکر 
شمشیرهای دو لبه هستند، از لزوم سازگاری طرح امنیت اخلاقی با طبیعت افراد جامعه و 

اجرایی شدن آن در چنین حالتی، سخن گفت.
آیت الله هاشم هاشم زاده هریسی در گفت و گو با جماران، درباره طرح اخیر پلیس برای 
انجام ماموریت ۷000 پلیس نامحسوس، اظهار کرد: طرح امنیت اخلاقی از دو واژه امنیت 
و اخلاق تشکیل شده است که هر دو زیبا، خوب و لازم است. وی ادامه داد: اصل امنیت 
اخلاقی مشکلی ندارد، اما اینکه با چه روشی و چگونه اجرایی می شود، از اهمیت بسیاری 
برخوردار است. بنده از نحوه اجرایی شدن این طرح اطلاعی ندارم، اما می دانم اجرای این 
گونه مسائل حتی در موارد امر به معروف و نهی از منکر، شمشیرهای دولبه هستند. این 
عضو مجلس خبرگان رهبری تصرح کرد: مسائل اینگونه گاهی هدف مورد نظر را تامین می 
کند و در مواقعی دیگر به موضوعی ضد خودش تبدیل می شود، جنبه آموزندگی خود را 
به بدآموزی تغییر می دهد و در برخی موارد به جای اینکه مورد استقبال مردم قرار بگیرد، 

باعث تنفر آن ها می شود. 
وی همچنین گفت: در اجرایی چنین طرح هایی باید با احتیاط بسیار گام برداشته شود 
و با رویکردی کارشناسانه به پیش رفت؛ چون انجام نشدن یک کار خوب بسیار بهتر از این 
است که فعالیت مورد نظر به درستی صورت نگیرد. آیت الله هاشم زاده هریسی در بخش 
دیگری از صحبت های خود، یادآور شد: برای انجام چنین فعالیت هایی باید از ظرافت و 
مهارت بالایی برخوردار باشیم. وی با تاکید بر اهمیت چگونگی به کارگیری و انجام ماموریت 
افرادی که در روند اجرایی شدن طرح امنیت اخلاقی حضور دارند، اظهار کرد: با توجه به 
اهمیت افراد حاضر در روند اجرای این طرح و با در نظر داشتن اینکه بنده با جزئیات این 
طرح و همچنین اجراکنندگان آن آشنایی چندانی ندارم، قضاوتی انجام نمی دهم، اما به 
جرات اعلام می کنم که عنوان این طرح بسیار زیبا است، اما مهم تر از آن، روش عملیاتی 

کردن آن است. 
نماینده مردم آذربایجان شرقی در مجلس خبرگان رهبری افزود: با این حال، احتمال 
بر جای ماندن آثار منفی از اجرای چنین طرحی نیز وجود دارد، اما احتمال حاصل شدن 
نتیجه ای مطلوب هم وجود دارد از این رو توجه به بعد کارشناسی در چنین موضوعاتی 

بیش از پیش اهمیت پیدا می کند. 
وی تصریح کرد: باید توجه داشته باشیم که اینگونه اقدامات را برای مردم انجام می دهیم 
از این رو باید کاری انجام دهیم که با طبیعت مردم سازگاری داشته باشد. در این راستا حتی 
اگر امر به معروف هم با طبیعت افراد سازگاری نداشته باشد، نباید انجام شود. آیت الله هاشم 
زاده هریسی در بخش دیگری از صحبت های خود خاطرنشان کرد: انجام امر به معروف 
و نهی از منکر مانند نوشیدن آبی گوارا است که ممکن است در برخی موارد، بدن آن را 
پس بزند که در چنین شرایطی نباید از آن استفاده شود. نمی دانم آیا طرح امنیت اخلاقی 

مطبوع جامعه خواهد بود یا خیر؟.

سیامک ره پیک:

 قانون اساسی حکمی درباره 
ترتیبات تنظیم و صدور اعتبارنامه ندارد

سخنگوی هیئت مرکزی نظارت بر انتخابات گفت: در قانون اساسی درباره ترتیبات 
تنظیم و صدور اعتبار نامه نمایندگان هیچ حکمی وجود ندارد و تعبیر صورت گرفته در 

این مورد درست نیست.
به گزارش ایرنا، سیامک ره پیک در مورد اظهارنظر برخی مقامات مبنی براینکه )قانون 
اساسی می گوید نماینده که انتخاب می شود با رای حوزه انتخابیه خودش انتخاب می 
شود و به محض اینکه رای آورد و در مجلس شورای اسلامی اعتبارنامه اش تصویب شد، 
این وسط چیزی نداریم(، افزود: در قانون اساسی حکمی در این باره وجود ندارد. وی با بیان 
اینکه اعتبارنامه نمایندگان روند خاصی دارد تصریح کرد: بعد از آنکه انتخابات چه ازنظر 
صلاحیت ها و چه از جهت حوزه های انتخابیه توسط شورای نگهبان تایید شد، نتیجه آن 
به دستگاه اجرایی اعلام می شود و بعد از آن هیات نظارت وهیات اجرایی باید اعتبارنامه 

نمایندگان را امضا و تایید کنند.
ره پیک اظهار داشت: اگر تمام این مراحل طی شد آن وقت اعتبار نامه نمایندگان به 
مجلس داده می شود و در مجلس نیز طبق قانون به اعتبار نامه ها رسیدگی می شود. 
سخنگوی هیات مرکزی نظارت برانتخابات گفت: بر اساس قانون هیات بررسی نمایندگان 
درمجلس مربوط به آن بخشی خواهد بود که شورای نگهبان نسبت به آن بخش اظهار نظر 
نکرده باشد. وی ادامه داد: همه قوانین عادی تحت حاکمیت اصول قانون اساسی و براساس 
آن قابل تفسیر و بررسی است و قانون اساسی حق نظارت بر انتخابات را بصورت مطلق و 
عام به شورای نگهبان داده است. ره پیک گفت: طبق اصل 99 قانون اساسی و تفسیر این 
اصل توسط شورای نگهبان وهمچنین طبق قوانین عادی از جمله ماده 3 قانون مجلس 
شورای اسلامی، نظارت شورای نگهبان عام و استصوابی وهمه مراحل و تمام امور مربوط به 
انتخابات است. وی ادامه داد: شورای نگهبان به استناد مستندات قانون ازجمله مستندات 
ذکر شده نسبت به پرونده های مختلف اظهار نظر می کند واین رویه بر تمام ادوار شورای 
نگهبان وجود داشته است و امر جدیدی نیست. سخنگوی هیات مرکزی نظارت برانتخابات 
تاکید کرد: شورا بر اساس وظایف قانونی اش که نظارت بر انتخابات است در مورد پرونده 
های انتخاباتی اظهار نظر می کند لذا باید در بیان اصول و مفاد حقوقی قانون اساسی دقت 

کامل شود.

محمدرضا عارف خبر داد:

تشکیل فراکسیون امید در مجلس دهم
رئیس شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان اظهار کرد: با نهایی شدن نتایج دور دوم 
انتخابات مجلس شورای اسلامی طی روزهای آینده فراکسیون امید برای مجلس آینده 

تشکیل خواهد شد.
محمدرضا عارف در گفت وگو با ایسنا، خاطر نشان کرد: بحمدالله شاهد موفقیت لیست 
امید در دور دوم بودیم و در این شرایط امیدواریم مجلس آینده بر اساس اولویت های 
ترسیمی در حوزه اقتصادی و معیشتی و بر اساس برنامه 128 بندی که در گذشته اعلام 
شده بود و هم چنین ساماندهی برخی آسیب های اجتماعی عملکرد مثبتی داشته باشد؛ و 
ان شاء الله روال عملیاتی این برنامه ها نیز در هفته آینده و پس از تشکیل فراکسیون امید 
تبیین می شود. وی در بخش دیگری از صحبت های خود در مورد ریاست مجلس آینده 
گفت:  تعیین ریاست مجلس حق مجلس است و پرداختن زودهنگام به این موضوعات 
شاید به صلاح نباشد اما با تشکیل فراکسیون ها و سیاست های مرتبط با این فراکسیون های 
مختلف این موضوعات نیز قابل بررسی است و ان شاء الله با یک تعامل مطلوب با فراکسیون 
های مختلف و پس از مشخص شدن نتایج نهایی انتخابات در دور دوم فراکسیون ها 
این موضوع را نیز در دستور کار خود قرار خواهند داد. عارف در خصوص امکان اجماع با 
لاریجانی در مورد سیاست مجلس گفت: اولویت ما برای مجلس آینده تعامل با فراکسیون 
های مختلف در جهت رسیدن به اهداف کلان و ترسیمی است و قصد نداریم در مجلس 
آینده تقابل فراکسیون ها را ایجاد کنیم، بلکه با تعامل و همفکری در مسیر اهداف کلان 

کشور گام بر می داریم.

واکنش کاظم جلالی به ادعای حداد عادل

 اتهام زنی بدون سند، جرم است
رئیس مرکز پژوهش های مجلس در واکنش به ادعای اخیر حدادعادل مبنی بر دخالت 
دولت در انتخابات گفت: اگر قرار باشد به هر نوعی اتهام زنی کنیم و سند هم ارائه ندهیم 

که همه زیر سؤال می روند.
کاظم جلالی با اشاره به اظهارات اخیر حداد عادل مبنی بر دخالت دولت در انتخابات، 
اظهار داشت:  فکر می کنم موضعی که خود وزارت کشور در این خصوص اعلام کرد، 
موضعی حکیمانه بود که اگر کسانی سند و مدرکی مبنی بر دخالت دولت در انتخابات 
دارند، قاعدتا باید آن را به مراجع نظارتی مثل شورای نگهبان یا خود دولت و وزارت کشور 

ارائه کنند. 
این نماینده مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اگر قرار باشد به هر نوعی اتهام زنی 
کنیم و سند هم ارائه ندهیم که همه زیر سؤال می روند و کاری خلاف قانون است، لذا به 

نظر می رسد کلی گویی این چنینی مناسب نیست. 
جلالی در پایان گفت: بهتر این است که اگر کسی سند و مدرکی دارد، ادعاهای خود را 
بر همان اساس مطرح کند و الا نباید بدون سند و مدرک و به هر بهانه ای اتهام زنی کنیم، 

چرا که اصلا درست نیست.

از سوی امیری مطرح شد:

واکنش وزارت کشور به نامه علی مطهری
سخنگوی وزارت کشور گفت: قرار شد آقای مطهری سابقه موضوعی را که می گویند 

برای ما بیاورند تا سابقه این اتفاق را بررسی کنیم.
به گزارش ایلنا، حسینعلی امیری  در پاسخ به این سوال که پرونده رسانه هایی که در 
دوره انتخابات اقدامات تبلیغاتی انجام دادند به کجا رسید، عنوان کرد: آنچه وظیفه ما است 
این است که هر کجا دیدیم از امکانات دولتی در امر انتخابات استفاده یا سوءاستفاده می شود 
به قوه قضاییه اعلام کنیم این کار را ما انجام دادیم اینکه در این قوه پرونده ها دچار چه 
سرنوشتی شدند را باید از دستگاه قضایی سوال کنید. وی درباره نامه مطهری در خصوص 
سابقه صدور اعتبار نماینده نیشابور علیرغم مخالفت شورای نگهبان توسط وزارت کشور 
وقت یادآور شد: باید در این مورد قدری صبوری کنیم ببینیم این کار به کجا می رسد، من 
با آقای مطهری دیروز صحبت کردم و این موضوع را به بنده هم گفت قرار شد سابقه این 
مساله را برای ما بیاورند تا سابقه این اتفاق را بررسی کنیم. سخنگوی وزارت کشور در پاسخ 
به این سوال که چند نفر از اعضای شورای نگهبان با صدور اعتبارنامه خالقی مخالفت کردند، 

خاطرنشان کرد: از بحث های داخلی شورای نگهبان اطلاعی ندارم.

یادداشت

اخبــار

رییس  دیدار  در  جمهوری  رییس 
مجلس سنا بلژیک تاکید کرد که جمهوری 
تعمیق  و  توسعه  آماده  ایران  اسلامی 
همکاری ها با کشورهای عضو اتحادیه اروپا 
از جمله بلژیک در حوزه های دوجانبه، 

منطقه ای و بین المللی است.
دکتر  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
حسن روحانی روز شنبه در دیدار خانم 
نقش  بر  تاکید  با  دوفرین«  »کریستین 
مجالس در توسعه و تعمیق روابط کشورها، 
اظهارداشت: ایران و بلژیک امکانات گسترده 
ای برای تقویت همکاری ها دارند که باید 
در فرصت پسابرجام، از این امکانات برای 
تجاری  و  اقتصادی  همکاریهای  افزایش 
بهره گرفت. رییس جمهوری با تاکید بر 
اینکه »مانعی برای توسعه روابط اقتصادی 

تهران – بروکسل وجود ندارد«، گفت: دو کشور می توانند 
فعالیت های اقتصادی مشترکی را برای کل منطقه پایه ریزی 
کنند. دکتر روحانی به حضورهیات های بزرگ تجاری جهان  
و از جمله کشورهای اروپایی در تهران و انعقاد توافقات و 
تفاهمات گسترده با آنها اشاره کرد و اظهارداشت: تهران از 
حضور سرمایه گذاران و کارآفرینان دولتی و بخش خصوصی 
بلژیک نیز برای همکاری در فضای پسابرجام، استقبال می 
کند. رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود به  
نقش مثبت اتحادیه اروپا در توافق هسته ای اشاره کرد و 
تصریح  نمود: توافق هسته ای، آغاز و نه پایان راه است و 
توافقات و  به موقع و دقیق  با اجرای  تنها  پایه های آن 
تعهدات، مستحکم تر خواهد شد. دکتر روحانی  با بیان اینکه 
»مجموعه مسایل جهانی نشان می دهد بدون همفکری، 
رایزنی و هماهنگی کشورها نمی توانیم به اهداف مشترک 
دست یابیم«، اظهارداشت: این توافق همچنین  نشان داد که 
می توان مسایل و مشکلات پیچیده جهانی را از طریق گفت 
و گو و مذاکره حل و فصل کرد و باید از این الگو و مدل، برای 

حل و فصل دیگر مشکلات منطقه و جهان استفاده کرد.
نباید تروریست ها را به خوب و بد تقسیم کرد

رییس جمهوری در ادامه به موضوع تروریسم به عنوان 
یک معضل بزرگ جهانی پرداخت و با تبیین ریشه های آن 
اظهارداشت: در کنار ریشه های اقتصادی و فرهنگی تروریسم 
همانند فقر و جهل، تبعیض، ناامیدی جوانان از آینده و 
اعتراض آنان به دخالت های قدرت ها در کشورهایشان نیز 
از ریشه های اساسی تروریسم است. رییس جمهوری با 
تاکید براینکه »توسعه نامتعادل و نابرابری درجهان عاملی 
برای اعتراض جوانان است«، تصریح کرد: یکی از ریشه های 
تروریسم ناامیدی است و اینکه عده ای احساس تبعیض می 
کنند و نظم و قوانین موجود را برای حل و فصل مشکلاتشان 
کارساز نمی دانند. دکتر روحانی، حملات نظامی و بمباران 
را راه حل اساسی مبارزه با تروریسم ندانست و گفت: برای 
مبارزه با تروریسم باید از همه امکانات جهت رفع ریشه های 
این پدیده شوم استفاده کرد. رییس جمهوری به برخورد 
دیرهنگام اتحادیه اروپا با پدیده تروریسم اشاره کرد و گفت: 
متاسفانه در سال هایی که تروریسم دامنگیر مردم افغانستان، 

عراق وسوریه شد،  اروپا تا حدی بی تفاوت ماند و زمانی وارد 
عرصه مبارزه با این پدیده شوم شد که شعله های آن به 
اروپا رسید. دکتر روحانی تروریسم را یک خطر بزرگ برای 
همه جهان دانست و اظهارداشت: با تروریسم در هر جا و 
با هر شعاری باید مبارزه کرد و نباید تروریست ها را برای 
منافع کوتاه مدت، به تروریست های خوب و بد تقسیم کرد. 
رییس جمهوری گفت: ما در سال های اولیه انقلاب اسلامی 
با تروریست هایی مواجه بودیم که مقامها و مردم کشور ما 
را وحشیانه به شهادت رساندند و متاسفانه هم اکنون همین 
تروریست ها در اروپا آزادانه زندگی و فعالیت می کنند. 
دکتر روحانی همچنین به مواردی از استفاده تروریست ها 
از مواد شیمیایی اشاره کرد و گفت: دستیابی تروریست ها 
به تسلیحات شیمیایی بسیار وحشتناک است و جمهوری 
اسلامی ایران به عنوان یکی از قربانیان حملات شیمیایی، 
این خطر را کاملا درک می کند، چرا که هزاران مصدومان 
شیمیایی ما همچنان از عوارض مصدومیت رنج می برند. 
دکتر روحانی با بیان اینکه »باید از همه توان برای ریشه کن 
کردن تروریسم در سراسر جهان استفاده کنیم«، گفت: باید 
منابع درآمد و کانال های انتقال تسلیحات به تروریست ها 
را قطع و مسدود کنیم و اجازه ندهیم همچنان تروریست 
ها نفت و آثار باستانی عراق و سوریه را غارت و در بازارهای 
مشخص و به سادگی به فروش برسانند. رییس مجلس 
سنا بلژیک نیز در این دیدار تاکید کرد که »خواستار فصل 
جدیدی در روابط ایران و بلژیک هستیم و بروکسل آماده 
همکاری باتهران در همه حوزه های مورد علاقه است.« خانم 
»کریستین دوفرین« با قدردانی از مواضع تهران در مبارزه 
با تروریسم و تاکید بر اینکه کشورش آماده بهره گیری از 
تجربیات ایران در این عرصه است، گفت: ایران عامل ثبات 
در منطقه است و می تواند در روند مبارزه با تروریسم نقش 
مهمی ایفا کند و بروکسل در این ارتباط در کنار تهران است. 
وی همچنین بار دیگر از دکتر روحانی برای سفر به بروکسل 

به طور رسمی دعوت کرد.
برای کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی

 تقسیم کار ملی ضروری است
رییس جمهوری همچنین در نشست شورای اجتماعی 
کشور، پرهیز از موازی کاری برای کاستن از آسیب های 

اجتماعی را ضروری دانست و تأکید کرد: 
برای کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی 
تقسیم کار ملی، تعیین دقیق اولویت ها 
سازمان های  ظرفیت های  از  استفاده  و 
الاسلام  مردم نهاد ضروری است. حجت 
و المسلمین دکتر حسن روحانی دیروز 
-شنبه- در این نشست که با حضور همه 
اعضای این شورا در دفتر رییس جمهوری 
از  یکی  را  نشینی  حاشیه  شد،  برگزار 
اولویت های پنجگانه آسیب های اجتماعی 
که باید مورد بحث اعضا قرار گیرد، دانست 
و اظهار داشت: حاشیه نشینی در شهرهای 
بزرگ، پدیده ای جهانی است و مواجهه 
با آن نیازمند مطالعه تجربیات،  برنامه ها و 
اقدامات دیگر کشورها است. رییس شورای 
اجتماعی کشور، ریشه یابی و حل ریشه ای 
حاشیه نشینی را مستلزم برنامه ریزی و اقدامات هماهنگ 
مشارکت  و  ظرفیت ها  از  استفاده  گفت:  و  دانست  ملی 
مردمی و سازمان های مردم نهاد در بخش تجمیع، تملك، 
احیا و خدمت رسانی در بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری، 
ضروری است. اعضای شورای اجتماعی در ادامه این نشست، 
پیش نویس طرح تقسیم کار ملی برای کنترل و کاهش 
آسیب های اجتماعی را تصویب کردند و مقرر شد درباره 
جزئیات آن، در جلسات آتی شورا تصمیم گیری کنند. در 
ابتدای این جلسه نیز گزارشی از اقدامات انجام شده در باره 
ابلاغیه و تأکیدات مقام معظم رهبری در ارتباط با آسیب های 
اجتماعی ارائه گردید. همچنین از میان پنج آسیب اجتماعی 
اولویت دار شامل اعتیاد، حاشیه نشینی، طلاق، ابتذال، مفاسد 
اخلاقی و بیکاری، اعضا پس از استماع گزارش های وزیر راه 
و شهرسازی، استانداران خراسان رضوی و کرمان، دبیرکل 
ستاد مبارزه با مواد مخدر و معاون برنامه ریزی دبیرخانه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی، دستگاه های همکار، معین و 
اصلی را در باب موضوعات اعتیاد، طلاق و حاشیه نشینی 
مشخص کردند. عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور نیز به 
عنوان قائم مقام رییس و دبیر شورای اجتماعی در ابتدای 
این جلسه، اقدامات انجام گرفته برای برنامه ریزی در سال 
1395 را به اطلاع اعضا رساند. در این جلسه مقرر شد درباره 
موضوعات آسیبی مطرح شده همچنان ستادها و شوراهای 
ذیربط مسئولیت های اصلی را برعهده داشته باشند و شورای 
اجتماعی کشور به عنوان سیاستگذار اجرایی و هماهنگ 
کننده و پیگیر مصوبات در حوزه های ذیربط باشد و چنانچه 
مصوبات شورای اجتماعی نیازمند سیاستگذاری و تصمیم 
گیری در حوزه بالاتری باشد، موضوع به شورای عالی انقلاب 
فرهنگی ارجاع گردد. همچنین در این نشست تأکید شد غیر 
از آسیب های مطرح شده در جلسه امروز، سایر آسیب های 
اجتماعی نیز به بحث و تبادل گذاشته شوند تا با تعیین 
دستگاه های اصلی و همکار، موضوعات مورد توجه اساسی تر 
قرار گیرد. در این جلسه همچنین تصمیم گیری شد که 
جلسات شورای اجتماعی کشور هر ماه یکبار به ریاست قائم 
مقام رییس شورا و هر فصل به ریاست رییس جمهوری 

برگزار شود.

رئیس جمهور در دیدار رییس مجلس سنا بلژیک:

برجام تنها با اجرای دقیق تعهدات مستحكم می شود
اخبار

عضو هیأت رئیسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس، با بیان اینکه حضور نظامی عربستان در 
پاکستان، قطعا برای حمایت از تروریست های ضدایرانی 
است، گفت: به طور حتم این درخواست دولت اسلام آباد 
هیچ معنای دیگری جزء حمایت از تروریسم دولتی ندارد.

در  ملت،  خانه  با  وگو  گفت  در  حسینی  سیدباقر 
واکنش به درخواست ارتش پاکستان از سعودی ها برای 
حضور نظامی در این کشور برای مقابله با تروریست ها، 
این پیشنهاد و درخواست در صورت  گفت: متأسفانه 
تحقق، به وخیم تر شدن وضعیت و تشدید تنش در 

منطقه می انجامد.
نماینده مردم زابل، زهک و هیرمند در مجلس شورای 
اسلامی، با بیان اینکه حضور نظامی عربستان در خاک 
پاکستان، قطعا برای حمایت از تروریست های ضدایرانی 

است، افزود: به طور حتم این مسئله برای ایجاد عملیات 
های خرابکارانه بر علیه جمهوری اسلامی است و این 
جزء  دیگری  معنای  هیچ  آباد  اسلام  دولت  درخواست 

حمایت از تروریسم دولتی ندارد.
وی عربستان را محور شرارت و تشدید بحران در منطقه 
خواند و گفت: جمهوری اسلامی، عربستان را از عوامل 
اصلی تشکیل گروه های تروریستی می داند و قطعا با 
حضور نظامی سعودی ها در پاکستان مخالف جدی است.

این نماینده مردم در مجلس نهم، ادامه داد: به نظر من 
با حضور نظامی عربستان در پاکستان باید در آینده ای 
نزدیک شاهد بروز خرابکاری های تروریستی در مرزهای 
ایران باشیم، البته عربستان در چند سال اخیر با حمایت 
از داعش و گروه های دیگر تروریستی در سوریه به دنبال 
ضربه زدن به جمهوری اسلامی بود، اما خوشبختانه در این 

عرصه با شکست روبه رو شد.
حسینی تصریح کرد: متأسفانه بخشی از بدنه فکری 
با سعودی ها و  و اطلاعاتی پاکستان رابطه تنگاتنگی 
تروریست های مورد حمایت عربستان دارند که البته اخیر 
این روابط بسیار کم رنگ شده بود، اما به نظر می رسد که 

فتنه دیگری در این رابطه در راه است.
در هفته گذشته سهیل آمان، فرمانده نیروی هوایی با 
محمد بن صالح العتیبی، همتای سعودی خود در پایگاه 
آمان  این دیدار  نیروی هوایی در ریاض دیدار کرد. در 
همکاری مداوم و بی وقفه میان نیروی هوایی دو کشور را 
راضی کننده دانست و به همتای عربستانی خود گفت که 
نیروی هوایی پاکستان آماده برآورده کردن تمامی نیازهای 
نیروهای عربستانی درباره آموزش نظامی و استفاده از 
کارشناسی و مهارت در عملیات علیه گروه های تندرو است.

حسینی در واکنش به احتمال حضور نظامی عربستان درپاکستان مطرح کرد:

نقشه شوم سعودی ها برای انجام عملیات خرابکاری در ایران

جمهوری  گفت:  خارجه  امور  وزیر 
قبال  را )در  ایران تعهدات خود  اسلامی 
است  کرده  اجرا  جدی  بطور  برجام( 
به  تا  رود  می  انتظار  شرکای 5+1  از  و 
مسئولیتهای خود در زمینه اجرای دقیق 

تعهداتشان عمل کنند.
دیپلماسی  مرکز  از  ایرنا  گزارش  به 
رسانه ای وزارت امور خارجه، محمد جواد 
ظریف در دیدار خانم کریستین دوفرین 
رئیس مجلس سنای بلژیك آخرین راههای 
گسترش روابط دوجانبه و مسائل منطقه 
ای را با وی مورد بحث و تبادل نظر قرار داد.

وزیر امور خارجه اظهار داشت: حضور 
بلژیك در  هیات پارلمانی مجلس سنای 
تهران، جایگاه مهمی در گسترش مناسبات 
دو  پارلمان های  نقش  و  دارد  دو کشور 

کشور در تدوین و وضع قوانین و سیاست 
های دو کشور اهمیت فوق العاده ای داشته 
و دارد. محمد جواد ظریف با تشریح آخرین 
داشت:  خاطرنشان  برجام  توافق  وضعیت 
جمهوری اسلامی ایران تعهدات خویش را 
بطور جدی اجرا کرده است و از شرکای 5+1 
انتظار می رود تا مسئولیت های خویش را 
در قبال اجرای دقیق تعهدات خویش بعمل 
آورند. وزیر امور خارجه در ادامه با بیان اینکه 
در زمینه تروریسم، افراط گرایی، مخاطرات 
و چالش های مشترك در سطح جهانـی 
بررسی  با  داشت:  اظهار  داریم  منطقه  و 
گذرای عمده اعمال تروریستی و مجریـان 
آن، بدرستی استنتاج می گردد تماماً این 
رویکردها از یك منبع و فکر الهام می گیرند 

و تغییر این چالش نیز در گرو تـوجه بـه 
تغییر رفتارها و رویکردهای منابع تغذیه 
کننده افکار افراطی و تـروریستی می باشد. 
ظریف درخصوص ضرورت تحرك بخشیدن 
به مناسبات اقتصادی و بانکی اظهار داشت: 
ما امیدواریم شرکای اروپایی بطور ملموس و 
واقعی در جهت تحرك بخشیدن به فعالیت 
های بانکی و مالی اقدام نمایند تا مراودات 
دو کشور شاهد آثار آن بطور عینی باشند. 
وزیرامور خارجه کشورمان درخصوص بحران 
بحران جاری سوریه  در  ما  گفت:  سوریه 
کارشکنی  با  خصمانه  رویکردهای  شاهد 
های گروه های النصره و داعش برای نقض 
آشکار آتش بس با استفاده از تغذیه مالی 
و تسلیحاتی و راههای تنفسی در منطقه 
هستیم و متأسفانه شاهد نقض آشکار آتش 

بس مورد تأیید گروه بین المللی حمایت از 
بحران سوریه بطور فاحشی می باشیم.

سیاسی  حل  راه  درخصوص  ظریف 
راه حل  یافتن  تنها  گفت:  سوریه  بحران 
امور  واگذاری  سوریه،  بحران  برای  واقعی 
به مردم سوریه، اجرای انتخابات با احترام 
به آرای مردم است ولیکن متأسفانه برخی 
رویکرد طرف ها بر پیچیده سازی بحران 
منتهی شده و بر سر راه پیدا کردن راه حل 
صحیح، با ترك میز مذاکرات، مانع تراشی 
با  دیپلماسی  دستگاه  رییس  کنند.  می 
تبیین چشم انداز تحولات منطقه و سوریه 
تصریح کرد: هیچ گونه راه حل، بجز راه حل 
سیاسی برای حل بحران های منطقه، در 
پرتو تجربیات چندین ساله که همگی از 
خلال بحران های عراق، افغانستان و یمن 

کسب کرده ایم، نداریم و تنها پیوستن به 
مذاکرات و یافتن راه حل مرضی الطرفین 
بر اساس اراده مردم و احترام به حق تعیین 
سرنوشت آنان، سازوکارهای معقول بحران 
های مختلف منطقه است. بر اساس این 
به  کشورمان  خارجه  امور  وزیر  گزارش 
سؤالات هیات و اعضای پارلمانی مجلس 
سنای بلژیك پیرامون راه حل چالش ها 
درخصوص مسائل سوریه و دیگر چالش 
گیری  شکل  چگونگی  از  ناشی  های 
تروریسم در اروپا و منطقه و مسائل مورد 
رئیس  کردند.  نظر  وتبادل  بحث  علاقه 
مجلس سنای هم با اشاره به روابط درحال 
پیشرفت بویژه همکاری های سیاسی و 
اقتصادی پارلمانی دوکشور اظهار داشت: 
ما رایزنی های دو کشور را در همه زمینه 
ها از جمله مراودات پارلمانی برای نیل به 
توسعه همه جانبه مناسبات دو کشور در 
زمینه های اقتصادی پارلمانی دو کشور را 
تعمیق می بخشیم. خانم کریستین دوفرین 
اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران بعنوان 
بازیگر مؤثر و عمده در منطقه همواره در 
ایفا  نقش محوری  ثبات  و  برقراری صلح 
نموده است و ما نیاز داریم تا با افزایش رایزنی 
ها و ظرفیت های دیپلماتیك دو کشور در 
جهت یافتن راه حل های مؤثر گام برداریم. 
رئیس مجلس سنای بلژیك با اشاره به نتائج 
سازنده سفر اخیر وزیر امور خارجه کشورمان 
به بروکسل و ضرورت استمرار تبادل نظرها، 
خواهان تقویت مناسبات دو کشور در تمامی 

سطوح شد.

ظریف در دیدار رییس مجلس سنای بلژیك:

1+5 به تعهدات خود در قبال برجام عمل کنند

قائم مقام وزیر کشور با بیان این که اسامی 
دوم  دور  در  انتخابیه  حوزه   51 منتخبان 
انتخابات تاکنون اعلام شده است، گفت: در 
این دوره نسبت به دور اول ما شاهد مشارکت 
59 درصدی هستیم که در مقایسه با مرحله 
دوم مجلس نهم، سه درصد رشد را در ارتباط با 

شرکت کنندگان ملاحظه می کنیم.
به گزارش ایرنا، حسینعلی امیری در جمع 
حوزه   51 نتایج  تاکنون  گفت:  خبرنگاران 
انتخابیه اعلام شده و نتایج چهار حوزه دیگر 
در حال گذراندن تشریفات قانونی است که در 
اسرع وقت انجام و اعلام می شود. وی افزود: 
از مردم ایران در 21 استان و 55 حوزه که در 
مرحله دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی 
برای تعیین تکلیف 68 کرسی پای صندوق 

های رای آمدند تشکر می کنم. وی اضافه کرد: همکاری و همراهی بین دستگاه های اجرایی، 
بخش های مختلف وزارت کشور، شورای نگهبان و هیات های نظارت خوب بود و همدلی و 
همکاری باعث شد این دوره از انتخابات در عین اینکه سرشار از شور و شعف انتخاباتی باشد 

در کمال متانت و آرامش برگزار شود. قائم 
مقام وزیر کشور گفت: 4۷ درصد از شرکت 
انتخابات مجلس  کنندگان در مرحله دوم 
شورای اسلامی خانم ها و 53 درصد آقایان 
هستند. وی افزود: همچنین از 68 منتخب 
انتخابات مرحله دوم مجلس، چهار نفر از خانم 
ها و 64 نفر از آقایان هستند. امیری ادامه داد: 
از جهت ترکیب سنی منتخبان نیز بین 30 
تا 35 سال سه نفر، 61 تا 65 سال چهار نفر 
و بیشترین فراوانی نیز بین سنین 46 تا 50، 
با 1۷ نفر است. وی همچنین با بیان اینکه از 
نیمه شب گذشته شمارش آرا آغاز شده است، 
گفت: در تمام حوزه های انتخابیه دستگاه های 
الکترونیکی برای احزار هویت رای دهندگان 
مستقر شده بود. قائم مقام وزیر کشور اظهار 
داشت: معمولا هم با توجه به اینکه در مرحله اول تعداد کاندیداها زیاد است و مشارکت بالا است 
در مرحله دوم چنین است که رقابت به تعداد دو برابر تعداد صندلی ها است و حضور 59 درصد 

نسبت به مرحله اول قابل تقدیر و تحسین شرکت کنندگان و هموطنان است.

قائم مقام وزیر کشور اعلام کرد:

مشارکت 59 درصدی مردم در دور دوم انتخابات

سید عبدالجواد موسوی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,529,000یک مثقال طلا

1,045,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,220,000سکه بهار آزاد ی

10,240,000سکه امامی

5,400,000نیم سکه

2,890,000ربع  سکه

1,970,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

روی خوش نفت به بودجه 95

پروژه های عمرانی امسال نفس می کشند 
نگار احمدی

اگرچه دولت می گوید وابستگی بودجه به نفت طی سالهای اخیر در بودجه کاهش 
چشمگیری داشته اما برخی از نمایندگان هم می گویند که این وابستگی خصوصا در 

بودجه امسال افزایش داشته است.
نفت در بودجه امسال 40 دلار در هر بشکه پیش بینی شده است.تمام پیش بینی های 
بین المللی زمانی که دولت بودجه 95 را به مجلس برد،حکایت از ادامه روند کاهش بهای 
نفت را داشت.نفت حتی به کانال 20 دلار در هر بشکه هم سقوط کرد اما دولتمردان دولت 
یازدهم بر نفت 40 دلاری اصرار می کردند. به گزارش خبرآنلاین، هنوز یک ماه از سال 
95 نگذشته که بازارهای جهانی دچار تحول شده اند.قیمت نفت از حوالی 25 دلار در هر 
بشکه در ابتدای ماه فوریه حالا به 48 دلار درهر بشکه رسیده است.البته این بهای نفت 
آمریکاست.قیمت های نفت اوپک هم شرایط خوشبینانه ای پیش رو دارند.آخرین عددی 
که اوپک از قیمت نفت ارایه کرده،42 دلار در هر بشکه برای روز پنج شنبه است.این عدد 
به خوبی گویای این است که نفت روزهای خوبی هم پیش رو دارد.برای دولتی که بودجه 
اش را بر مبنای نفت 40 دلاری بسته حالا همین دو دلار افزایش می تواند تنفسی باشد و 

امکان نقش آفرینی بیشتر در پروژه های عمرانی را فراهم کند.
مانور روی مدار صفر درجه

حتی اگر بهای نفت در حوالی 40 دلار در هر بشکه برای نفت ایران باشد،با احتساب برنامه 
ریزی که برای افزایش تولید نفت صورت گرفته،این عدد می تواند بودجه امسال را محقق 
کند.دولت در بودجه امسال پیش بینی کرده که 2 میلیون و 250 هزار بشکه نفت فروش 
رفته را در بودجه هزینه کند.این رقم 280 هزار میلیارد تومان از درآمدهای بودجه را به خود 
اختصاص می دهد.حالا اگر نفت به بیش از 40 دلار در هر بشکه برسد،مازاد درآمد طبق 
قانون باید به صندوق توسعه ملی واریز شود که کمکی برای توسعه پروژه های نیمه تمام 
عمرانی کشور باشد. کاهش ذخایر نفتی آمریکا در هفته گذشته و تصمیم کویت برای کاهش 
تولید نفت خود،دو پیام مثبتی بود که ادامه نیافتن عرضه بی وقفه تولید کنندگان نفت 
گرفت.از سویی عربستان و روسیه هم اعلام کرده اند که جنگ بازار چین را با افزایش تولید 
بیشتر متوقف خواهند کرد.بعد از آنکه نشست دوحه برای فریز نفتی به نتیجه نرسید،برخی 
تحلیل گران می گفتند که ممکن است این اتفاق سبب کاهش بیشتر بهای نفت شود،اما با 
کاهش ذخایر نفتی آمریکا، ناگهان ورق برگشت.از ماههای گذشته که روند کاهش بهای نفت 
در بازارهای جهانی تداوم یافته،آمریکا بیشترین زیان را از کاهش بهای نفت دیده است.بیش 

از ۷0 درصد از دکل های نفتی این کشور فعالیت خود را متوقف کرده اند.
پروژه هایی که به پایان می اندیشند

اگر روند افزایش بهای نفت ادامه یابد،بودجه 95 می تواند بودجه موفقی به نسبت 
بودجه های سال گذشته باشد.به این دلیل که میزان وابستگی به درآمدهای نفتی که 
کاهش یافته،درآمد نفت می تواند برای نخسین بار مسیر هزینه ای را کنار گذاشته و به 
بخش عمرانی سوق داده شود.حالا با این اتفاق برای پروژه های نیمه تمام عمرانی می توان 

نوید روزهای بهتری را داد.

یکشنبه -دوازدهم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3990

 معاون وزیر نیرو با اشاره به لزوم تشکیل بازار آب در 
بخش کشاورزی با اهدافی مانند مدیریت مصرف و تقاضای 
آب، گفت: بیش از توان ذخایر آبی کشور، مصرف می کنیم. 
به گزارش مهر، علیرضا دائمی با بیان اینکه کشور ما بیش 
از 100 درصد از توان استاتیکی آب های زیرزمینی استفاده 
می کند، گفت: این بدان معنا است که آب های زیرزمینی 
در کشور بیش از توان خود مورد استفاده قرار گرفته و 

نمی توان برای آن جایگزینی انتخاب کرد.
معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی وزیر نیرو اظهارداشت: 
مشکلاتی همچون برداشت بی رویه و آسیب به منابع آبی 
به واسطه پایین بودن قیمت و ارزش آب های زیرزمینی 
از سال 84 و عدم تناسب آب بها با قیمت تمام شده آب 
استحصالی از تاسیسات آبی ضرورت تشکیل بازار آب در 

بخش کشاورزی را تعیین می کند.
وی به ابلاغیه مقام معظم رهبری در سال ۷9 در بحث 
آب اشاره کرد و گفت: تاکید بر اجرای همزمان طرح های 
آبی شامل )سدها، شبکه ها، تاسیسات بالادستی و ...(، توجه 
به ارزش اقتصادی آب، تاکید بر مدیریت جامع در این 
زمینه و مهار آب های مرزی و استفاده از آنها از جمله مفاد 

ابلاغیه مقام معظم رهبری در سال ۷9 است.
این مقام مسئول در وزارت نیرو افزود: در مدت 16 سالی 
که از ابلاغیه مذکور گذشته برنامه های خوبی ارائه شده اما 
در عمل رضایت چندانی نداریم. وی با بیان اینکه کردستان 

یکی از بهترین استان های کشور در زمینه مدیریت منابع 
آبی است، گفت: اما در سراسر کشور متاسفانه مشکل عملی 
نشدن برنامه ها و شعارها وجود دارد و باید این مسئله به 

طور ویژه مورد توجه قرار گیرد.
دائمی به مسائلی از جمله آب، محیط زیست و تأمین 
اجتماعی و اقتصاد مقاومتی که مورد تاکید رئیس جمهور 
است اشاره کرد و افزود: مسئله آب در برنامه ششم توسعه 
به طور ویژه مورد توجه قرار گرفته؛ بنابراین با توجه به این 
مسئله و همچنین با توجه به نامگذاری سال 95 به نام 
اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل از سوی مقام معظم رهبری، 

باید طرح های بزرگ و عملی در این زمینه انجام شود.
وی تاکید کرد: نسخه های مدیریت آب نباید از پیش 
تعیین شده باشد، بلکه باید با توجه به شرایط و وضعیت 
منابع آبی کشور و وضعیت اقتصادی و فرهنگی نسخه ای 
تعیین شود که قابل استفاده و عملی باشد. کشور ما به 
لحاظ منابع آبی به نسبت برخی از کشورها وضعیت بسیار 
بدی ندارد و تاحدی قابل قبول است اما واقعیت این است 
که تنش آبی وجود دارد و در صورت عدم رعایت از مرز 
این تنش عبور می کنیم به عنوان مثال در صورت اینکه 
از مصرف سرانه سالانه دو هزار متر مکعب آب در کشور 
عبور کرد تنش آبی روی می دهد که می تواند عواقب بدی 
را به دنبال داشته باشد و در صورت اینکه سرانه وجود آب 
در مشور به یک هزار مترمکعب نیز برسد به کمبود آب 

نزدیک می شویم.
از  آب  تجدیدپذیر  منابع  کاهش  از  نیرو  وزیر  معاون 
124 میلیارد مترمکعب به 88 میلیارد در کشور خبر داد 
و خاطرنشان کرد: اگرچه در سال آبی جاری بارش های 
مناسبی در کشور وجود داشت اما میزان بارندگی در کشور 
به طور کلی نسبت به گذشته و حجم روان آب ها بسیار 
کاهش پیدا کرده که در برنامه ریزی های حوزه مدیریت 
آب و اجرای طرح ها در این زمینه باید مورد توجه قرار 

گیرد.
وی با ابراز تأسف از عدم شرایط نامناسب آب، فرونشست 
زمین در برخی از مناطق کشور و وجود آلودگی در منابع 
آب سطحی گفت: مادامی که نگاه به مسئله آب یک نگاه 
دولتی است و اینکه دولت باید در هر شرایطی آن را تأمین 
کرده و مردم خود را کنار بکشند نمی توان در رفع بحران 

در این حوزه موفقیتی به دست آورد.
معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی وزیر نیرو بر لزوم توجه 
به آب به عنوان یک کالای اقتصادی و ارزشمند تاکید و 
خاطرنشان کرد: بیش از چند هزار سال در کشور قنات ها 
بهره برداری  و  حفاظت  رودخانه ها  و  اداره  مردم  توسط 
می شد، اما امروز همان مردم خود را کنار کشیده و تمام 

وظایف را به دولت محول کرده اند.
دائمی، تنظیم مقررات و کنترل بازار، تنظیم آئین نامه ها و 
شیوه نامه ها به منظور تعریف روابط بین مجموعه ها، نظارت 
و سیاستگذاری کلان را به عنوان چهار وظیفه اصلی دولت 
ذکر کرد و گفت: در صورت عدم کنترل بازار و تنظیم 
مقررات، مشکلاتی از جمله برداشت بی رویه و آسیب به 
منابع آبی به واسطه صفر بودن قیمت و ارزش آب های 
زیرزمینی از سال 84، عدم تناسب آب بها با قیمت تمام 
شده آب استحصالی از تاسیسات آبی، عدم تناسب الگوی 
کشت محصولات با ظرفیت و ذخایر آب و ... افزون تر 
می شود، بنابراین وجود این مشکلات، ضرورت تشکیل بازار 

آب در بخش کشاورزی را تعیین می کند.
وی به اهداف تشکیل بازار آب از سوی دولت اشاره کرد و 
افزود: مدیریت مصرف و تقاضای آب، تخصیص بهینه آب 
بین حوزه های مختلف، خصوصی سازی و کاهش دخالت 
دولت، تقویت مشارکت مردمی، احیای ارزش اقتصادی آب 
و منظور نمودن حقوق آب از جمله اهداف تشکیل بازار آب 

در بخش کشاورزی است.
به  همچنین کمک  نیرو  وزارت  در  مسئول  مقام  این 
تخصیص بهینه منابع آب، لحاظ شدن هزینه ها و منافع 
اجتماعی، پایداری حوضه های آبریز در بلندمدت، کاهش 
تلفات آب، نمایان نمودن میزان کمیابی آب و ... را به عنوان 

برخی از منافع حاصل از ایجاد بازار آب ذکر کرد.

با وجود تاکید وزیر راه و شهرسازی بر نوسازی بافت های فرسوده، نه تنها بانک ها بلکه استان ها 
هم توجه چندانی به این امور ندارند و حتی جلسات ستاد بازآفرینی در استان ها متناوب برگزار 

نمی شود. 
به گزارش خبرنگار مهر، نوسازی بافت های فرسوده به عنوان یکی از مهمترین راهکارها 
برای تامین نیاز متقاضیان به مسکن و بهسازی بافت های در معرض خطر شناخته می شود و 
از آنجایی که این ساخت و سازها در داخل بافت شهری صورت می گیرد، بنابراین مشکلاتی 
که مسکن مهر با آن مواجه بود مانند تامین آب، برق و دیگر خدمات زیربنایی و روبنایی 

را ندارد.
 به همین دلیل ساخت و ساز در بافت های فرسوده و ارائه مشوق های مختلف در دستور کار 
دولت ها قرار گرفت و این موضوع در وزارت راه و شهرسازی دولت یازدهم هم پیگیری شده 
و از همان ابتدا با افزایش وام نوسازی بافت های فرسوده موافقت شد، همچنین افزایش تراکم 
در این گونه واحدها هم از دیگر مشوق هایی بود که در چندساله اخیر در  بافت های فرسوده 

به اجرا رسید. 
اما با وجودی که در دولت قبل از خط اعتباری مسکن مهر برای وام دهی به متقاضیان ساخت 
وساز در بافت های فرسوده استفاده می شد، با شروع به کار دولت یازدهم و توقف اعتباردهی 
به این محل، بافت های فرسوده با مشکل تامین اعتبار روبرو شده و بانک ها حاضر به پرداخت 

وام نیستند.
 در واقع نوسازی بافت های فرسوده که بسیار هم مورد تاکید وزیر راه و شهرسازی قرار دارد، 
با شروع به کار وی در این وزارتخانه با کندی به پیش می رود و پیشرفت چندانی در این مدت 
نداشته، این در حالی است که قرار بود نوسازی بافت فرسوده به عنوان یکی از راهکارهای 

افزایش عرضه مسکن مورد توجه قرار گیرد. 
از سوی دیگر عدم توجه بانک ها به این ابلاغیه موجب شده که حتی ستادهای استانی هم 
توجهی به این موضوع نداشته باشند و جلسات آنها به صورت منظم برگزار نشود. هرچند که 
ستاد ملی بازآفرینی پایدار شهری در سطح ملی این جلسات را با حضور وزیر راه و شهرسازی 

و مدیرعامل شرکت عمران و بهسازی شهری ایران برگزار می کند.
 براساس این گزارش، بی توجهی استان ها ستادهای مربوط به نوسازی بافت های فرسوده از 
جمله مشکلاتی است که گریبانگیر ساکنان این بافت ها در شهرستان ها است در حالی که 20 
میلیون نفر در سراسر کشور در این بافت ها سکونت دارند. البته تشکیل ستاد ملی هم نتوانسته 

تاکنون اهداف برگزاری این جلسات را برآورده کند.
 سکونت 20 میلیون نفر در بافت های فرسوده

 به گفته محمدسعید ایزدی مدیرعامل شرکت عمران و بهسازی شهری ایران، در کل 
پهنه های شهری با مشکلات بیشماری از جمله فقر شهری، ناایمنی، تاب آوری پایین شهرها، 

مشکلات زیست محیطی، ناکارآیی سیستم حمل و نقل کشور و بحران هویت مواجه هستیم.
 وی افزود: این پدیده ها به ویژه در کلانشهرهای ما ظهور بیشتری دارد اما در برخی محدوده ها 
و محله ها این بحران به مرز هشدار رسیده که این مناطق به عنوان محدوده های هدف بهسازی 
و بازآفرینی شهری معرفی شده  است. ساکنان حدود 5 هزار و 500 هکتار محدوده نابسامان در 

شهر تهران از ناایمنی و معضلات زیست محیطی رنج می برند. 
ایزدی با اشاره به سکونت 20 میلیون نفر در در بافت های تاریخی، میانی، بخش های روستایی 
و سکونتگاه های رسمی کشور، گفت: در 495 شهر، محدوده های بافت میانی شناسایی شده که 
بافت تاریخی و سکونتگاه غیررسمی محسوب نمیشود و کارآیی لازم را ندارد، این محدوده ها 

53 هزار هکتار است.
 براین اساس، آنچه در قانون احیا و نوسازی بافت های فرسوده آمده، باید جلسات استانی 
با حضور مسئولان مختلف هر استان برگزار شود اما تاکنون این جلسات یا برگزار نشده و یا 
اینکه به طور منظم برگزار نمی شود، به همین دلیل آشنایی سازندگان با ستادهای استانی 

انجام نگرفته است. 
در این خصوص دبیر کانون سراسری انبوه سازان در گفتگو با مهر با تایید عدم پیگیری 
استان ها برای برگزاری جلسات استانی، گفت: باید با برگزاری ستادهای استانی کمیته های 
راهبردی هم در استان ها تشکیل شود اما علیرغم تمام تلاش ها در بخش ملی، استان ها اهمیتی 

به نوسازی بافت های فرسوده نمی دهند.
 وی با اشاره به اینکه باید بافت های فرسوده بصورت محله ای نوسازی شود، افزود: برای انجام 
این اقدامات، نیاز داریم تا به طور کامل نوسازی محله ای مورد توجه قرار گیرد و برای آن برنامه 

ریزی شود.

معاون وزیر نیرو مطرح کرد:

جزئیات طرح تشکیل بازار آب

بی توجهی بانک ها به وام بافت فرسوده

 ستادهای استانی تشکیل نمی شود

هزینه مسکن در اقتصاد خانوارهای ایرانی 
چقدر است؟ 

طی 20 سال گذشته هزینه مسکن در اقتصاد خانوارهای ایرانی همواره با نوسان همراه 
بوده و هم اکنون معادل 28.4 درصد است که رقمی معادل دو برابر کشورهای توسعه 

یافته محسوب می شود. 
به گزارش ایسنا، برآوردها نشان می دهد در کشورهای توسعه یافته مسکن حدود 10 
تا 15 درصد از کل هزینه اقتصادی مردم را در بر می گیرد و این رقم هم اکنون در ایران 
28.4 درصد است. البته در سال 13۷5 این عدد 3۷ درصد بود که تا سال 1384 به 31 
درصد رسید و با روی کار آمدن دولت نهم، سهم مسکن در اقتصاد خانوار به 45 درصد 

در سال 1392 افزایش یافت. 
نوسانات پی در پی هزینه مسکن در خانوارهای ایرانی به عوامل مختلفی برمی گردد که 
تکانه های اقتصاد کلان، نوسانات قیمت نفت، نوسانات اقتصاد مسکن و چالش های طرف 
عرضه و تقاضا از جمله این عوامل هستند. البته تجربه نشان داده حمایت های مستقیم 
دولت ها در ایران از بخش مسکن چه از طریق تسهیلات و چه از طریق ساخت، نه تنها 
موجب کاهش هزینه مسکن نشده بلکه جهش های ادواری قیمت مسکن را در پی داشته 

و توان خرید خانوارهای متوسط به پایین را نحیف تر کرده است. 
با این وجود ارایه تسهیلات ارزان قیمت که بتواند بیش از 80 درصد قیمت مسکن را 
پوشش دهد از جمله مسائلی است که کارشناسان معتقدند می تواند کمک موثری در 
تامین مسکن اقشار جامعه کند. در کشورهای اسکاندیناوی یا آمریکای شمالی،  بخشی 
اعظم و حتی تا 95 درصد از هزینه خرید مسکن با وام های بلندمدت )15 تا 30 ساله( 
با بهره کم )3 تا 5 درصد سالانه( بانکی تامین می شود. در نتیجه حتی اقشار کم درآمد 
نیز توانایی خرید مسکن برای زندگی در آن را به دست می آورند. اما در ایران وام های 
بانکی با بهره های بالا ارایه می شوند و همواره از بخش های سفته بازی و سوداگری سر در 
می آورند. البته طی سال های اخیر به دلیل کاهش درآمدهای نفتی و مشکلات بودجه ای، 
منابع بانکی به شدت کاهش یافته و تسهیلات مسکن، قطره چکانی با بهره های بیش از 
20 درصد ارایه می شود که نمی تواند راهی برای خانه دار شدن اقشار پایین دست باز کند. 
از سوی دیگر، در چارچوبی که نظام مالیاتی این کشورها ایجاد کرده تقاضای غیرمصرفی 
و سوداگرانه مسکن بسیار محدود شده و در نتیجه قیمت مسکن به صورت حبابی افزایش 
یا کاهش نمی یابد. این در حالی است که به دلیل ضعف نظام مالیاتی مسکن در ایران 
تعداد قابل توجهی از فعالان این بخش را سرمایه گذارانی تشکیل می دهند که به انتظار 
حباب های ادواری مسکن، خانه های خود را خالی می گذارند و بدین ترتیب سرمایه های 
کشور را بعضا تا سال ها بلااستفاده نگه می دارند؛ تا جایی که به گفته ی عبده تبریزی 
مشاور وزیر راه و شهرسازی 20 میلیارد دلار مسکن خالی در کشور وجود دارد که باید با 

استفاده از مالیات های مستقیم وارد بازار اجاره شوند. 
کشورهای توسعه یافته با به کار گرفتن نظام  مالیاتی مناسب و پایش مستمر میزان 
عرضه و تقاضا، دوره های رونق و رکود بخش مسکن در این کشورها مدیریت شده اند. 
موضوع کلیدی دیگری که کامل کننده دلایل منطقی بودن قیمت مسکن در این کشورها 
و نبود مازاد تقاضا یا کمبود عرضه است، توازن نسبی تقاضای مسکن در تمام پهنه 
جغرافیایی این کشورها است. در طول چهار دهه اخیر در ایران، بدون در نظر گرفتن 
شرایط زیست محیطی و توسعه شعرها، مهاجرت از روستا به شهر به طور روزافزون صورت 
گرفته و میزان شهرنشینی از کمتر از 40 درصد به بیش از 92 درصد رسیده است. 
همچنین،  تمرکز امکانات و سرمایه در پایتخت و به تبع آن میل هرچه بیشتر افراد به 
سکونت در این کلان شهر، آن را با کمبود فضای سکونت و مازاد تقاضای مسکن روبه رو 
کرده است. این روند به این ختم شده که هم اکنون متوسط قیمت یک متر آپارتمان 
مسکونی در شهر تهران در حدود 4 میلیون تومان گزارش می شود که در نتیجه،  برای 
خرید یک آپارتمان 100 متری متوسط در تهران و با پس انداز یک میلیون تومان در ماه، 

33 سال زمان لازم است. 
در بسیاری از کشورهای اروپایی و آسیایی، قیمت مسکن منطقه ای، براساس سال 
ساخت تعیین می شود و متقاضیان در صورت کمترین نوسان مثبت، خرید مسکن 
را متوقف می کنند و به همین دلیل، بهای مسکن در بیشتر نقاط جهان رشد منفی را 

تجربه می کند. 
طی 20 سال اخیر روند سهم هزینه اجاره بها یا به طور معادل ارزش جاری مسکن برای 
مالکان آن در طول سال های ۷5 تا 92 حاکی از آن است که پس از یک دوره کاهشی 
که سهم هزینه مسکن در بودجه خانوار از حدود 3۷ درصد  در سال 84 به 31 درصد 
رسید، روند صعودی در 8 سال پس از آن موجب شد سهم هزینه سرپناه در هزینه های 
خانوار ایرانی نه تنها به 3۷ درصد سال ۷5 بازگشت کند؛ بلکه به بیش از 45 درصد در 
سال 92 برسد. این موضوع بازتاب دهنده افزایش و جهش های قیمتی مسکن در طول 
این سال ها از یکسو و در سوی دیگر رشد نکردن درآمد کل یک خانوار به طور متناسب 
با هزینه های وی است؛ موضوعی که سبب شده به علت ضرورت تامین سرپناه و مسکن 
برای یک خانواده،  از سهم سایر اقلام بودجه خانوار به ناچار کاسته شود و به معنایی دیگر، 

سفره خانوار به بهای داشتن سقف و سرپناه، کوچک تر شود. 
پژوهش ها مشخص می کند در حال حاضر جامعه اجاره نشین یا همان متقاضیان 
مصرفی خرید مسکن، 33.2 درصد کل خانوارهای موجود در کشور را تشکیل می دهند 
که این گروه به لحاظ »زمان انتظار« و »هزینه تامین مسکن« به ترتیب 2.4 برابر و 1.36 
برابر نرخ عرف جهانی را باید متحمل شود تا بتواند وضعیت ملکی خود را ارتقا داده و در 
گروه صاحبخانه ها قرار گیرد. متقاضیان مسکن ملکی در ایران که جمعیت آنها از 28.5 
درصد کل خانوارها در سال 84 به 33.2 درصد در سال 91 افزایش پیدا کرده، هم اکنون 
با احتساب 100 درصد درآمد سالانه خود، باید 12 سال پس انداز و تجهیز مالی انجام 
دهند تا بتوانند بعد از این دوره انتظار آپارتمان با قیمت متوسط بازار، خریداری کنند. 
این در حالی است که نرخ رایج برای طول زمان دسترسی به مسکن که از نسبت قیمت 
مسکن متوسط به درآمد سالانه خانوار به دست می آید، در دنیا رقمی معادل 5 سال است. 
از طرفی، سهم مسکن در سبد هزینه خانوارهای اجاره نشین - جمعیت متقاضی 
مسکن- از 28 درصد در سال 84 به 34 درصد در سال 91 تبدیل شده که این نیز در 

مقایسه با نرخ رایج در جهان که 25 درصد است، سهم بالایی به حساب می آید. 
در پژوهشی، سه علت برای کاهش نرخ مالکیت خانوارها از ۷1.5 درصد در سال 84 به 
66.8 درصد در سال 91 شناسایی شده که شامل افزایش سالانه نرخ تورم، کاهش درآمد 
واقعی خانوار و افزایش قیمت مسکن می شود. همچنین آنچه باعث افزایش سهم مسکن 
در سبد هزینه  خانوارها طی این سال ها شده نیز به سه عامل تغییرات درآمد خانوار، قیمت 

مسکن و اجاره بها برمی گردد. 

گزارش از: زهره دریغ گفتار

روز جهانی کارگر فرصتی است به غور جامعه کار و تولید فرو رویم 
و مشکلات دستان توانمندی را بشنویم که به دنبال سیاست های 
ناعادلانه سال های گذشته امروز با تمام توانمندی از تولید بازمانده 
اند. کارگرانی که نه جامعه آنها را می بیند و نه صدایشان شنیده 

می شود. 
اول ماه مه )امسال دوازدهم اردیبهشت ماه است( ارج نهادن به 
یادمان کارگرانی است که سال 1886در شهر شیکاگو امریکا به 
دنبال احقاق حقوق اولیه خود پس از یك تظاهرات خیابانی به حبس 
محکوم و یا اعدام شدند.هفته کارگر و روز جهانی کارگر در ایران 
همانند دیگر کشورها با جشن و گرامیداشت تلاش قشر زحمتکش 
جامعه برگزار می شود. عملکرد نادرست هشت سال فعالیت دولت 
های نهم و دهم شرایط را اکنون به گونه ای برای نیروی کار کشور 
رقم زده است که هفته کارگر را به غیر از تجلیل از مقام ارزشمند 
کارگران نمی توان بدون توجه به موضوع معیشت کارگران، نیروهای 

تعدیل شده از کار و جوانان بیکار برگزار کرد. 
تعدیل نیروی کار در واحدهای تولیدی کشور که دشواری معیشت 
کارگران را دوچندان کرده در شرایطی رخ داده است که دولت های 
وقت ) نهم و دهم( از مهرورزی و حمایت از اقشار پائین جامعه سخن 
می راندند. واردات بی رویه، اتخاذ سیاست های اقتصادی ناکارآمد، بی 
توجهی به مشکلات واحدهای تولیدی، در اختیار گذاشتن تسهیلات 
و منابع بانکی در دست گروه ها و افراد به بهانه کارآفرینی، رفته رفته 
تمام واحدهای تولیدی و صنعتی را در کشور بی رمق کرد و جمع 

گسترده ای از کارگران را به خیل دیگر بیکاران کشور پیوند داد.
آزاد سازی قیمت ها که از سال 1389 در کشور انجام شد قیمت 
کالاها و خدمات اجتماعی را بیش از سه برابر کرد و استخوان های 
نیروی کار در آشفتگی بازار خرد شد و صدای شکسته شدن آنها 
را کسی نشنید. خیل انبوه بی خانمان ها در خیابان های شهر، 
دستفروشانی که در کنار پیاده روها بساط پهن کرده اند و یا در 
متروها کالاهای بی کیفیت وارداتی را می فروشند و کارگران ساده 
یا ماهری که با بسته شدن کارخانه ها حتی نتوانسته اند حقوق ماه 
های پایانی خود را دریافت کنند و بیکار شده اند از جمله آسیب 
دیدگان اجتماعی هستند که قربانی سیاست های فساد و رانتخواری 

سال های گذشته و سودجویان دوران تحریم شده اند.
شنونده  باید  و  است  مشکلات  این  تمام  وارث  یازدهم  دولت 
فریادهای رنجور و بیننده چشمان گریان کارگران مانده از کار باشد.

علی ربیعی  وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در هفته گذشته به 
مناسبت هفته کارگر در مراسمی با حضور جمعی از کارگران گفت: 

تلاش هایی که در سه سال گذشته انجام شد برای رفع ساختار 
نامناسبی بود که از دولت دهم به ارث رسیده بود؛ آن هم بعد از 

حیف و میل کردن بیش از 800 میلیارد دلار درآمد.
 *دیگر بابا نان ندارد

 تعدادی از کارگران تعدیل شده در مراسمی که هفته گذشته 
به مناسبت یکی از روزهای هفته کارگر برگزار شده بود، تابلوی 
اعتراضی با خود حمل می کردند که بر روی آن نوشته شده بود 
'دیگر بابا نان ندارد'. کارگرانی که چند سال است پشت درهای 
بسته کارخانه ها مانده اند و جز شرمندگی چیزی در سفره خانوار 
نمی گذارند.دولت های نهم و دهم در اوج شکوفایی بازارهای نفت و 
800 میلیارد دلار درآمد بی نظیر ارزی که می شد صدها هزار شغل 
را برای جوانان بیکار کشور ایجاد کرد و رونق را به واحدهای صنعتی 
و تولیدی کشور بازگرداند ، با ریخت و پاش های بی حساب و کتاب 
، رانتخواری، تهی کردن بانك ها از منابع ، فساد مالی و بی برنامگی 
نه فقط زیان جبران ناپذیری به اقتصاد کشور وارد کردند، بلکه 
زندگی همه مردم کشور را تحت تاثیر قرار دادند و آنان را با مشکلات 

بیشماری مواجه کردند. براساس اعلام سازمان توسعه تجارت ایران 
در هشت سال فعالیت دولت های نهم و دهم اجناس چینی از 
جمله،  لوستر، چراغ و روشنایی، تلویزیون، LCD ، بادام زمینی، سیر، 
مجسمه، دستگاه ضبط و پخش، مایکروویو، گوشی تلفن همراه،  آجر، 
ماشین رختشویی، پارچه، کیف مدرسه، چمدان،  بلندگوی خودرو، 
 ساعت مچی )دیواری،  جیبی(،  لیوان،کره، لامپ کم مصرف،  قاشق 
و چنگال، پشم حلاجی شده، دستکش جراحی، سشوار،  عروسك، 
میکروفن،  باطری، بیل و کلنگ، ریش تراش، شانه،  زیپ، بخار برقی، 
تیغ، میخ، پونز، پیچ،  اسباب بازی، آهن ربا، زغال، شن و ماسه، عینك 
و عدسی،  پارچه، چادر، روسری، دستمال گردن،  ترازو،سیم خاردار، 
الکل، بازی های ویدئویی، کاغذ و مقوا،  چسب، سبوس، هدفون، آچار، 
آرد و سویا،  دستکش، شیلنگ، جوراب،  کاشی، فرش، بلندگو، گاو 

صندوق، لاستیك و حصیر به کشور وارد شد.
 به گزارش ایرنا، واردات بی رویه کالاهای بی کیفیت و مصرفی به 
جای واردات کالاهای سرمایه ای و مواد اولیه کارخانجات و واحدهای 

تولیدی میخی بر تابوت تولید در ایران زد.

بر اساس آمار رسمی دیگر حجم برخی کالاهای وارداتی در مدت 
مذکور به میزان 830 تن مداد تراش و تیغه، 24۷ تن مداد پاکن، 
۷80 تن میخ، میخ سر پهن و پونز، ۷80 کیلو رخت آویز چوبی، 
۷13 تن سیر، 388 تن عدس، 184 تن زرد چوبه، 48 تن نخود 
فرنگی، 160 تن قرقره و ماسوره، 160 کیلو خمیر بازی، یك تن انواع 
شمع، 14 تن سنگ پا، 16 تن واکس کفش، 10 تن زیپ و 35 تن 
سوزن دوزندگی بود.سوال اینجاست 800 میلیارد دلار درآمد نفتی 
چه حاصلی برای مردم و به ویژه نیروی کار کشور داشت؟ این درآمد 
سرشار جز آنکه سودهای کلان واردات را نصیب افراد خاص کرد، 
ثمری جز معیشت سخت تر، گسترش بیکاری و تعطیلی کارخانه ها 

برای قشر گسترده ای از مردم ایران نداشت.
علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی دولت یازدهم هفته 
گذشته به مناسبت هفته کارگر در همایش »کارگر امید به آینده 
و تامین اجتماعی« با بیان اینکه انقلاب اسلامی، انقلاب پابرهنگان 
بود، افزود: » سخن در هفته کارگر در مورد محرومانی است که به 
طور عام دیده نمی شوند؛ در صورتی که این موضوع را پیوسته به 
خود یادآوری نکنیم، محرومان در چرخه توسعه فراموش می شوند.«

انقلابی که برای محرومان بود امروز پس از گذشت 3۷سال باید 
پاسخگوی مطالبات صنفی کارگران باشد پاسخگوی آنانی باشد که 
با خون دادن و جان دادن در هشت سال جنگ نگذاشتند یك وجب 
خاك کشور به یغما رود، سازندگی را بر عهده گرفتند و مصائب دولت 

های نهم و دهم را تحمل کردند.
 کارگرانی که اکنون قربانی فساد و رانتخواری هستند و خاطیان به 

اموال مردم پاسخگوی آنان نیستند.
که  کارگرانی  صدای  شنیدن  برای  است  فرصتی  کارگر«  روز 
صدایشان در انبوه تلاطمات سیاسی شنیده نمی شود ، اما خواست 
های آنان واقعی است و دولت تدبیر و امید برخاسته از رای اکثریت 
مردم، در تلاش است گام هایی برای بهبود معیشت، راه اندازی چرخ 
کارخانه ها، اشتغال جدید و بازگرداندن لبخند به لبان کارگران و 

خانواده هایشان بردارد.
ربیعی امسال در هفته کارگر گفت: امسال دستمزد کارگران 
14درصد افزایش یافت اما قول می دهم در طول سال، معیشت 
آنها با تمهیداتی بهتر شود. به عنوان وزیر کار، مسئول پایدار بودن 
فعالیت واحدهای تولیدی هستم، اگر دستمزد کارگران 30 درصد 
افزایش می یافت آیا کارفرمایان قادر به ادامه فعالیت در بنگاه های 
خود بودند؟در دولت یازدهم تصمیم های خوبی برای بهبود وضعیت 
زندگی کارگران گرفته شد و همچنان تلاش می شود با اتخاذ تصمیم 
های درست، وضعیت زندگی مردم بهبود یابد.«تلاش می کنیم 
شرایط کار و اشتغال و معیشت خانواده های کارگری را بهبود دهیم.

به مناسبت یکم ماه مه روز جهاني کارگر؛ 

ما را ببینید؛ صدایمان را بشنوید 
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استقلال خوزستان اینگونه از سرخابی ها
 پیشی می گیرد

در صورتی که پنج تیم بالای جدول لیگ برتر فوتبال نتایج دور رفت خود در دو بازی 
پایانی را تکرار کنند، استقلال خوزستان جام پانزدهم را از آن خود می کند.

پیش بینی نتیجه یک بازی فوتبال کار دشواری است، به ویژه این که بازی در هفته های 
پایانی فصل انجام شود. حال اگر بخواهیم نتایج چند بازی را پیش بینی کنیم، کار بسیار 
دشوارتر می شود. با این حال برخی گمانه زنی ها و تصورات می تواند در این زمینه مطرح شود؛ 
از آن جمله می توان به عملکرد تیم ها در بازی های قبلی شان رجوع کرد و نتایجی که تیم ها 
در بازی قبلی خود در دور رفت بازی ها کسب کرده اند را ملاک ارزیابی قرار داد. در این جا به 
این مساله پرداخته ایم که اگر تیم های مدعی قهرمانی لیگ برتر، همان نتایجی را که در دو 
بازی آخر خود در نیم فصل اول بازی ها کسب کرده اند، تکرار کنند، چه پیش می آید و جام 

قهرمانی از آن چه تیمی خواهد شد.
* استقلال تهران

این تیم در بازی یکی مانده به آخر با تراکتورسازی دیدار می کند. دیدار رفت دو تیم در 
تبریز با تساوی بدون گل خاتمه یافته و هر دو تیم یک امتیاز از آن بازی کسب کرده اند. 

استقلال در بازی آخر نیم فصل نخست هم با یک گل صبا را شکست داده است.
تراکتورسازی صفر-صفر استقلال

استقلال یک-صفر صبا
استقلال از دو بازی آخر خود در نیم فصل اول چهار امتیاز گرفته و در صورت تکرار این 

نتایج، در پایان فصل مجموع امتیازهایش به عدد 55 خواهد رسید.
* استقلال خوزستان

این تیم خوزستانی در دو بازی آخر نیم فصل نخست به ترتیب برابر پدیده در اهواز و 
ذوب آهن در اصفهان به میدان رفته و به ترتیب با نتایج 3 بر صفر و یک بر صفر پیروز 

شده است.
استقلال خوزستان 3-صفر پدیده

ذوب آهن صفر-یک استقلال خوزستان
آبی های خوزستانی از دو بازی آخر دور رفت شش امتیاز گرفته اند و در صورت تکرار آن 

در پایان فصل به مجموع امتیاز 5۷ می رسند.
* پرسپولیس

قرمزهای پایتخت هم دو بازی آخر نیم فصل اول را با برد پشت سر گذاشته اند. این تیم 
به ترتیب با نتایج یک بر صفر و 2 بر صفر از سد گسترش فولاد و راه آهن گذشته است.

پرسپولیس یک-صفر گسترش فولاد
راه آهن صفر-2 پرسپولیس

پرسپولیس در دو بازی آخر نیم فصل نخست، شش امتیاز کسب کرده و در صورت تکرار 
آن در پایان فصل پانزدهم 5۷ امتیازی خواهد بود.

* تراکتورسازی
سرخ پوشان تبریزی در هفته چهاردهم و پانزدهم لیگ برتر یک تساوی و یک برد کسب 
کرده اند. آنها ابتدا با استقلال، بدون گل مساوی کرده اند و سپس با دو گل استقلال اهواز 

را شکست داده اند.
تراکتورسازی صفر-صفر استقلال

استقلال اهواز صفر-2 تراکتورسازی
تراکتورسازان در صورت تکرار نتایج دور رفت، در پایان فصل 49 امتیاز خواهند داشت.

* نفت تهران
تیم پنجم جدول رده بندی لیگ برتر در هفته های پایانی نیم فصل نخست دو پیروزی 
خوب را کسب کرد. این تیم ابتدا 2 بر یک فولاد را برد و سپس با یک گل از سد سایپا 

گذشت.
فولاد یک-2 نفت

نفت یک-صفر سایپا
اگر نفت امتیازهای بازی های دور رفت را تکرار کند در پایان فصل پانزدهم 51 امتیاز 

خواهد داشت.
با این حساب و با توجه به تفاضل گل فعلی تیم های بالای جدولی، در صورت تکرار نتایج 
تیم ها در دو بازی آخر نیم فصل نخست، استقلال خوزستان و پرسپولیس با 5۷ امتیاز رقابت 
نفسگیری برای قهرمانی دارند و بر اساس تفاضل گل فعلی تیم ها، استقلال خوزستان که به 
خاطر نتایج این فصلش به لسترسیتی فوتبال ایران معروف شده، قهرمان لیگ خواهد شد 
و پرسپولیس در رده دوم قرار می گیرد. استقلال تهران با 55 امتیاز سوم می شود و جواز 
حضور در پلی آف لیگ قهرمانان آسیا را کسب می کند. نفت تهران با 51 امتیاز در رده چهارم 
قرار می گیرد و در صورت قهرمانی استقلال در جام حذفی می تواند به دیدار پلی آف لیگ 

قهرمانان آسیا راه یابد. تراکتورسازی نیز با 49 امتیاز در رده پنجم قرار می گیرد. 

استقلال اصولگرایی را کنار می گذارد؟

مدافع استقلال در یک قدمی برگشتن به تمرینات این تیم قرار دارد.
حنیف عمران زاده مدافع استقلال بعد از داربی پایتخت از سوی مظلومی به دلیل بی 
انگیزگی و بی روحیه بودن از تیم کنار گذاشته شد. او بعد از این اتفاق در یک مصاحبه تند 
اظهاراتی را علیه برخی مسئولان استقلال انجام داد و گفت که خودش خواسته بوده تا در 

بازی با فولاد حضور نداشته باشد.
فردای آن مصاحبه این مدافع استقلال جلسه ای را با افشارزاده برگزار کرد و سرپرست 
استقلال در اظهاراتی عجیب مدعی شد عمران زاده مصدوم است و تا پایان فصل نمی تواند 

برای استقلال به میدان برود.
این اظهارات بلافاصله با تکذیب دکتر نوروزی همراه شد تا مشخص شود عمران زاده 

محترمانه از استقلال کنار گذاشته شده است.
با این حال محرومیت مگویان در بازی استقلال و تراکتورسازی و احتمال غیبت او در 
فینال جام حذفی باعث شده تا زمزمه هایی مبنی بر برگشتن عمران زاده به استقلال 
شنیده شود و خیلی دور از انتظار نیست که او به زودی در تمرینات این تیم حاضر شود. 
هرچند که گفته  می شود منصور پورحیدری وساطت کرده تا او به تیم بازگردد اما برگشتن 
او به استقلال در تضاد با اظهارات افشارزاده در رابطه با مصدومیت این بازیکن خواهد بود 
و باید دید استقلالی ها در نهایت روی اصول خود می مانند یا اینکه مجبور می شوند برای 
کسب نیتجه عمران زاده را به تیم بازگردانند. به هرحال باید این نکته را هم در نظر داشت 
که در صورت برگشتن عمران زاده به استقلال شاید این مسئله رویه بازیکن سالاری را در 

این تیم باب کند و سرآغاز اتفاقاتی بدتر در آینده شود.

»امتیاز تیم تهرانی را بخرید«؛

پیشنهاد عجیب رئیس کمیته فوتسال
 به مدیران یک تیم لیگ برتری!

رئیس کمیته فوتسال به یک تیم لیگ برتری در شهرستان پیشنهاد داده است تا برای 
تیمداری به تهران بیایند؛ این در شرایطی است که هنوز برنامه لیگ برتر مشخص نیست 

و باشگاه ها و تیم ملی سردرگم هستند.
مسئولان تیم فوتسال یاسین پیشرو هنوز با مدیران فوتسالی استان قم برای تیمداری در 
فصل پیش روی لیگ برتر به توافق نرسیده اند و اختلافات طرفین برای تیمداری همچنان 
پابرجاست. این مشکلات تا جایی پیش رفته که حتی مسئولان یاسین پیشرو اعلام 

کرده اند دیگر قصد تیمداری در قم را ندارند و قید این کار را زده اند.
سیدرضا افتخاری رئیس کمیته فوتسال که در جریان این مشکلات قرار دارد، راه حال 
جدیدی را پیش پای مسئولان یاسین پیشرو قرار داده و اصرار دارد که آنها پیشنهادش 
را عملی کنند. افتخاری که یکی از مدافعان فوتسال تهران در سالهای گذشته بوده است، 
از تیم یاسین پیشرو خواسته است با خرید امتیاز یک تیم تهرانی، تیمداری خود را از قم 

به پایتخت منتقل کنند.
افتخاری که در دو، سه سال گذشته دل خوشی از مشکلات تیم میثاق تهران نداشته 
است، از یاسینی ها خواسته تا امتیاز این تیم را بخرند و این تیم را بیشتر از سالهای قبل 
تقویت کنند. افتخاری گلایه و انتقاداتش از تیم میثاق را در دو فصل گذشته بارها به 
مدیر این باشگاه منتقل کرده و حتی سال گذشته در جریان مراسم قرعه کشی لیگ 
از وی خواست برای حل مسائل مالی فکری بکند. با این حال مشکلات میثاق هنوز هم 
پابرجاست و به نظر می رسد در صورتی که این تیم واگذار نشود، امسال همانند سالهای 
قبل در »دقیقه 90« تیم را روانه لیگ کند.در شرایطی که کمیته فوتسال هنوز از برنامه 
ریزی برای فصل آینده مسابقات لیگ برتر عاجز بوده و تیم های باشگاهی و تیم ملی دوران 
سردرگمی را سپری می کنند، پیشنهاد رئیس این کمیته برای انتقال امتیاز یک تیم از 

شهرستان به تهران می تواند جالب توجه و البته عجیب باشد!

هفت خوان والیبال ایران برای صعود به المپیک

تیم ملی والیبال ایران کمتر از یک ماه دیگر برای رسیدن به اولین 
تجربه المپیکی خود در تاریخ، به مصاف ۷ تیم قدرتمند می رود. 
رقابت هایی که امیدواری زیادی به کسب سهمیه المپیک در آن وجود 

دارد.
ملی پوشان والیبال ایران پس از یک دوره استراحت نسبتا طولانی 
در حال آماده سازی برای مسابقه های انتخابی المپیک هستند. اگر 
این اتفاق رخ دهد تنها خط تیره جدول افتخار والیبال ایران نیز پاک 
می شود. بعد از درخشش در رقابت های مختلف به مانند لیگ جهانی، 
مسابقه های قهرمانی جهان، جام جهانی و بازی های آسیایی حال نوبت 
به صعود به المپیک و درخشش در این بازی های مهم و معتبر رسیده 
است. هدفی که 8 کشور ایران، استرالیا، لهستان، چین، فرانسه، ژاپن، 
ونزوئلا و کانادا به دنبال رسیدن به آن هستند. از میان این تیم ها سه 
تیم برتر همراه با بهترین تیم آسیایی سهمیه المپیک را می گیرند. 
۷ حریف تیم ملی ایران در رقابت های انتخابی المپیک به این شرح 

هستند.
* لهستان

تیم ملی والیبال لهستان مهم ترین و مدعی ترین تیم برای صعود به 
المپیک است. لهستانی ها یکی از پرافتخارترین تیم های والیبال جهان 
هستند که در سال های گذشته افتخارهای زیادی را در والیبال که 
ورزش اول این کشور است به دست آورده اند. لهستان قهرمانی المپیک، 
جام جهانی و مسابقه های جهانی در کارنامه دارد. لهستان تاکنون 8 
دوره در المپیک بوده و بهترین عملکردشان به المپیک 19۷6 و 

کسب مدال طلا باز می گردد. لهستانی ها در مسابقه های قهرمانی اروپا 
عملکرد خوبی از خود ارائه ندادند و با باخت غیر منتظره به اسلوونی 
نتوانستند سهمیه المپیک بگیرند. با این حال این تیم پر قدرت یکی از 
مدعیان اصلی کسب سهمیه المپیک است و در ششمین دیدار خود 
برابر ایران به میدان می رود که با توجه به صعود چهار تیم به احتمال 

فراوان تا آن زمان تکلیف صعودش قطعی شده است.
* فرانسه

دیگر مدعی اصلی کسب سهمیه المپیک فرانسه است. تیمی که تا 
دو سال پیش جزو 10 تیم برتر دنیا نبود اما در لیگ جهانی 2015 
عملکرد درخشانی داشت و قهرمانی این رقابت ها را نیز به دست آورد. 
با این حال فرانسوی ها هم نتوانستند در مسابقه های قهرمانی اروپا 
سهمیه بگیرند و از آن جایی که در جام جهانی نیز نتوانستند در 
میان دو تیم برتر باشند هنوز مجوز حضور در المپیک را نگرفته اند. 
امید فرانسوی ها به "اروین ان گاپت" ستاره خودشان است که در 
لیگ جهانی نمایش فوق العاده ای داشت. تیم ملی فرانسه تا الان سه 
بار حضور در المپیک را تجربه کرده که بهترین مقام ابن تیم عنوان 

هشتمی در المپیک 1988 سئول بوده است.
* استرالیا

تیم بلند قامت استرالیا یکی از حریفان مهم ایران برای صعود به 
المپیک محسوب می شود. با توجه به اختصاص یک سهمیه به بهترین 
تیم آسیایی، فرصتی برای لغزشی برابر این تیم وجود ندارد. تجربه 
تلخ شکست برابر این تیم در انتخابی المپیک لندن به اندازه کافی به 

شاگردان لوزانو انگیزه می دهد که به هیچ وجه این حریف را دست کم 
نگیرند. استرالیا سه دوره حضور در المپیک را در کارنامه دارد که همه 
آن در دوره های اخیر و از سال 2000 به بعد بوده است. بهترین نتیجه 
آن ها به المپیک 2000 سیدنی بر می گردد که با توجه به شرایط 
میزبانی هشتم شدند. المپیک 2004 آتن و 2012 لندن دو دوره 
حضور دیگر کانگوروها در المپیک بوده است. "توماس ادگار" 212 
سانتی متری باز هم مهره اصلی آنهاست که یک سروگردن از نظر 
قامت و قدی بالاتر از سایر بازیکنان این تیم است. سبز پوشان استرالیا 

نخستین حریف ایران در مرحله انتخابی المپیک هستند.
* چین

رقیب سنتی ایران در آسیا که در سال های اخیر اکثرا چهره یک تیم 
بازنده را برابر ایران داشته یکی دیگر از رقیبان ایران است. چینی ها با 
توجه به افت چند سال اخیر خود شانس زیادی برای صعود به المپیک 
ندارند اما به هر حال به عنوان یک قدیمی قدرتمند آسیای شرقی 
نباید دست کم گرفته شود. ایران یک بار در جام جهانی 2010 این 
تیم را دست کم گرفت و ضربه سختی از این بابت خورد و نباید این 
اتفاق دوباره تکرار شود. چینی ها تاکنون دوبار به المپیک صعود کرده اند 
بهترین نتیجه آن ها به مانند استرالیا در شرایط میزبانی بوده و در 
سال 2008 توانسته اند در جایگاه پنجم قرار بگیرند. این تیم ششمین 

حریف ایران در این دوره از رقابت ها است.
 * ژاپن

با درخشش  اخیر حتی  در چند سال  که  بادامی هایی   چشم 

"شیمیزو" هم دیگر حریفی برای ایران به شمار نمی رفتند بار دیگر 
قدرتمند شده و حریف آسانی برای ایران نیستند. شکست تیم دوم 
ایران در فینال مسابقه های قهرمانی آسیا این تصور را به وجود آورد 
که تیم اصلی به راحتی می تواند برابر این تیم به پیروزی برسد، اما در 
جام جهانی این تیم دو ست برابر ایرانی ها به دست آورد تا این فکر از 
بین برود. هر چند شاگردان کواچ - سرمربی پیشین تیم ملی ایران - 
توانستند با هر سختی 3 بر 2 ژاپن را شکست دهند اما این نتیجه نشان 

داد که ژاپن دیگر حریف آسانی نیست.
 با توجه به ارتباط مالی - اقتصادی چشم بادامی ها با FIVB آن ها 
تاکنون به راحتی میزبانی مسابقه های مختلف را به دست آورده اند 
هرچند شرایط مناسبی از لحاظ میزبانی برای ایران فراهم نمی کنند. 
برای نمونه درجام جهانی 2015 بدترین ساعت را برای بازی های 
ایران درنظر گرفتند و و مشکلات دیگری نیز برای ملی پوشان ایران 
به وجود آوردند. ژاپنی ها هشت دوره در المپیک حضور داشته اند و 
در سال 19۷2 که در اوج دوران قدرت بودند قهرمان المپیک شدند. 
دیدار با ژاپن ششمین دیدار ایران در مسابقات انتخابی المپیک 

است.
 * ونزوئلا 

حریف آمریکای جنوبی حریف سختی برای تیم ملی ایران نیست 
و رویارویی دو تیم در مسابقه های قهرمانی جهان با برتری سه بر صفر 
ایران همراه بود. آن ها تنها یک بار در المپیک 2008 پکن حاضر 
شده اند و تجربه چندانی در این رقابت ها ندارند. رقابت اصلی ونزوئلا با 
کانادا خواهد بود چرا که از چهار سهمیه موجود یکی حتما به تیم های 
آسیایی خواهد رسید و با توجه به صعود احتمالی دو تیم قدرتمند 
فرانسه و لهستان رقابت ونزوئلا برای رسیدن به سهمیه سوم است. 
کمبود تجربه بازی با تیم های آسیایی و عدم شناخت از سبک والیبال 
آسیا مهم ترین مشکل این تیم است. طبق تقویم ارائه شده بازی با 
ونزوئلا آخرین دیدار ایران است. پیروزی در این دیدار می تواند جشن 

صعود را تکمیل کند.
 * کانادا 

نام  از رقابت ها تیمی به  سهمیه آمریکای شمالی در این دوره 
کاناداست که اخیرا موفقیتی در سطح اول والیبال جهان نداشته 
است. کانادا سه بار حضور در المپیک را تجربه کرده اند که آخرین 
حضورش در سال 1992 بوده تا حسرت 24 ساله ای به اندازه سن 
برخی بازیکنانش را داشته باشد! با این حال کانادا که یکی از تیم های 
خوب والیبال در اوایل دهه هشتاد به شمار می رفت که توانست در 
المپیک 1984 به مقام چهارمی برسد. دیدار با کانادا دومین بازی ایران 
است. سابقه دیدار با این تیم اکثرا به بازی های دوستانه بر می گردد که 

پیروزی از آن ایران بوده است.
تیم ملی والیبال ایران برای صعود به المپیک باید روی یکی 
از سکوهای اول تا سوم بایستد و یا اینکه بتواند این تورنمنت را 
بالاتر از سایر تیم های آسیایی به پایان برساند. کسب پیروزی برابر 
تیم های آسیایی، کانادا و ونزوئلا می تواند حتی در صورت شکست 
برابر فرانسه و لهستان نخستین سهمیه المپیک تاریخ ایران را به 

ارمغان بیاورد. 

دایی سرمربی صبای قم در لیگ شانزدهم

نقشه های آقای گل جهان برای موفقیت با صبا
گزارش از رضا جعفری

 چهارمین تیمی که بهترین گلزن جهان، اسطوره فوتبال ایران و بازیکن سابقه فوتبال 
کشورمان در دوران حرفه ای مربیگری خود در رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های 

کشور هدایت آن را بر عهده دارد،  صبای قم است.
علی دایی از سال 1386 به عنوان بازیکن  مربی فعالیت حرفه ای خود در مربیگری این 
رشته ورزشی پرمخاطب را از تیم فوتبال سایپا تهران آغاز کرد، در زمانی که ورنر لورانت 
آلمانی سرمربی وقت سایپا به یک باره از این تیم جدا شد دایی به عنوان کاپیتان تیم سایپا 
رسما هدایت این تیم را نیز بر عهده گرفت و بدین ترتیب وارد عرصه مربیگری در این رشته 

ورزشی پرطرفدار شد.
دایی با 119 گل بهترین گلزن فوتبال جهان

از همان سال علی دایی بازی در این رشته ورزشی را بعد از سال ها کنار گذاشت و به قول 
فوتبالی ها کفش های خود را آویزان کرد تا به دنیای مربیگری روی آورده و بعد از سایپا به 
راه آهن تهران رفته، سپس پرسپولیس تهران مربیگری کرده و اکنون هدایت صبای قم 

را انجام می دهد.
دایی متولد سال 1348 و 4۷ ساله و متولد اردبیل است و سوابق بسیار زیادی در فوتبال 
ایران،  آسیا و جهان دارد و فوتبال دوستان ایرانی و حتی علاقمندان به این رشته در بیرون 
از این سرزمین، علاقه زیادی به علی دایی به عنوان یکی از 40 اسطوره فوتبال جهان و 

آقای گل حال حاضر فوتبال جهان دارند.
 دایی که فوتبال خود را از استقلال اردبیل و سپس تاکسیرانی این شهر آغاز کرد و سابقه 
بازی  در تیم های بانک تجارت تهران، پرسپولیس تهران، السد قطر، آرمینیا بیله فلد آلمان، 
بایرن مونیخ، هرتابرلین، الشباب امارات، صبا و سایپا را دارد با 149 بازی ملی 119 گل به 

ثمر رسانده و بهترین گلزن بازی های ملی در تاریخ فوتبال جهان است.
 این مربی که افتخارات زیادی در فوتبال هم به عنوان بازیکن و هم به عنوان مربی دارد 
در پانزدهمین دوره رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور و در فاصله زمانی اندک 
تا آغاز این لیگ هدایت صبای قم را در شرایطی سخت بر عهده گرفت و توانست با صبا 

نتایج خوبی بگیرد. 
ابراز علاقه دایی به تداوم همکاری با صبا 

کمتر کسی تصور داشت که دایی با صبایی  که در فاصله یک هفته به آغاز لیگ بسته 
شد بتواند در نیم فصل نخست جزو مدعیان و بالای جدولی ها باشد اما این اتفاق افتاد و اگر 
دایی با تیمش در دور برگشت با بدشانسی مواجه نمی شد صبا اکنون یکی از شانس های 

کسب مقام قهرمانی و کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا بود.
 دایی در صبایی که محدودیت های زیادی داشت، این تیم را در لیگ برتر به جایگاهی 
مناسب رساند و حتی در حال حاضر روی کاغذ با تیمش شانس کسب سهمیه لیگ 
قهرمانان آسیا را دارد اما آنچه که اکنون برای وی، مسئولین صبا و قمی ها اهمیت دارد، 

موضوع همکاری وی با تیم صبا در فصل آینده لیگ برتر است. 
دایی در چند نشست خبری بازی های صبای قم اشاره هایی به همکاری احتمالی خود با 
صبای قم در شانزدهمین دوره رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور داشته و در 
آخرین نشست خبری خود بعد از پایان مسابقه صبای قم با سیاه جامگان خراسان نیز این 

موضوع را یک بار دیگر گوشزد کرد. 
دایی منتظر تعیین مالک باشگاه صبای قم 

البته دایی رفع برخی موانع برای تحقق ادامه این همکاری را مهم می داند و ابتدا منتظر 
تعیین تکلیف مالک باشگاه صبا و سپس تعیین وضعیت مالی این 
برتر  لیگ  رقابت های  آینده  برای فصل  باشگاه 
فوتبال باشگاه های کشور است تا در خصوص 
شانزدهم  لیگ  در  صبا  با  خود  همکاری 

تصمیم بگیرد.
 آنچه که مشخص و واضح است علاقه 
دایی به صبا و همچنین اشتیاق مسئولین 
باشگاه صبا به تداوم همکاری با این چهره 
موفق و سرشناس فوتبال ایران، آسیا و 
جهان است تا صبای قم در نهمین 
در  قم  فوتبال  برای  که  سالی 
لیگ برتر باشگاه های ایران به 
میدان می رود، با اقتدار وارد 
دیگر  بار  و  شده  رقابت ها 
گرفته  را  آسیا  سهمیه 
جام  قهرمانی  مدعی  یا 

خلیج فارس باشد.
 علی دایی در نشست های 
اخیر  بازی  چند  خبری 
کشوری فرد  محمدرضا  از 
مدیرعامل باشگاه صبا به عنوان 
یکی از حامیان این تیم به نیکی 
یاد کرده، صبا را نیازمند تغییرات زیاد 
برای فصل آینده دانسته و از نقشه های 
خود برای موفقیت صبا در دوره بعدی 
رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
کشور خبر داده اما این مهم را منوط 
به برنامه ریزی اصولی مسئولین باشگاه 
صبا از هم اکنون برای لیگ شانزدهم 

دانسته است.

سپاهان اخلاق را هم باخت!

انحراف ویسی در مسیر اهواز به اصفهان

سرپرست گسترش فولاد:

تغییر ورزشگاه دیدار با پرسپولیس اجحاف در حق استقلالی هاست

رسیدگی به اولین درخواست کی روش؛

محل تمرینات تیم ملی فوتبال مشخص شد

»ما سپاهانیم و حالا و حالا قهرمانیم« شعاری که هواداران 
تیم اصفهانی طی سال های گذشته در روزهای اوج این تیم 
همواره سر می دادند به این خیال که شاید تا سال های سال 
این موفقیت ها و قهرمانی ها ادامه داشته و هیچگاه قرار نیست 

تیم زردپوش رنگ ناکامی را به خود ببیند.
این شعار هواداران سپاهان اما امسال  هرگز محقق نشد و 
رنگ واقعیت به خود نگرفت تا جایی که این شعار آرام آرام 
جای خود را به شعار »ما سپاهانیم و حالا حالا در بحرانیم!« 

داد.
سپاهانی ها امسال از هر لحاظ که فکر کنید تمام رکوردهای 
منفی را در کسب نتایج به خود اختصاص دادند. از نبردن های 
متوالی تا تغییر پیاپی مربیان، از دخالت های بیجای برخی 
بازیکنان در مباحث کلان و تا جار و جنجال هایی که بعضاً در 

اردوی این تیم ایجاد می شد.
بر همین اساس سپاهان امسال روزهای ناخوش زیادی را 
از لحاظ فنی تجربه کرد و در کسب نتایج مناسب ناکام ماند 
اما این فقط مسائل فنی نبود که در فصل جاری پدر این تیم 
اصفهانی را در آورد و چه بسا مسائل مدیریتی نیز در این بین 
تأثیرگذار بود تا جایی که برخی تصمیمات باعث شد تا پازل 

ناکامی های تیم مطرح زردپوش اصفهانی تکمیل شود.
بیرون  اتفاقات  مسابقه،  زمین  بر  علاوه  امسال  سپاهان 
از زمین را هم واگذار کرد و در اخلاق هم بازنده بود. تیم 
رکورددار تغییرات کادرفنی برای شناخت سرمربی فصل آینده 
خود خیلی زودتر از موعد مقرر وارد فضایی شد که بی اخلاقی 

از سر و رویش می بارید.
اینکه دو هفته قبل از پایان رقابت ها با سرمربی که تیمش 
در کورس قهرمانی قرار دارد و شاید از حالا بتوان سهمیه آسیا 
را نیز به این تیم اختصاص داد، مذاکره کرده و برای فصل بعد 

از وی برنامه گرفت؛ چه معنا و مفهومی جز بی اخلاقی دارد.
این درست که مسئولان استقلال خوزستان در این برهه 
زمانی از مذاکره سرمربی تیمشان با سپاهان مطلع بودند، اما 
اگر این مربی از سوی سپاهان اغوا شده و با تحت فشار قرار 
داد استقلالی ها دست به این مذاکره زده باشد، این امر چه 

توجیهی خواهد داشت.
امروز حتی برخی شایعات پا را از ویسی هم فراتر گذاشته 
و خبر از مذاکره سپاهان با علی دایی و حتی علیرضا مرزبان 
داده اند و چه بسا طی روزهای آینده صحبت از گزینه های 

دیگر هم به میان بیاید.
شاید از مسئولان باشگاهی که ادعا می کنند افراد مختلف 

آنها هر روز رزومه یک مربی خارجی را می آورند و  برای 
نام هایی چون رود گولیت، روبرتو کارلوس و رایکارد را برای فرار 
رو به جلو مطرح می  کنند، در نهایت یک مربی غیرمطرحی 
مانند استیماچ در سبد خرید باشگاهشان قرار گرفته و اتفاقاتی 
را برای این تیم اصفهانی رقم بزند که سرنوشت آنها از حالا 

قابل پیش بینی باشد.
در هر صورت اینکه در این برهه زمانی و با ادعای شناخت 
سرمربی، زودتر از موعد مقرر و به بهانه اینکه لیگ در روزهای 
پایانی خود به سر می برد، بخواهیم قاعده بازی را بر هم زده 
و سرنوشت تیم دیگری که در کورس قهرمانی قرار دارد را به 
بازیچه گرفته و با احساسات هوادارانش بازی کنیم، هیچگاه در 

قاموس فرهنگ و اخلاق فوتبال ایران جایی نخواهد داشت.
 عجیب است و عجیب. باشگاه سپاهان را می توان حرفه ای 
ترین باشگاه ایران دانست اما در فاصله دو هفته مانده به شروع 
لیگ غیر حرفه ای ترین رفتار ممکن را مرتکب شده است. 
چه بر سر باشگاه قانون مدار و حرفه ای ایران آمده است؟ نکند 
دوستان سپاهانی ها از هول حلیم به دیگ افتاده اند؟ به نظر 

می رسد قبح بداخلاقی ریخته است و همه از این وضعیت 
راضی هستند؟ به نظر باید بگوییم سازمان لیگ کلاهش 
را بالاتر بیندازد که در روز روشن یک باشگاهی با مربی که 
تیمش در کورس قهرمانی است مذاکره می کند و صدای 

کسی هم در نمی آید.
  و اما سخنی با عبدالله ویسی؛ عبدالله ویسی را می 
شناسیم. او مربیگری را ساده شروع کرده است و ساده هم 
پیش می رود. به پاکی او به شدت اعتقاد داریم و اینکه تمیزکار 
است و درستکار. مربی که روش نوینی در کارش در پیش 
گرفته است و جزو معدود مربیان جوانی است که راه و سبک 
خودش را درست طی می کند و البته گاهی هم نقد بر او و 

تفکرات فنی او وارد است. 
از ویسی در عجبیم. سرمربی که تیمش یک پای قهرمانی 
است و حتی شانس استقلال خوزستان از سرخابی ها برای 
گرفتن جام بیشتر است اما او را چه شده است؟ رد پای کدام 
دوستی خاله خرسه ای در میان است که باعث شده در اوج 
رقابت ها فکر او را به فصل آینده بکشاند؟ آیا قهرمانی احتمالی 
استقلال خوزستان کم افتخاری برای ویسی است که او حضور 
در لیگ قهرمانان آسیا را می خواهد رها کند که به باشگاهی 
پای بگذارد که هنوز هم معلوم نیست بازیکن سالار است یا 

قانونمدار؟ 
آیا حیف ویسی و ویسی های جواند یگر نیست که اسیر 
باندبازی هایی باشند که هنوز مدیران سپاهان در حل آن به 

راه حلی نرسیده اند؟
آیا در باشگاه استقلال خوزستان کسی نیست که جلوی 
سرمربی تیم خودش را بگیرد؟ مذاکره در روز روشن؟ عجبا از 

این فوتبال! عجبا از ویسی!
 حیف است آقای ویسی! تیمی که با کمترین بضاعت در 
بین دو بزرگ این فوتبال قدم به قدم آمده را این طور و این 
چنین رها نکن. آن کسی که دستت را گرفت و به باشگاه 
سپاهان برد قطعا در حق شما و فوتبال خوزستان دوستی 

نکرده است. 
ویسی بیش از این باید مراقب خود باشد. فوتبال ایران که 
هزینه بر است تا چند سال بعد باید هزینه بدهد تا مربی مثل 

او پرورش دهد؟
 ویسی  و ویسی ها باید بدانند که برای فصل آینده راه باز 
است و زمان به اندازه کافی. انتخاب تیم آینده برای آن دسته 
مربیانی است که در فوتبال صاحب سبک خود همه چیزشان 

سر جای خودش است نه فوتبال بی سرو سامان ایران.

سرپرست تیم گسترش فولاد ضمن تاکید بر اینکه ظرفیت و امنیت ورزشگاه این تیم 
مشکلی ندارد گفت: گرفتن میزبانی از گسترش فولاد به ضرر استقلال تهران و خوزستان است.

حسن آذرنیا در گفتگو با خبرنگار مهر در مورد احتمال جابه جایی ورزشگاه بنیان دیزل با 
یادگار امام)ره( گفت: طی سال های گذشته گسترش فولاد همیشه در ورزشگاه بنیان دیزل 
میزبانی کرده و تاکنون سابقه نداشته که جای دیگری برود. این ورزشگاه را هم شورای تامین 
استان و هم سازمان لیگ تایید کرده اند و تاکنون هم هیچ مشکلی برای هیچ تیمی به وجود 
نیامده حتی در همین نیم فصل اول هم در بنیان دیزل میزبان استقلالی ها بودیم و مشکلی 

هم وجود نداشت.
وی در ادامه افزود: پرسپولیسی ها رایزنی کرده اند. من فکر می کنم آقای خوردبین رفته و 
چنین موضوعی را مطرح کرده است که البته منصفانه هم نیست. روز چهارشنبه آقای کمالوند 
و مسئولان باشگاه به سازمان لیگ رفتند و در این رابطه حرف زدند. قرار شده بود که تا شنبه 

یا یکشنبه جواب بدهند که البته هنوز پاسخی در این رابطه نداده اند.
سرپرست تیم گسترش فولاد افزود: اگر لیگ حرفه ای است حق باشگاه هاست که در زمین 

خودشان بازی کنند و از شرایط آشنایی با زمین و وضعیت موجود استفاده کنند. شما ببینید 
پرسپولیس هم حتی به ورزشگاه راه آهن رفت و بازی کرد همین استقلال هم در تختی به 

میدان رفت، دیگر گذشت آن دوران که همه میهمان پرسپولیس و استقلال بودند.
وی افزود: شاید ماجرای اهواز و بازی پرسپولیس با استقلال اهواز این ذهنیت را ایجاد کرده 
باشد اما با وجود آنکه ورزشگاه بنیان دیزل ظرفیت محدودی دارد اما اولا تاکنون خوب بوده و 
ثانیا هواداران تراکتورسازی به دلیل بازی تراکتور با استقلال که حیثیتی است زیاد به ورزشگاه 

نمی آیند من فکر می کنم همین ظرفیت کافی باشد.
آذرنیا در مورد اینکه اگر ورزشگاه یادگار امام را به عنوان میزبان معرفی کنند گسترش به 
میدان می رود یا نه گفت: اگر به من باشد، نه نمی گذارم تیم از حق خودش و شرایط بهترش 
بگذرد و ذر زمینی که به آن عادت ندارد به میدان برود اما تیم مدیر و هیات مدیره و مربی 
دارد و هر چه آنها تصمیم بگیرند انجام می دهیم. این را هم فراموش نکنید که این کار  به ضرر 
استقلال تهران و خوزستان و ... هم هست که در بنیان دیزل بازی کرده اند و درست نیست که 

برای پرسپولیس تفاوتی قائل شوند.

بعد از کش و قوس فراوان و بررسی های صورت گرفته زمین تمرین تیم ملی فوتبال ایران مشخص 
شد.

 بعد از انتقادهای شدید کارلوس کی روش از وضعیت زمین کمپ تیم های ملی، مقرر شد تا فدراسیون 
فوتبال و وزارت ورزش زمین دیگری را در اختیار تیم ملی بگذارند و زمین های کمپ را بازسازی کنند.

البته در این بین مشکلات زیادی وجود داشت چرا که زمین های غیراستاندارد دیگری به تیم ملی 
معرفی شد که خشم کادر فنی را در پی داشت.

سرانجام بعد از رایزنی های صورت گرفته مقرر شد تا تیم ملی تمریناتش را در ورزشگاه دستگردی 
برگزار کند. این ورزشگاه در این فصل در اختیار تیم سایپا بود و با اتمام لیگ برتر تیم ملی می تواند 
بدون دغدغه خاطر در آن تمرین کند. قرار است قرارداد فدراسیون فوتبال با ورزشگاه دستگردی هفته 

آینده بسته شود. 
طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، در این مدت چمن های زمین شماره یك کمپ همانند زمین 
شماره دو کنده خواهد شد تا مورد بازسازی قرار بگیرد. طبق اعلام فدراسیون، زمین شماره دو کمپ که 

در دست بازسازی است تا شهریورماه مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
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گروهی از دانشمندان در تلاش برای حل مساله دوری آزمایشگاه ها از مناطق در معرض ابولا، 
دستگاه کوچکی طراحی کرده اند که این ویروس را در نیم ساعت شناسایی می کند.

 ،)RT-PCR( در حال حاضر فرآیندی موسوم به رونویسی معکوس واکنش زنجیره ای پلیمراز 
رایج ترین آزمایش برای تشخیص آران ای ابولا در نمونه خون است. این آزمایش نه تنها باید در 

یک آزمایشگاه کاملا مجهز انجام شود، بلکه اجرای آن چندین ساعت بطول می انجامد.
دستگاه جدید که به اندازه یک تلفن هوشمند است، آزمایشات RT-PCR را نیز انجام می دهد 
اما این کار در یک مقیاس کوچک شده اجرا می شود. علاوه بر آن، رویکرد جدید تنها به یک 
قطره خون از انگشت فرد برای آزمایش نیاز دارد و در کمتر از 3۷ دقیقه به ارائه نتایج می پردازد.

این نتایج فقط به اعلام وجود ویروس ابولا در نمونه خون نپرداخته، بلکه همچنین به کاربران 
اطلاع می دهد که چند نسخه آران ای در آن وجود دارد.

با این مزیت ها، از این دستگاه نه تنها می توان برای تشخیص ابولا استفاده کرد بلکه همچنین 
می توان از آن برای پیگیری بار ویروسی در مایعات بدن بیماران در حال بهبود نیز بهره برد. 

تولید ابرخازن هایی با ظرفیت بالا در ذخیره سازی انرژی

درمان سرطان رحم و پروستات با اختراع دانشمند ایرانی عضو ناسا
محقق و دانشمند جوان ایرانی عضو سازمان ناسا گفت: با 
تکنولوژی "اولتراسوند" توانسته ایم سرطان رحم و پروستات را 
با قطعیت و درصد بالایی درمان کنیم که این روش برای سایر 

سرطان ها نیز قطعا جواب می دهد.
حمیدرضا چابک با بیان اینکه تکنولوژی "اولتراسوند" به 
عنوان یکی از تکنولوژی های روز دنیا بی خطرترین روش برای 
درمان بیماری سرطان است، اظهار کرد: این روش هنوز نه 
تنها به ایران بلکه به سایر کشورهای منطقه نیز آورده نشده 
است و اگر بتوانیم این تکنولوژی خاص و استراتژیک را وارد 
کشور کنیم، دیگر نیازی به جراحی و استفاده از داروهای 
این  و  داشت  نخواهیم  سرطانی  بیماران  برای  شیمیایی 

موضوع، اتفاقی استثنایی در نظام درمانی دنیا است.
محقق و دانشمند جوان ایرانی عضو سازمان ناسا یادآور 
شد: این روش برای درمان سرطان رحم و پروستات استفاده 
شده و جواب داده است و سازمان غذا و داروی آمریکا نیز آن 
را تایید کرده است؛ از آنجایی که سرطان رحم و پروستات 
و اندام های داخلی بدن نسبت به سایر سرطان ها جاافتاده تر 
است بیشتر در این موارد استفاده شده و در خصوص روش 
درمانی این تکنولوژی باید گفت در این روش با MRI یا 
سونوگرافی که روش های قدیمی برای تشخیص بیماری 
هستند، سر و کار نداریم. در روش اولتراسوند دیگر نیازی 
درمان  نوعی  با  واقع  در  و  نیست  بیهوشی  و  بستری  به 
بی حسی موضعی مواجه ایم و از لحاظ هزینه درمانی نیز برای 
شرکت های بیمه قابل توجیه تر است.وی ادامه داد: برای مثال 
در درمان سرطان پروستات با 2 تا 3 جلسه سه ساعته و با 
استفاده از امواج مکانیکی و به نوعی ماساژ اندام ها، بیماری 

از بین می رود و به نوعی می توان گفت که در روش سنتی 
که با پرتو اشعه صورت می گرفت و خود اشعه و پرتوها منشا 
ایجاد اصلی سرطان بود، در این روش به کلی حذف شده 
است و با امواج فراصوتی از روی پوست فرد اقدام به از بین 
بردن غده می کند.این محقق جوان ایرانی خاطرنشان کرد: 
برای سرطان کبد این روش 85 درصد اوقات قابل درمان 
است ولی با روش سنتی و شیمی درمانی هیچ امیدی به 
بهبودی سرطان کبد وجود ندارد؛ همچنین برای سرطان های 
دیگر چنین درصدهایی در نظر گرفته شده است.چابک در 
خصوص تاثیر استرس در ایجاد بیماری هایی که به تازگی 
با آن مواجه هستیم، عنوان کرد: با توجه به تاثیر مستقیمی 
که استرس بر عصب انسان ها دارد باعث ایجاد بیماری های 
عصبی، MT، پارکینسون، بیش فعالی در کودکان، آلزایمر، 
انواع سرطان ها و ... می شود. همچنین در مادرانی که دوران 
بارداری پراسترسی را تحمل کرده اند کودکانی بیش فعال 
خواهند داشت که روش اولتراسوند برای درمان بیماری های 

عصبی و پارکینسون نیز موثر است.
وی با بیان اینکه درمان سرطان سینه نیز با این روش 
جدید انجام شدنی است، افزود: با این اختراع صورت گرفته 
توسط خود من که در سال 2011 نیز برنده جایزه بهترین 
اختراع سال 2011 نیز شد، درمان سرطان با این روش از 10 
تا 20 درصد به بالای 60 درصد رسیده است. در این روش 
برخلاف ماموگرافی که فقط تشخیص است با اختراعی که 
از روش اولتراسوند بهره گرفته، هم تشخیص و هم درمان 
سرطان سینه با امواج فراصوتی انجام می شود.این دانشمند 
جوان ایرانی عضو سازمان ناسا، با اشاره به اینکه با آوردن 

این دانش فنی به ایران و خصوصا استان زنجان می توان از 
خروج بیماران از کشور و مراجعه آنها به کشورهای دیگر 
ممانعت کرد، یادآور شد: برخی کشورها فقط دستگاه هایی از 
این تکنولوژی را آورده اند و بیماران را جذب می کنند ولی با 
کمک مسئولان و بومی سازی این دانش می توان به پیشرفت 
بزرگی در علم پزشکی استان دست یافت.چابک در پایان 
گفت: همان گونه که در قرن بیستم اختراع الکتریسته ادیسون 
تحول عظیم بشری ایجاد کرد، در قرن بیست ویکم تکنولوژی 
اولتراسوند این تحول را پدید خواهد آورد و در کشورهایی مثل 
ایران که دانش و نیروی جوان وجود دارد، باید بسترسازی های 

لازم قبل از دیر شدن صورت گیرد. 

شناسایی پروتئین های رحمی و تاثیر آن بر 
ناباروری

محققان در هندوستان در حال انجام تحقیقاتی هستند که پروتئین های رحمی را 
شناسایی کرده و ارتباط آن را با ناباروری مشخص کنند.

 برای نگهداری و حمایت طولانی مدت از جنین، رحم باید ویژگی های خاصی داشته باشد. 
یکی از این ویژگی ها، ترشحات لایه داخلی رحم) اندومتر( است، پروتئین های ویژه ای که 

در طول چرخه جنسی تولید  و ترشح می شوند.
تا کنون تصور بر این بود که این ترشحات تنها در فاصله بین لقاح و برقراری ارتباط خونی 
مادر و جنین که در آن حدود 5 روز طول می کشد و در طول آن جنین تازه تشکیل تنها از 
ترشحات رحم تغذیه می کند، ارزشمند است. اما مطالعات اخیر روشن کرده که این ترشحات 
نقش بیشتری دارند. همچنین پیشنهاد شده است که محتوای این مایع می تواند نشان 

دهنده سلامت یا عدم سلامت رحم باشد.
در جستجوی پاسخ به این سوالات که آیا ترشحات رحمی می تواند نشانگری برای 
بیماری های رحمی یا ناباروری باشند، گروهی از پژوهشگران موسسه ملی تحقیقات بهداشت 
ناباروری بمبئی تحقیقات گسترده ای را در خصوص محتوای پروتئینی مایع رحمی زنان 
سالم و نابارور و مقایسه آنان با هم انجام دادند.  در این تحقیق که جایزه پژوهشی پژوهشگاه 
رویان در رشته ناباروری زنان را از آن خود کرد پروتئین های موجود در مایع رحمی شناسایی 

شدند و تفاوت های موجود میان رحم زنان سالم و نابارور تشخیص داده شد.
 همچنین مشخص شد پروتئین هایی در مایع رحمی وجود دارد که می توان از آنها در 
تشخیص و مدیریت ناباروری استفاده کرد. این نتایج با بررسی بیشتر  می توانند به بخش 
درمان تعمیم داده و برای ایجاد روش های کاراتر و ساده تر در شناسایی نقایص رحمی مورد 
استفاده قرار گیرند. این تحقیقات توسط دکتر ساچدوا از گروه زیست شناسی نخستی ها، 

موسسه ملی تحقیقات  بهداشت باروری بمبئی، هندوستان انجام گرفته است.

طراحی دستگاه قابل حمل برای تشخیص 
فوری "ابولا"

محققان ایرانی در تحقیقات آزمایشگاهی خود با سنتز 
نانوکامپوزیت های  ساخت  به  موفق  سرامیکی  نانوذرات 

پلیمری - سرامیکی شدند.
 رشد روزافزون فناوری های نوین و صنعتی شدن زندگی 
مردم لزوم استفاده از سیستم های ذخیره  انرژی با ظرفیت 
بالاتر، وزن سبک تر و قیمت مناسب را ضروری ساخته است، 
به گونه ای که امکان استفاده از تجهیزات الکترونیکی در هر 

مکان و زمان میسر شود.
ازاین رو، طراحی ابرخازن هایی با ویژگی های مذکور از 
اهمیت بالایی برخوردار است. امروزه تحقیقات گسترده ای 
به منظور تولید ترکیباتی جدید جهت جایگزینی با مواد 
گران قیمتی همچون روتینیم اکسید به عنوان ابرخازن رایج 

در سرتاسر جهان صورت گرفته است.
کار  این  در  گفت:  طرح،  این  مجری  احسانی،  علی 
به  صرفه   مقرون   با ساخت  است  تحقیقاتی سعی شده 
نانوذرات سرامیکی، نانوکامپوزیت هایی پلیمری  سرامیکی 
مناسب جهت استفاده در ابرخازن هایی با کارایی بهتر تهیه 

شود.
وی در خصوص اهمیت اجرای این طرح گفت: تولید 
نانوذرات پایدار سرامیکی با درجه خلوص بالا و با روش های 
نوین و اقتصادی به دلیل کاربردهای ویژه در ساخت لیزرهای 
جامد و تولید نانوکامپوزیت های پلیمری  سرامیکی مورد 

استفاده در ابرخازن ها از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
محقق این طرح در ادامه با بیان دستاوردهای اجرای 
این طرح خاطرنشان کرد: با سنتز نانوذرات »پودر ایتریم 
آلومینیوم گارنت خالص« به روش الکتروشیمیایی به عنوان 
یک ماده  سرامیکی پیشرفته  دوستدار محیط زیست، ساخت 
این ابرخازن ها به روشی ساده و کم هزینه صورت گرفته 

است.
ظرفیت  و  مکانیکی  پایداری  افزایش  وی،  گفته  به   
ذخیره ی انرژی، وزن کم و انعطاف پذیری بالای ابرخازن های 
تولید شده از دیگر مزیت های استفاده از نانوذرات در طراحی 
آن هاست. وی افزود: مزیت مهم روش الکتروشیمیایی به 
کار رفته، استفاده از شرایط دما و فشار معمولی است که 
سنتز نانوکامپوزیت را در مقیاس های صنعتی مقرون به صرفه 
می سازد. همچنین سنتز الکتروشیمیایی برخلاف سنتز 
شیمیایی به علت عدم استفاده از واکنشگرهای شیمیایی در 
فرایند اکسایش بر طبق استانداردهای جهانی، روشی سبز 
است. احسانی خاطر نشان کرد: کاربرد این نانوکامپوزیت 
با توجه به بحران انرژی، در راستای گسترش استفاده از 
سیستم های انرژی غیر فسیلی و پاک می تواند بسیار مهم 

باشد. 
وی با اشاره به نحوه  ساخت و عملکرد ویژه  نانوذرات در 
ایتریم  نانوذرات  ابتدا  افزود:  ابرخازن های مذکور  طراحی 

آلومینیوم گارنت به روش پالس الکتروشیمیایی در دما 
نانوذرات  بعد  مرحله   در  و  شد  سنتز  معمولی  فشار  و 
سرامیکی سنتز شده به کمک امواج التراسونیک در محلول 
پیرول پخش شد.  وی با بیان اینکه سپس با روش ساده 
الکتروشیمیایی، پلیمر دارای نانوذرات سرامیکی به صورت 
فیلم نازک در سطح الکترود کار تشکیل می  شود،  ادامه 
داد: به دلیل نسبت سطح به حجم بالای نانوذرات و پخش 
یکنواخت آن ها بر تمامی سطح فیلم، فیلم تشکیل شده 
بر سطح الکترود هم سطح فعال بالایی دارد و به هم علت 
شرکت در فرایند اکسایش-احیا از دو طریق فارادیک و غیر 

فارادیک بار را ذخیره می کند.
وی افزود: پخش نانوساختارهای اکسید فلزی در بستر 
پلیمر، اتصالات فیلم را افزایش داده و استحکام مکانیکی 
قابل ملاحظه ای درطی چرخه های شارژ و تخلیه  متوالی 
ایجاد می کند؛ آزمون های الکتروشیمیایی از قبیل ولتامتری 
چرخه ای، شارژ  تخلیه ی متوالی، امپدانس الکتروشیمیایی 
و آزمون پایداری، قابلیت بالای نانوکامپوزیت تولیدی در 
استفاده به عنوان ابرخازن در سیستم های ذخیره کننده  انرژی 
را تأیید می کند.احسانی عنوان کرد: این نانوکامپوزیت ها، در 
تولید ابرخازن ها کاربرد دارد. ابرخازن های تولیدشده دارای 
ظرفیت ذخیره ی انرژی بالا، قیمت تمام شده ی کمتر و 

قابلیت تولید ساده تر هستند.

 شاید بتوان گفت کلسترول یکی از بحث برانگیزترین اجزای سلامت کلی است. روش های 
بسیار زیادی برای کاهش طبیعی کلسترول وجود دارد که ممکن است شما از آن بی خبر باشید. 
ممکن است سوالات زیادی در مورد غذاهایی که برای کاهش تعداد کلسترول مفید است داشته 
باشید. به عنوان مثال، آیا باید نگران کلسترول بالا باشیم یا اینکه تنها نوع خاصی از کلسترول 
نگران کننده است؟ برای کاهش کلسترول بدن چه کاری باید انجام دهیم. این مقاله راهنمای 

کاملی از کاهش سطح کلسترول به صورت طبیعی را بیان می کند.
در ابتدا باید بدانیم کلسترول چیست؟ 

کلسترول بخش لازم و ضروری فرآیندهای روزانه بدن انسان است. کلسترول به یک ماده 
مومی شکل اطلاق می شود که می تواند توسط بدن ما تولید شود. اگرچه بدن خود نیز قادر به 
تولید کلسترول است اما از طریق مصرف مواد غذایی خاص در رژیم غذایی همچون مرغ، تخم 
مرغ، ماهی و گوشت یا غذاهای فرآوری شده ای که حاوی کلسترول هستند، این ماده وارد بدن 
می شود. برخلاف سایر انواع چربی ها، کلسترول را نمی توان سوزاند یا با ورزش از بدن دور کرد. 

بسته به نوع کلسترول این موضوع می تواند خوب یا بد باشد.
انواع کلسترول و معنای هر کدام:

 مرکز کنترل بیماری ها بیان می کند که بیش از ۷3.5 میلیون نفر از بزرگسالان دارای 
کلسترول LDL بالایی هستند. کلسترول دو نوع دارد. کلسترول LDL و HDL.  کلسترول 
LDL مخفف لیپوپروتئین با چگالی کم است. اصلا لازم نیست با این کلمات پیچیده خود را 
سردرگم کنید. واژه ی لیپوپروتئین را می توان به عنوان چربی متصل به پروتئین تعریف کرد. 
لیپوپروتئین ها همانند حباب های قابل حل در آبی هستند که بدن برای انتقال کلسترول به 
بافت های مختلف تشکیل می دهد. کلسترول LDL ، کلسترولی است که می تواند منجر به 
بیماری های قلبی گردد و اغلب با مصرف بیش از حد غذاهای کلسترول دار مرتبط است. اما واژه 
HDL به معنای لیپوپروتئین با چگالی بالاست و این نوع کلسترول اغلب به عنوان کلسترول 
خوب در نظر گرفته می شود. این نوع کلسترول می تواند به کاهش کلسترول بد )LDL ( کمک 

کند و حتی برای تولید هورمون های جنسی در بدن مورد استفاده قرار می گیرد.
غذاهایی که می تواند با کلسترول بالای خون مبارزه کند:

 غذاهایی که در زیر بیان می کنیم با آنتی اکسیدان های زیادی پر شده اند و می توانند کلسترول 
خون را به خوبی پایین بیاورند. برخی از این غذاها حاوی چربی های سالم هستند و می توانند به 

تولید HDL کمک کنند و سطح LDL یا کلسترول بد خون را پایین بیاورند.
 همچنین بخوانید: مواد غذایی برای کاهش کلسترول

     جوی دوسر:
 جوی پرک و جوی دو سر خرد شده دو مورد از غلات سالمی هستند که می توانند به سلامت 
قلب شما کمک کنند. اگر به دنبال کربوهیدرات هایی با کیفیت بالا هستید می توانید از این دو 
مورد استفاده کنید. جوی دو سر معمولا باعث افزایش شدید و ناگهانی قند خون نمی شود. جوی 
دوسر با کاهش سطح کلسترول بد خون مرتبط است. این خاصیت به خاطر وجود فیبرهای 
بتاگلوتن در آن است که کلسترول را از جریان خون خارج می کند و آن را در فرآیند های سالم 
مورد استفاده قرار می دهد. شما می توانید جوی دوسر را با توت ها و گردو تهیه کنید یا اینکه آن 

را با دانه چیا، دان کتان، توت ها و شیر بادام ترکیب نمایید. 
    بلوبری:

 بلوبری نیز می تواند با رادیکال های آزاد در بدن مبارزه کند و از عملکرد شریان ها حمایت 
نماید. این ماده خون بافت های چربی را تمیز می کند و باعث سلامت کلی قلب می گردد. شما 
می توانید نصف پیمانه بلوبری را در روز مصرف کنید. بلوبری را می توان با موادی همچون توت 

فرنگی یا تمشک ترکیب کرد.
     تخم مرغ محلی:

 تخم مرغ می تواند منبعی عالی از چربی های سالم باشد اما انتخاب یک تخم مرغ با کیفیت و 
سالم نیز بسیار مهم است. همه تخم مرغ ها دارای کلسترول هستند و می توانند سطح کلسترول 
بد خون را پایین بیاورند. این مواد منبع غنی از پروتئین محسوب می شود و یک ماده مغذی 
برای بدن است. فقط به خاطر داشته باشید که تخم مرغ محلی مزایای زیادی دارد و مصرف 
آن بیشتر از سایر تخم مرغ ها توصیه می شود. مرغ هایی که در مزارع طبیعی تغذیه می شوند 
اغلب سالم تر از مرغ هایی هستند که از غذاهای فرآوری شده استفاده می کنند. به همین خاطر 
مرغ های محلی تخم مرغ هایی با زرده روشن تر و طلایی تر تولید می کنند. افرادی که دارای 
بیماری های قلبی هستند باید قبل از مصرف تخم مرغ با پزشک خود مشورت نمایند. تخم مرغ 
می تواند یک صبحانه عالی، میان وعده یا بخشی از وعده غذایی اصلی افراد باشد. شما می توانید 
این ماده را در انواع مختلف آماده کنید. بهتر است از مصرف تخم مرغ سرخ شده در روغن های 

زیاد خودداری نمایید.
     اسفناج و کلم:

 گیاهانی همچون اسفناج و کلم که دارای برگ های سبز هستند معمولا مقادیر بالایی از 
آنتی اکسیدان های مختلف همچون لوتئین را دارند که به بهبود سلامت قلب کمک می کند و 

می تواند سطح کلسترول را کنترل کند. گیاهان سبز منبع خوبی از فیبر، منیزیم، ویتامین B و 
ویتامین E هستند که بدن به آن ها نیاز دارد. اسفناج و کلم را می توان در غذاهایی همچون املت، 
اسموتی، سالاد، سوپ و سایر موارد استفاده کرد. شما می توانید به جای سس های پرچرب از 

گیاهان و ادویه جات برای طعم بخشیدن به این مواد استفاده کنید.
     ماهی کم چرب:

 ماهی می تواند منبع عالی از امگا 3 باشد و به کاهش کلسترول بد خون کمک کند. اما باید 
ماهی را انتخاب کنید که چربی کمتری داشته باشد. بهتر است از ماهی هایی با امگا 3 با کیفیت 
همچون قزل آلا استفاده کنید. همچنین این موضوع را مد نظر داشته باشید که ماهی های 
پرورشی ممکن است آلوده باشند. به دنبال ماهی هایی با چربی پایین باشید. شما می توانید از 
قزل آلا استفاده کنید. ماهی تیلاپیا، ماهی سفید و ماهی پهن بزرگ نیز انتخاب خوبی هستند.

     آووکادو:
 آووکادو منبع عالی از چربی های تک غیراشباع است و می تواند به افزایش کلسترول خوب 
خون و کاهش کلسترول بد خون )LDL ( کمک کند. شما می توانید یک چهارم یا یک سوم 
آووکادو را چند روز در هفته مصرف کنید و از مزایای بی شمار آن بهره مند شوید. آووکادو را 
می توان به صورت سس بر روی ساندویچ استفاده کرد. همچنین شما می توانید از این میوه برای 

درست کردن سالاد و اسموتی نیز استفاده کنید.
     حبوبات:

 عدس، لوبیا و نخود مقادیر زیادی فیبرهای دیر هضم دارند که می تواند کلسترول را بهبود 
ببخشد و سطح قند خون را کنترل نماید. حبوبات همچنین عاری از چربی های مضر هستند و 
منبع غنی از آهن، ویتامین B ، پتاسیم و منیزیم محسوب می شوند. شما می توانید یک سوپ 
عدس سالم تهیه کنید، از لوبیا در سالادهای خوب استفاده نمایید و سعی کنید نخود را در 
سوپ های خود به جای گوشت استفاده نمایید. اینکار نه تنها باعث بهبود سلامت قلب می شود 

بلکه بسیار مقرون به صرفه خواهد بود.
     کاکائوی خام و شکلات تلخ:

 کاکائوی خام و شکلات تلخ با کیفیت، منبع عالی از فیبر و آنتی اکسیدان های مختلف 
هستند. این مواد حداقل با 90 درصد کاکائو می تواند مقدار قابل توجهی اسید چرب تک غیر 
اشباع فراهم نمایند و سطح کلسترول بد خون را پایین بیاورند. کاکائوهای پودری چربی بسیار 
پایینی دارند و می توانند فیبر و آنتی اکسیدان مورد نیاز بدن را تامین نمایند. شما می توانید از 
این مواد در اسموتی های خود استفاده کنید. اضافه کردن کاکائو به ماست و جوی دوسر ایده 

بسیار خوبی است.
     بادام و گردو: 

اگرچه آجیل ها برای سلامت قلب زیاد ضروری نیستند اما می توانند جای چیپس و پفک را 
بگیرند. بیشتر آجیل ها دارای چربی های مفیدی هستند اما بادام و گردو حاوی مزایای خاصی 
است که آن ها را برای کاهش کلسترول بد خون جذاب کرده است. بادام سطح بالایی از فیبر، 
پروتئین، اسیدهای چرب تک غیر اشباع است.گردو نیز منبع خوبی از اسیدهای چرب امگا 
3 و اسیدهای چرب تک غیر اشباع است. 6 عدد گردو یا 21 عدد بادام بهترین اندازه مصرفی 
محسوب می شود. شما می توانید این مواد را در جوی دوسر، ماست، اسموتی یا غذاهای خود 
استفاده کنید. باید به یاد داشته باشید که از آجیل های خام استفاده نمایید. آجیل های شور یا 

فرآوری شده حاوی مقادیر بالایی از سدیم یا روغن های مضر هستند.

چگونه کلسترول بد بدن را کاهش دهیم؟
امیدوارم اقدامات پشت پرده تجمیع بیمه ها  به نتیجه نرسد 

  وزیر بهداشت :سلامت را از بلاتکلیفی درآورید
هنوز "سلامت" پیچ های "تحول" را به 
پایان نرسانده و همچنان در کوره راه تغییر، 
امیدهای فراوانی برای کارآمد کردن خود 
در سر می پروراند، اما همچنان در ایستگاه 
"بیمه " که بارها به عنوان پاشنه آشیلش 

معرفی شده، متوقف مانده است. 
به گزارش ایسنا، بعد از ابلاغ سیاست های 
کلی سلامت از سوی مقام معظم رهبری 
که در بند 9 آن به موضوع بیمه ها اشاره 
شده، وزارت بهداشت لایحه ای را جهت 
سامان بخشی بیمه ها به مجلس پیشنهاد 
کرد. در همین زمان بود که زمزمه هایی 
درباره جراحی نظام بیمه ای کشور آغاز و 
تجمیع بیمه های درمانی، به عنوان مسیری برای ایجاد نظامی کارآمد در حوزه سلامت 

کشور، مطرح شد. 
بعد از تاکیدهای چندباره مبنی بر لزوم اقدام در زمینه تجمیع بیمه های درمانی، 
حاشیه هایی از قبیل اینکه بیمه ها در کدام وزارتخانه و تحت نظر کدام وزیر باشند، گریبان 
"تجمیع" را گرفت و این موضوع را به حاشیه راند. تا جایی که برخی این اقدام را برای 
حوزه سلامت بحران زا خواندند. این در حالی بود که وزیر بهداشت به طور صریح در این 
باره به ایسنا، گفت که صرف نظر از بحث های پیش پا افتاده و کودکانه، معتقدیم که نظام 
باید درباره بیمه درمان تصمیمی جدی بگیرد.  هاشمی با بیان اینکه برخی دوستان بحث 
تجمیع بیمه های درمان را به محاق حاشیه می برند، تاکید کرده که تا زمانی که بیمه ها، 
صرف نظر از اینکه توسط چه وزارتخانه ای و در کجا اداره می شوند، اصلاح نشوند و در 
چنین شرایطی بعید است که بتوانیم به نظامی کارآمد در حوزه سلامت برسیم.  او همواره 
یکی از مشکلات سلامت کشور را بیمه ها دانسته و اقدام در راستای تجمیع بیمه ها را به 
عنوان یک تکلیف و سیاست راهبردی برای حل مشکلات سلامت جامعه، هم از جهت 
نظارت بر ارائه و ارتقای کیفیت خدمات و هم از نظر حمایت مالی از مردم بسیار حائز 

اهمیت عنوان کرده است. 
"سلامت" را از بلاتکلیفی درآورید

وزیر بهداشت در عین حال خواستار ورود مجمع تشخیص مصلحت نظام به عنوان ناظر 
اجرای سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری، به موضوع تجمیع شد و گفت: مجلس نیز در 
نگارش قانون برنامه ششم توسعه، بخش سلامت را از بلاتکلیفی درآورد. اما حالا "هاشمی" 
که بارها اعلام کرده برای تغییر آمده نه برای ادامه شرایط گذشته، از تکرار درخواست ها و 
بحث هایش در زمینه تجمیع بیمه ها خسته شده و در گفت وگو با ایسنا، گفت: من هم دیگر 
از بیان این موضوع خسته شدم و فکر می کنم آنقدر که آن را تکرار کرده ایم، برای سایرین هم 
ملال آور شده است.  وی درباره سفر اخیرش به قم و دیدار با مراجع تقلید که برخی مراجع 
بر لزوم تجمیع بیمه ها تاکید کرده بودند، ادامه داد: آیت الله علوی گرگانی خودشان بحث 

تجمیع بیمه ها را مطرح کردند، چراکه مسائل را دنبال می کنند. 
امیدواریم اقدامات پشت پرده به نتیجه نرسد

وزیر بهداشت با بیان اینکه امیدواریم در برنامه ششم توسعه تصمیم درستی درباره 
تجمیع بیمه های درمانی گرفته شود، افزود: البته موضوع تجمیع در برنامه ششم وارد 
شده، اما متاسفانه اتفاقاتی هم در این زمینه در پشت پرده می افتد که امیدواریم به نتیجه 
نرسد و آنچه که به نفع مردم است اتفاق افتد.  هاشمی با بیان اینکه امیدواریم تصمیمی 
تحت تاثیر لابی های نادرست گرفته نشود، گفت: البته دولت نظر خود را درباره این موضوع 
اعلام کرده و نظرش هم آن چیزیست که سازمان مدیریت به عنوان برنامه ششم اعلام 
کرده است و وزارت بهداشت هم از همان نظر حمایت می کند.  وزیر بهداشت تاکید کرد: 
بنابراین نظر دولت را سازمان مدیریت و برنامه ریزی گفته است که همان مصوبات هیات 
وزیران است. در عین حال مشکلی که در این زمینه وجود دارد، این است که زمانی که 
دولت نظرش را به مجلس اعلام می کند، مجددا اقداماتی انجام می شود که زیبنده نیست و 
امیدواریم این مشکلات برطرف شود.  به گزارش ایسنا، گلایه های وزیر بهداشت در زمینه 
تجمیع بیمه های درمان، درحالیست که بسیاری از کارشناسان و اصحاب رسانه معتقدند 
که اگر "هاشمی" از پس اتفاقات پشت پرده تجمیع بیمه ها برنیاید، شاید در آینده هم 
دیگر نتوان کاری در این زمینه پیش برد. حال با توجه به اینکه تنها یکسال دیگر برای 
به بار نشاندن اقدامات حوزه سلامت در دولتی که "سلامت" از اولویت هایش است، زمان 
مانده، باید دید که آیا "کلید" دولت روحانی می تواند "قفل" تجمیع بیمه ها را هم باز کند... 

تاثیر حجامت  در درمان 4 بیماری 
یک محقق طب سنتی حجامت را یک روش درمانی علمی دانست و اظهار کرد: این شیوه 
در درمان بسیاری دردها و بیماری ها مانند انواع سردردها، کمر دردها، کبد چرب، آلرژی و 

پیشگیری از بیماری های قلبی و عروقی موثر است. 
دکتر علیرضا احمدی در گفت وگو با ایسنا ، با بیان اینکه زمان انجام حجامت بسته به سن 
و سال افراد متفاوت است، گفت: به طور معمول برای کودکان اول بهار و اول پاییز برای 

انجام حجامت توصیه می شود. 
وی تصریح کرد: در فصل بهار به دلیل حساسیت های فصلی و در فصل پاییز نیز به دلیل 
افزایش موارد سرماخوردگی نیاز است تا سیستم ایمنی کودکان تحریک شود و حجامت در 

این زمان برای تحریک سیستم ایمنی و افزایش کارایی آن توصیه می شود. 
احمدی اظهار کرد: برای سایر افراد نیز بسته به سن، زمان انجام حجامت متفاوت است 
و بهتر است افراد بسته به تعداد سال های عمر خود در روزهای مختلف حجامت را انجام 
دهند. حجامت بر سیستم های مختلف بدن اثرات مختلفی دارد. حجامت در حقیقت نوعی 
استرس و حمله کوچک طراحی شده به بدن است که موجب آماده شدن سیستم دفاعی 
بدن می شود. با انجام دائمی و پیوسته حجامت بدن در برابر بیماری های مختلف آمادگی 

پیدا کرده و سیستم دفاعی بدن همیشه آماده خواهد بود. 
احمدی با بیان اینکه تاثیر حجامت بر سیستم ایمنی بدن اتوماتیک وار تنظیم می شود، 
گفت: بسته به نوع سیستم ایمنی بدن و نیز نوع بیماری فرد، حجامت تاثیر متفاوتی بر 
سیستم ایمنی بدن خواهد داشت. در برخی بیماری ها مانند حساسیت های فصلی نیاز است 
تا سیستم ایمنی بدن آرام شود تا علائم آلرژیک کمتر شود و حجامت به طور اتوماتیک وار 

این کار را انجام داده و سیستم ایمنی بدن را در اینگونه بیماری ها آرام می کند. 
احمدی در خصوص فواید حجامت نیز گفت: بسیاری دردها و بیماری ها با حجامت 
قابل درمان است. بطور مثال حجامت برای درمان بسیاری سردردها و بویژه سردردهای 
میگرنی که به دارو جواب نمی دهند، بسیار کارآمد است. همچنین اثر درمانی حجامت بر 
بسیاری کمردردها نیز ثابت شده است. همچنین این روش درمانی در درمان کبد چرب 

بسیار موثر است. 
احمدی با بیان اینکه حجامت علاوه بر جنبه درمانی، جنبه پیشگیری نیز دارد، گفت: 
حجامت در پیشگیری از بیماری های قلبی و عروقی بسیار موثر است و به باز شدن رگهایی 

که با پلاکت مسدود شده اند، کمک می کند. 
این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با اشاره به وجود دو نوع حجامت 
تر و خشک، گفت: در حجامت "تر" که همراه با خونریزی است، با تیغ خراش های جزیی 
و سطحی روی پوست بیمار و در نقطه ای که به درمان درد کمک می کند، زده می شود. 
اما در حجامت خشک خونریزی در کار نبوده و تنها از بادکش استفاده می شود و در محل 

درد حجامت انجام می شود. 
وی با بیان اینکه حجامت به عنوان یک روش درمانی علمی معتبر شناخته شده است، 
گفت: در حال حاضر انجمن حجامت ایران که یک انجمن معتبر علمی شناخته شده است، 

اقدام به آموزش پزشکان در زمینه حجامت می کند. 

رمز و راز جوانی در دست ژن ها 
سن و سال  آدم ها روی پیشانی شان نوشته نشده و بعضی جوان تر از سن واقعی خود و 

برخی نیز مسن تر به نظر می رسند. 
به گزارش ایسنا، اکنون دانشمندان ژنی را کشف کرده اند که در پیر شدن یا جوان ماندن 

نقش دارد. 
توصیه های مختلف برای جوان ماندن بسیارند مثل اینکه آب زیاد بنوشید، بروکلی بخورید، 
ماهی را فراموش نکنید. اگر می خواهید جوان بمانید، سری به آشپزخانه هنرپیشه های 
سینما بزنید، روزانه چند دقیقه ژیمناستیک مخصوص صورت انجام دهید و فهرست سرم 

و کرم و ویتامین های معجزه گر نیز تمامی ندارد. 
با این حال تحقیقات نشان داده اند که حتی اگر همه این عوامل به علاوه نحوه زندگی و 
برخورداری از امکانات بهداشت و سلامت در جوان ماندن فرد موثر باشند، اما نقش ژن ها 
را نمی توان فراموش کرد. با این همه هنوز این سوال سرجایش باقی است که چه میزان از 

کدام ژن ها در پیر شدن سریع یا جوان ماندن طولانی  دخیل  هستند. 
به گزارش دویچه وله،  تیم متخصصان دانشگاه اراسموس در شهر روتردام رد یکی از این 
ژن ها را پیدا کرده است. روش کار آن ها این بوده است که 2۷00 فرد مسن را انتخاب 
کرده اند و بسته به این که چقدر از سن شان پیرتر یا جوان تر به نظر می رسند، مجموعه ای از 

ژن هایی که تصور می شد در این رابطه نقش دارند را مورد آزمایش قرار داده اند. 
آن ها در مجله علمی Current Biology درباره نتیجه این مطالعات نوشته اند که یکی 
از سرنخ ها را در ژن MC1R یافته اند. بسته به نوع این ژن افراد تا دو سال مسن تر به نظر 
می رسیده اند. این ژن در رنگ مو و پوست و ایجاد شدن لکه های قهوه ای روی پوست و 

احتمالا در پروسه ترمیم سلول های بدن نیز نقش ایفا می کند. 
روی انواع مواد آرایشی و غذایی برای زیبایی تبلیغات وسیعی می شود، اما نقش ژن ها 
هنوز به روشنی در جوان  ماندن روشن نشده است.  پژوهشگران هنوز نمی دانند که این ژن 
در پروسه پیر شدن یا جوان ماندن فرد دقیقا چگونه عمل می کند. »مانفرد کایزر« رئیس 
این پروژه تحقیقاتی می گوید که هدف این تحقیقات صرفا موضوع زیبایی نیست، بلکه در 
عمل نشان داده  شده است افرادی که در چهره پیرتر به نظر می رسند، عمدتا بدنی بیمارتر 
نیز دارند. این تحقیقات روی این که کدام ژن ها و به چه صورت در پیر شدن نقش ایفا 
می کنند، می تواند گامی برای سالم ماندن طولانی تر افراد نیز باشد.  او می گوید موضوع به 
ژن MC1R محدود نمی شود و قطعا یک گروه از ژن های مختلف در این رابطه سهم دارند. 
این بررسی هنوز در ابتدای کار است و به بسیاری سوال ها نمی تواند پاسخ دهد. منبع مالی 
این تحقیق شرکت هلندی، انگلیسی Unilever است که محصولات غذایی و آرایشی تولید 
می کند. البته مانفرد کایزر می گوید که تا استفاده از نتیجه تحقیقات آن ها در مواد آرایشی 
هنوز راه بسیار درازی در پیش است. قدم بعدی یافتن ژن های دیگر است که در پیر شدن 

دخیل اند و یافتن این که آن ها دقیقا چه کاری در بدن انجام می دهند. 

تحقیقات پزشکی نشان می دهد؛

ارتباط آکنه پوست و احتمال ابتلا به آلزایمر
طبق تحقیقات جدید پزشکی، آکنه روزاسه، که التهاب و قرمزی پوست است، با افزایش 

ریسک ابتلا به دمانس و بیماری آلزایمر مرتبط است. 
به گزارش مهر، تحقیقات محققان دانمارکی نشان می دهد ریسک ابتلا به زوال عقل و 
آلزایمر در افراد مبتلا به آکنه پوستی روزاسه در مقایسه با جمعیت عمومی کمی بیشتر 
است. اگرچه این محققان سریعاً تاکید می کنند که افراد مبتلا به آکنه نباید زیاد نگران این 
یافته ها باشند. دکتر الکساندر اگبرگ، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »بیماران 
مبتلا به آکنه پوستی روزاسه باید به خاطر داشته باشند که این نوع آکنه تضمینی بر ابتلا 
به آلزایمر نخواهد بود.« بیماری آکنه روزاسه با علائمی شبیه آکنه و قرمزی و التهاب پوست 
صورت ظاهر می شود. با وجود قابل درمان بودن این بیماری، هنوز درمان مشخصی برای 

آن وجود ندارد چراکه علت دقیق آن مشخص نیست.
در این مطالعه، تیم تحقیق داده های بدست آمده از سیستم ثبت سلامت ملی دانمارک 
مربوط به سال 199۷ تا 2012 را مورد بررسی قرار دادند. کل جمعیت این کشور که در 
حدود 5.6 میلیون نفر بودند، در این تحقیق حضور داشتند. در حدود 82 هزار نفر مبتلا به 
آکنه روزاسه بودند. پژوهشگران دریافتند افراد مبتلا به این نوع آکنه در مقایسه با افراد فاقد 
این بیماری، ۷ درصد بیشتر در معرض ابتلا به هر نوع دمانس یا زوال عقل قرار داشتند، و 

25 درصد بیشتر با خطر ابتلا به آلزایمر مواجه بودند.
همچنین داده ها نشان داد زنان بیش از مردان تحت تاثیر این بیماری هستند. زنان مبتلا 
به این نوع آکنه 28 درصد بیشتر با خطر ابتلا به آلزایمر مواجه بودند، در حالیکه مردان 
16 درصد بیشتر در معرض خطر قرار داشتند. همچنین یافته ها نشان داد سن هم در این 
زمینه نقش دارد. ریسک ابتلا به بیماری آلزایمر در بیماران مبتلا به آکنه روزاسه به شکل 

قابل توجهی )20 درصد( در افراد 60 سال و مسن تر بیشتر بود.
اگبرگ در باره رابطه این دو بیماری عنوان می کند: »برخی پروتئین ها و فرایندهای 
التهابی در پوست افراد مبتلا به آکنه روزاسه افزایش می یابد. این پروتئین ها با روند بروز 
زوال عقل، بخصوص آلزایمر، ارتبط دارند. با وجود این استدلال احتمالی، نمی توانیم علت 

دقیق آن را قاطعانه این مسئله عنوان کنیم.«

توصیه کارشناسان تغذیه؛

فلفل قرمز به سلامت قلب کمک می کند
به گفته کارشناسان تغذیه، افزودن ادویه به غذا، به خصوص گرد فلفل قرمز می تواند به 

تقویت سلامت قلب و دوری از بیماری های قلبی کمک کند. 
به گزارش مهر، شماری از مطالعات نشان می دهند فلفل قرمز می تواند ماهیچه های قلب 
را سالم و قوی نگه دارد. به گفته محققان، مصرف فلفل قرمز هیچ تاثیر مضری بر متابولیسم 
یا روند هضم غذا ندارد. در گذشته این تصور وجود داشت که مصرف بیش از اندازه فلفل 
قرمز موجب سوزش معده یا ترش کردن می شود. اما در مطالعه جدید این نتیجه گیری 
حاصل شد که این ماده غذایی تند تاثیری بر پارامترهای متابولیک ندارد و در عوض موجب 
کاهش ضربان قلب در حال استراحت و کاهش فشار خون افرادی شد که از برنامه رژیمی 
4 هفته ای مصرف فلفل قرمز در رژیم غذایی شان پیروی کرده بودند در این تحقیق به افراد 
اجازه داده شد روزی 30 گرم مخلوط فلفل قرمز را همراه با رژیم غذایی عادی شان مصرف 
کنند. نتایج یک شبه حاصل نشد. در حقیقت تغییر قابل توجهی در وضعیت سلامت این 
افراد بعد از اولین هفته مصرف مشاهده نشد. بعد از پایان دومین هفته، افرادی که از رژیم 
غذایی حاوی فلفل قرمز پیروی کرده بودند دارای عملکرد قلب بهتری بودند و ضربان قلب 
شان در حالت استراحت کاهش یافته بود. طبق این تحقیقات مردان بیش از زنان از فواید 

مصرف فلفل قرمز بهره مند می شوند.

عدسی هوشمند چشم طراحی شد
شرکت گوگل عدسی را طراحی کرده که با قرار گرفتن در داخل چشم می تواند بصورت هوشمند عمل کند.

شرکت گوگل بعد از طراحی عینک های هوشمند خود این بار عدسی هایی را تولید کرده که با تزریق مستقیم آنها در داخل 
چشم می توان قدرت بینایی را افزایش داد. این عدسی ها در واقع با تزریق در داخل چشم جایگزین عدسی طبیعی چشم شخص 
می شوند و توسط یک محلول ویژه بر روی عدسی طبیعی چشم چسبیده می شود. هدف از بکارگیری این عدسی بهبود بخشیدن 
به دید افراد کم بینا است. این وسیله هوشمند شامل یک عدسی الکترونیکی، حسگر، محل ذخیره اطلاعات، باتری و قطعات 
رادیویی است تا بتواند با یک وسیله ای که از سیستم پردازشگر برخوردار است مانند گوشی هوشمند ارتباط برقرار کند. شرکت 
گوگل از سال 2014 میلادی بر روی پروژه استفاده از عدسی هوشمند در داخل چشم فعالیت خود را با ساخت عدسی هوشمند 

برای کنترل سطح گلوکز خون آغاز کرده است.
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اجتماعی 6

آموزگار و روزگار
امروز  روز معلم است.برای ما گفته اند: "انسان دو نوع معلم 
دارد: آموزگار و روزگار! هرچه با شیرینی از اولی نیاموزی، 
دومی به تلخی به تو می اموزد .اولی به قیمت جانش و دومی 

به قیمت جانت..."!
آموزگاران ما، حقی فراتر از هرکس دیگری بر ما دارند که 
حیات معنوی ما مرهون تلاش های آنان است چنانکه حیات جسمانی مامرهون والدین 
ماست. اما هیچیك از هدایای مادی پاسخگوی تقدیر ما از این آموزگاران نخواهد بود که بهای 
چیزی که بی منت به ماداده اند از دانش و ادب و تربیت و اخلاق، آنقدر سترگ است که 
چیزی با آن برابری نخواهد کرد . آن نمادهای فروتنی و ایثار، انتظار قدردانی و سپاس هم 

نداشتند چنان که ایرج میرزا به خوبی بیان کرده است:
پس مرا منت از استاد بود/ که به تعلیم من إستاد اُستاد 

هر چه می دانست آموخت مرا/ غیر یک اصل که ناگفته نهاد 
قدر استاد نکو دانستن/ حیف استاد به من یاد نداد 

گر بمردست روانش پر نور/ ور بود زنده خدا یارش باد...
اما بعد از آموزگار، روزگار نیز می تواند درس هایی برای ما داشته باشد . خطاها و رفتارهای 
نسنجیده موجب شکست و ناکامی و تلخی می شود که البته تاوان همان رفتارهاست و 
می توان از آنها عبرت آموخت تا تلاش کنیم که از یك سوراخ دوبار گزیده نشویم .همچنین 
مطالعه تاریخ و حوادث و رویدادها و مشاهده تحولات اجتماعی در پیشینیان و معاصران 
بسیار حرف ها دارد اگر عبرت گیریم و درس آموزیم به ویژه که خط عبرت را از خدا گیریم 
آنجا که نمونه هایی از پیشینیان را ذکر می کند سپس می فرماید: "انّ فی ذلك لعبرة ") 
در آن عبرتی است(و یا می فرماید:"فاعتبروا یا اولی الابصار"پس ای اهل بینش از آن عبرت 
گیرید(.آنان که عبرت نگیرند آسیب می بینند و خرد می شوند و خود موجب عبرت دیگران 
خواهند شد!آن که از روزگار نیاموزد از آموزگار نیز نخواهد آموخت) آن که نامخت از گذشت 

روزگار ، نیز ناموزد زهیچ آموزگار(...
اما آن که هم آموزگار الاهی است و هم دانای روزگار،امام و حجت خداست که چون 
دانشش از منبع نامتناهی الاهی سرچشمه می گیرد دانای کل است و آگاه به روزگار و 
پیوند با او و آموختن از او کلید رستگاری است.او حتی پس از مرگ یا در دوران غیبت نیز 
می تواند به شما بیاموزد چه از طریق میراث علمیش)احادیث(یا ازطریق ایادیش یا از راه 
الهام و القای در نفس شما . رمز این که ما را امامیه خوانده اند همین پیوند با امامان بویژه 
امام دوران است.اگر باور داشته باشیم مقام امامت و خلیفة اللهیش را و با او پیوند گیریم او 

به ما خواهد آموخت...

نهضت امام خمینی)ره ( در آئینه انتظار 

یکی از اصول اعتقادی شیعه اعتقاد به ظهور منجی آخر الزمان است. شیعیان در طول 
تاریخ بعد از غیبت امام عصر)عج( با استناد به آیات و روایات اسلامی، اعتقاد راسخ داشتند 
به اینکه روزی حضرت مهدی )عج( از پرده غیبت بیرون می آید و رهبری مستضعفان را 
به عهده می گیرد. در آیات قرآن کریم بارها به این مهم اشاره شده است از جمله آیه 5 
سوره قصص طبق تعابیر و تفاسیری که از این آیه در احادیث آمده است تأویل الذین آل 
محمد)ص( هستند که به وسیله امام زمان)عج(  پیشوایان و وارثان زمین می گردند. اعتقاد 
به ظهورامام مهدی )عج( اصلی دینی است و سر منشائ الهی دارد. حضرت امام سجاد)ع( 
نیز در حدیثی با اشاره به منجی آخر الزمان مردمان عصر غیبت را افرادی با خرد و فهمیده 
می دانند که در دوران غیبت زمینه ساز ظهور امام خویش هستند. انقلاب ایران ماهیت 
اسلامی داشت و رهبر نهضت، شیعه ای مخلص و آگاه بود که با تمسک به آیات قرآن و 
احادیث همیشه این امید را در دل ملت می پروراند. در دورانی که هنوز نهضت امام خمینی 
به پیروزی نرسیده بود، مردم ایران با قبول و تایید رهبریش، او را زمینه ساز ظهور حضرت 
مهدی می دانستند و با حمایت از او و نهضتش توانستند انقلاب را به ثمر برسانند در دوران 
بعد از پیروزی نیز در پرتو رهبری ایشان توانستند اسلام را در کشور پیاده نمایند نه تنها ملت 
مسلمان ایران بلکه مسلمین تمام عالم زعامت او را می پذیرند و مکتب اورا مورد تایید اسلام 
می دانند. امام خمینی)ره ( از همان ابتدا خود را مدافع دین و قرآن معرفی کرد و می فرمود 
باید تمام اقشار صادقانه در راه دین گام بردارند. دربیاناتی که درمورد وظایف و مسئولیت های 
روسا و سلاطین دول اسلامی و علمای اسلام پس از تبعید ایشان از ترکیه به عراق ایراد 
نمود ضمن اشاره به این مطلب که اسلام با زحمات فراوان پیامبر)ص( و ائمه حفظ شده و 
به دست ما رسیده است چنین فرموده اند آقایان می دانند که پیامبر اسلام تنها قیام فرمود 
در محیطی که همه با او مخالف بودند مردم را به دین اسلام و توحید دعوت نمود و هدایت 
کرد. بعد از رسول اکرم (ص ( مسلمین به وظایف خود عمل کنند. اسلام را توسعه دهند تا 

به یک مملکت بزرگ اسلامی در دنیا تشکیل شود.
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رئیس سازمان بهزیستی کشور:

 11 هزارخانواده دارای بیش از 2 معلول 
خانه دار می شوند 

رئیس سازمان بهزیستی کشور از خانه دار شدن 11 هزار خانواده دارای بیش از 2 معلول 
با همکاری بنیاد مستضعفان و بنیاد مسکن خبرداد. 

انوشیروان محسنی بندپی در گفت و گو با ایرنا افزود: شرایطی با همکاری بنیاد مستضعفان 
و بنیاد مسکن فراهم شده است که تا نیمه دوم سال 96 ، خانواده های دارای 2 معلول به 

بالا از مسکن برخوردار شوند که این شمار مشخص هم شده اند.
وی در ادامه به دیگر اقدامات انجام شده برای معلولان از سوی سازمان بهزیستی اشاره 
کرد و گفت: در سال 94 برای معلولان توانستیم 32 هزار فرصت شغلی فراهم کنیم. رئیس 
سازمان بهزیستی، توزیع تجهیزات توانبخشی بین معلولان را از دیگر اقدامات این سازمان 
نام برد و اظهار کرد: در سال گذشته این تجهیزات بین معلولان هفت استان محروم کشور 
توزیع شد.وی، کهگیلویه و بویراحمد، ایلام، هرمزگان، خراسان جنوبی، لرستان، بوشهر و 
سیستان و بلوچستان را هفت استان محرومی برشمرد که در آنها کار تجهیزات توانبخشی 

برای معلولانشان انجام شده است.
محسنی بندپی افزود: تامین این تجهیزات با کمك دولت انجام شد و براساس قولی که 
رئیس جمهوری داده بود در بودجه 95 نیز اعتباری برای این تجهیزات برای بهزیستی 
مشخص شد که به محض ابلاغ اعتبار )چون هنوز در مراحل تصویب بودجه در مجلس 

است(، تجهیزات توانبخشی تامین خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: مجلس شورای اسلامی نیز به عدد این اعتبار، اضافه کرده و اکنون 
این بودجه به یکصد میلیارد تومان رسیده است که با این اعتبار می توان 80 تا 90 درصد 
نیازهایتجهیزاتی و لوازم توانبخشی معلولان بقیه استان ها را تامین کرد.سالانه ۷50 هزار تن 
در کشور بر اثر حوادث، مصدوم و 10 درصد آنان بطور دائم، معلول می شوند.همچنین یك 
میلیون معلول در کشور به سر می برند که این افراد به خدمات توانبخشی نیاز دارند؛ ضمن 
اینکه ۷.4 درصد جمعیت کشور، سالمندند که در آینده نزدیك به خدمات توانبخشی نیاز 
دارند.البته به طور کلی هر فردی در 20 سال دوران پایانی زندگی اش به خدمات توانبخشی 
نیازمند است.طبق برآوردها هر فرد معلول که 30 درصد توانایی خود را از دست داده است 

تا پایان عمر، سه میلیارد تومان هزینه دارد.

مدیرکل دفتر ازدواج و تعالی خانواده:

پیگیر برخورد با شبکه های تلگرامی
 همسریابی هستیم

 مدیرکل دفتر ازدواج و تعالی خانواده وزارت ورزش و جوانان از پیگیری برای برخورد با 
سایت ها و شبکه های تلگرامی همسریابی خبر داد. 

ناصر صبحی قراملکی در گفتگو با مهر، با اشاره به اینکه وزارت ورزش و جوانان در زمینه 
برخورد با سایت ها و شبکه های همسریابی وظیفه ای ندارد افزود: با این حال اقداماتی را 

در این زمینه انجام داده ایم و پیگیر سایت ها و شبکه های همسریابی هستیم.
وی ادامه داد: نهادهای نظارتی باید به موضوع سایت های همسریابی ورود کنند زیرا 
بیشتر این سایت ها و کانال ها نه از دستگاه های مسئول مجوزی دارند و نه از افراد 
دارای صلاحیت استفاده می کنند و این از مشکلات اساسی ما در ساماندهی سایت های 

همسریابی است.
مدیرکل دفتر ازدواج و تعالی خانواده وزارت ورزش و جوانان در مورد برخورد با کانال 
های تلگرامی از جمله کانال »خواستاگرام«، تاکید کرد: اگرچه وظیفه ذاتی ما برخورد با 
سایت های همسریابی و شبکه های تلگرامی فعالی در این زمینه نیست اما اقداماتی را در 

این زمینه انجام داده ایم و مذاکراتی را با نهادهای مسئول داشته ایم.
به گزارش  مهر، پس از گسترش سایت های مختلف با موضوع همسریابی که بیشتر آنها 
فاقد مجوز از نهادهای مسئول بودند، به تازگی شاهد رشد پدیده کانال های همسریابی در 

شبکه ارتباطی تلگرام هستیم که تنها یکی از آنها بیش از 30 هزار عضو دارد.

معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم :

تصادف های هفته گذشته در قم
 سه فوتی بر جا گذاشت 

معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: بر اثر تصادف های هفته 
گذشته در این استان، سه تن کشته و 5۷0 تن مجروح شدند. 

مهدی فراهانی روز شنبه در گفت و گو با ایرنا، افزود: ساعت 03:09 پنجم اردیبهشت 
ماه جاری، برخورد یك دستگاه پراید با گاردریل در جاده قم - جعفریه باعث فوت یك تن و 
مصدوم شدن یك تن دیگر شد.وی اضافه کرد: در واژگونی یك دستگاه پژوه پارس که ساعت 
15 ششم اردیبهشت در آزادراه سلفچگان - ساوه رخ داد، یك تن آقا 65 ساله فوت کرد.

وی ادامه داد: همچنین در برخورد یك دستگاه موتورسیکلت با یك دستگاه سوناتا در ساعت 
19:18، دهم اردیبهشت ماه در انتهای بلوار امام رضا)ع(، راکب موتورسیکلت، آقا 18 ساله، 
به دلیل اصابت ضربه به سر در دم فوت کرد و سرنشین موتور سیکلت نیز که به شدت 
آسیب دیده بود، توسط عوامل اورژانس 115 به مرکز درمانی قم منتقل شد.فراهانی افزود: 
در این تصادف همچنین دو سرنشین خودرو سوناتا مجروح و توسط دو دستگاه آمبولانس 
به بیمارستان منتقل شدند که حال این مصدومان نیز نامناسب اعلام شده است.وی با 
اشاره به حادثه واژگونی کامیون در جاده دستجرد به سمت تفرش، گفت: این حادثه ساعت 
16:2۷ دهم اردیبهشت رخ داد که با توجه به شدت آسیب وارد شده به مصدومان، بالگرد 
اورژانس جهت انتقال مجروحان به بیمارستان اعزام شد.بالگرد اورژانس 115 قم تاکنون با 
انجام 216 پرواز، 494 مجروح شامل 458 مجروح ناشی از تصادف ها و 36 بیمار را به 
بیمارستان شهید بهشتی منتقل کرده است.وی در ادامه به عملکرد مرکز اورژانس 115 
اشاره و بیان کرد: از چهارم تا 11 اردیبهشت، هفت هزار و 46۷ تماس با این مرکز برقرار 
که منجر به انجام یك هزار و 412 ماموریت شده است.معاون مرکز اورژانس 115 قم با بیان 
اینکه یك هزار و 234 ماموریت شهری و 1۷8 ماموریت جاده ای بوده است، افزود: 468 
ماموریت مربوط به تصادف ها بوده که از این تعداد 403 مورد شهری و 65 مورد جاده 
ای بوده است. به گفته وی، مصدومان این حوادث 5۷0 تن بودند که 195 تن به صورت 
سرپایی و 3۷2 تن با انتقال به بیمارستان درمان شدند. وی گفت: از ماموریت های انجام 
شده، 332 ماموریت مربوط به موتورسیکلت سوارها بوده که 309 مورد ماموریت شهری 
و 23 مورد ماموریت جاده ای بوده است.فراهانی افزود: در حوادث مربوط به موتورسیکلت 
سواران 408 تن مجروح شدند که 149 تن به صورت سرپایی درمان و 258 تن جهت 

تکمیل مراحل درمانی به بیمارستان منتقل شدند.

ارسال تصاویر غیراخلاقی برای دختران فامیل 
به بهانه انتقام

دو مرد جوان که با ارسال تصاویر غیراخلاقی و پیام های تهدید آمیز برای دو دختر جوان 
مزاحمت ایجاد کرده بود توسط پلیس فتا خراسان رضوی شناسایی و دستگیر شدند.

 به گزارش باشگاه خبرنگاران ،سرهنگ اکبر آقابیگی فرمانده انتظامی شهرستان نیشابور 
اظهار داشت: در پی شکایت دو دختر جوان به پلیس فتا مبنی بر مزاحمت های سایبری 
در شبکه اجتماعی line با ارسال فیلم و تصاویر غیر اخلاقی و پیام های تهدید آمیز موضوع 

در دستور کار تیمی از ماموران این فرماندهی قرار گرفت. 
وی افزود: کارشناسان پلیس فتا پس از یک سری تحقیقات فنی در فضای سایبر مزاحمان 
را که دو مرد جوان بودند را شناسایی و با هماهنگی قضایی دستگیر کردند. فرمانده انتظامی 
شهرستان نیشابور گفت: متهمان که نسبت فامیلی با شاکیان پرونده دارند در بازجویی های 
به عمل آمده ضمن اعتراف به بزه انتسابی انگیزه خود را خصومت خانوادگی عنوان کردند. 
سرهنگ آقابیگی با اشاره به معرفی متهمان به مقام قضایی بیان کرد: هرگونه مزاحمت و 
انتشار اکاذیب در فضای مجازی جرم محسوب می شود و با مجرمان در چارچوب قانون به 

شدت برخورد خواهد شد.

نیروی  و  کارمندان  وری  بهره  افزایش  منظور  به 
انسانی پرداخت پاداش یک روش بسیار ساده است، اما 
پول، یک انگیزه ی کوتاه مدت است.آنچه برای یک 
کارمند اهمیت بالایی دارد، این است که فضایی امن 
برای کارکنان خود فراهم کند تا در این فضا استعدادها 
شکوفا شوند و کارکنان برای ترک فضای سازمان رغبتی 

نداشته باشند.
یکی از عوامل موفقیت هر شرکتی دسترسی به 
نیروی متخصص و البته کارمندانی است که اعتقاد 
عمیقی به ماموریت و اهداف سازمان داشته باشند اما 
چه می شود که یک کارمند به چنین اعتقادی می رسد. 
کارکنان  افزایش رضایت  برای  راهکارهایی  ادامه  در 
مطرح می شود. این راه حل ها علاوه بر بهبود وضعیت 

شرکت، از لحاظ مالی شرکت را ارتقاء می دهد. 
الگو باشید

خلق وخوی خوب می تواند در محیط کار واگیردار 
باشد، مانند یک فردی که می تواند مثل یک قرص 
سمی عمل کند و روحیه ی تمامی افراد را از بین ببرد. 
مسلما اگر خود شما از نگرش مثبتی برخوردار نباشید، 
نمی توانید از کارکنان خود انتظار داشته باشید که 

سخت تر کار کرده و مثبت تر فکر کنند.
ایمیل ها را در مدت کوتاه جواب دهید

انگیزه در حفظ بهترین کارکنان و الهام بخشیدن 
به سایر کارکنان به منظور ارتقای جایگاه خود، نقشی 
کلیدی دارد. اگر به طور مداوم در روند انگیزش کارکنان 
خود و افزایش روحیه ی آن ها مشارکت نداشته باشید، 
میزان جابجایی بالایی را در شرکت خود تجربه می کنید

اگر حوزه ی روابط شما با کارکنان، به یک یادداشت، 
یک امضا، یک ایمیل و یا مراسم و مناسبت های خاص 
محدود می شود، کارکنان شما باید با چه انگیزه ای 
جهت رسیدن به اهداف خود با پشتکار بیشتری کار 
کنند؟ همچنین زمانی که ایمیل ها و سایر پیام های 
دریافت شده از جانب کارکنان، برای یک مدت طولانی 
بدون پاسخ باقی می مانند، شرایط بدتر می شود.زمانی 
که روند ارتباطات خود شما باعث پایین آمدن سرعت 

و کیفیت کار می شود، نمی توانید از گروه خود انتظار 
داشته باشید تا سخت تر کار کنند.

به کارکنان خود قدرت بدهید 
از تیم خود بخواهید تا بیشتر در مورد کار خود 
صحبت کنند. از آن ها در مورد فعالیت های انجام شده 
، پیشنهادات و ایده های آن ها سوال کنید. سپس با 
آن ها در مورد چگونگی بهبود عملکرد و فعالیت هایشان 

صحبت کنید.
اما فقط به سوال کردن اکتفا نکنید. اگر می خواهید 
این سیستم برای شما موثر واقع شود، باید به توصیه های 
آن ها گوش داده و آن ها را به کار بگیرید. به آنها اجازه 
دهید تا خود تصمیم بگیرند، کنترل خود بر روی روند 
کار و جزئیات را کمی کاهش دهید و اجازه دهید تا آن ها 

به گسترش فعالیت های خود بپردازند.
کارمندان را مشتاق فعالیت های

 اجتماعی کنید
خیلی از شرکت های موفق به کارمندان مشتاق خود 

اجازه ی حضور در گردهمایی ها و فعالیت های اجتماعی 
را می دهند. بدین ترتیب با پرداخت هزینه ها و موافقت 
با مرخصی ها، شرکت ها سفیرهای اجتماعی خود را به 

مکان های مختلف می فرستند.
تفریحات گروهی و کلاسهای ورزشی برگزار کنید

مدیر با صرف هزینه ای کم می تواند به خرید بلیط 
گروهی سینما یا هر فعالیت دیگری مثل تشکیل 
تیم های ورزشی بیرون از فضای کار با آنها تعامل داشته 
باشد. یکی دیگر از کارها آن است که مطالعه را رکن 
اصلی شرکت کند حتی برای نیروهای خدماتی. با این 
کار همدلی بین اعضای گروه افزایش پیدا می کند و 
برای ساعتی کارمندان به خارج از دنیای کار پرتاب 

می شوند. 
امکانات رفاهی فراهم کنید

اگر شرکت شما کالا یا سرویسی را به بازار مصرف 
کنندگان ارائه می کند، می توان با تخفیف هایی خاص 
این محصولات را به کارمندان ارائه کرد. اعضای گروه 

شما باید جزء کسانی باشند که از خروجی های شرکت 
استفاده می کنند. بنابراین با استفاده ی کارمندان و 
خانواده ی آنها، می توان به وفاداری آنها در دراز مدت 

امیدوار بود.
افراد کارآمد را معرفی کنید

خلق وخوی خوب می تواند در محیط کار واگیردار 
باشد، مانند یک فردی که می تواند مثل یک قرص 

سمی عمل کند و روحیه ی تمامی افراد را از بین ببرد
خیلی از شرکت ها به کارمندان خود برای معرفی 
اگر  بنابراین  می دهند.  پاداش  ارزشمند  نیرو های 
برای استخدام  به شرکت  را  بتواند فردی  کارمندی 
معرفی کند و فرد استخدام شده حداقل به مدت شش 
ماه در سازمان به ارزش آفرینی بپردازد، تا  پاداش 
دریافت می کند. با این روش سازمان از فرآیندهای 
پیچیده ی پیدا کردن افراد متخصص خلاص می شود 
و در عین حال رضایت کارمندان خود را نیز بدست 
می آورد. پاداش حتما نباید به جنبه ی مالی محدود 

شود و می توان انگیزش های روحی را نیز شامل شود.
پاداش در نظر بگیرید

اعطای مزایای بالا، تصویر بهتری از سازمان را در ذهن 
کارمندان خواهد ساخت. نیروی انسانی یکی از منابع 
اصلی در کسب مزیت رقابتی پایدار در بازار محسوب 
می شود. نگهداری افراد در سازمان و افزایش رضایت 
مندی آن ها یکی از استراتژی های مهم هر سازمان 
است.در واقع پاداش به عنوان یکی از ابزارهای انگیزه 
دهنده برای افراد عمل می کند. اما نباید به عنوان تنها 
ابزار انگیزه دهنده در نظر گرفته شود. زمانی که شرکت 
شما به عنوان یک شرکت دارای فرهنگ کارمند محور 
فراگیر شناخته شود، پاداش می تواند به باعث ترغیب 
گرانقیمت  حتما  که  نیست  لازم  و  شود  شما  تیم 
پاداش  برای  مناسب  گزینه های  باشند.  پرهزینه  و 
می توانند بلیط سینما و دیگر مکان های تفریحی، کارت 
هدیه برای صرف شام، مرخصی با حقوق، و یا صرف 

ناهار به حساب شرکت باشد. 
با کارمندان دیدار کنید

بهترین رویکرد، دیدار با برخی کارکنان فعلی سازمان 
و گفت وگو با آنها است. با آنها صحبت کنید و از 
آنها درباره مدیر سازمان سوال کنید: »نقاط مثبت او 
چیست؟ آیا در برخورد با او دچار چالش شده اید؟« 
اما حدود را رعایت کنید. آنها ممکن است به دلایل 
مختلفی مثل رازداری، تمام حقایق را برای شما فاش 
نکنند. وقتی شغلی به شما پیشنهاد می شود، درخواست 
کنید تا یک روز کاری )یا کمتر( را با همکاران آینده 
خود در محیط کار بگذرانید. گپ و گفت درباره کار 

اطلاعات مفیدی را در اختیار شما می گذارد. 
 )انگیزه در حفظ بهترین کارکنان و الهام بخشیدن 
به سایر کارکنان به منظور ارتقای جایگاه خود، نقشی 
کلیدی دارد. اگر به طور مداوم در روند انگیزش کارکنان 
خود و افزایش روحیه ی آن ها مشارکت نداشته باشید، 
میزان جابجایی بالایی را در شرکت خود تجربه می کنید 
زیرا بسیاری از کارکنان را که به دنبال موقعیت های بهتر 

هستند از دست می دهید.(

من از مدیر چه می خواهم؟

راهکارهایی برای افزایش رضایت کارکنان

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری یک سارق به اتهام سرقت از 
داروخانه به ارزش سه میلیارد و پانصد هزار ریال در قم خبر داد. 

سرهنگ احمد کرمی در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: در پی 
شکایت مدیر یک داروخانه مبنی بر اینکه در حسابرسی مالی متوجه سرقت داروهای گران 
قیمت و وجوه نقد موجودی صندوق به ارزش بیش از سه میلیارد و پانصد هزار ریال در 
طی دو سال گذشته شده که بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران آگاهی استان قم 

قرار گرفت. 
به گفته وی کارآگاهان این پلیس جهت پیگیری موضوع و بررسی صحت آن، به 
صورت میدانی و پوششی به محل عزیمت و اقدام به زیر نظر گرفتن تردد و مراوده 
کلیه کار کنان محل و مظنونین معرفی شده و همچنین بازبینی دوربین های مداربسته 

کردند. 
رئیس پلیس آگاهی استان افزود: در بررسی های انجام شده مشخص شد دوربین ها 
علیرغم تصویربرداری به علت خاموشی ناگهانی در ساعات پایانی شب و تاریکی محل قادر 
به ضبط تصاویر قابل بهره برداری نیستند و ظاهراً به صورت عمدی سیستم روشنایی قطع 

شده است. 
سرهنگ کرمی گفت: متعاقباً مأموران جهت پیگیری موضوع بدون اطلاع کلیه کارکنان 
داروخانه مالباخته را نسبت به نصب دوربین مدار بسته مجهز به مادون دید در شب در محل 

و ضبط تصاویر و رصد فعالیت کارکنان راهنمایی کردند. 
وی ادامه داد: با بررسی دقیق تصاویر بدست آمده مشخص شد متهم در شیفت کاری خود 
پس از قطع جریان برق با سوء استفاده از غفلت صندوقدار به صورت مکرر و هدفمند اقدام به 
سرقت وجوه صندوق و داروها از انبار و جاسازی اموال مسروقه در داخل خودرو پراید شخصی 

که بدین منظور جلوی داروخانه پارک شده می کند. 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت:نامبرده که پس از هماهنگی با مقام 
قضائی استان دستگیر شد در تحقیقات اولیه منکر واقعیت بود اما با توجه به دلایل و شواهد 

موجود به ناچار اعتراف کرد. 
وی افزود: متهم اذعان کرد، با توجه به مراودات مالی بسیار و عدم نظارت و کنترل دقیق 
طی دو سال اخیر که در داروخانه فعالیت داشته گاهاً از طریق قطع کردن برق و سیستم 
ضبط تصاویر دوربین های مداربسته در هنگامی که صندوقدار که تنها همکارش در شیفت 
شب بوده جهت انجام امورات شخصی صندوق را ترک می کرده اقدام به سرقت وجوه و 

داروهای کمیاب و گران قیمت و فروش آن می کرده است. 
سرهنگ کرمی گفت: نامبرده پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی استان و در نهایت با قرار صادره روانه زندان شد. 
رئیس پلیس آگاهی استان قم ضمن توصیه به نصب دوربین های مداربسته در محل 

کسب، بر استخدام افراد صلاحیت دار تاکید کرد.

 رئیس پلیس راه راهور ناجا، از مجروح شدن 52 تن در 2 
حادثه واژگونی اتوبوس خبر داد. 

سرهنگ محمد حسین حمیدی افزود: حوالی ساعت 5:20 
بامداد دیروز در کیلومتر 21 محور کاشان - قم محدوده استان 

قم، یک دستگاه اتوبوس مان  با 25 سرنشین واژگون شد.
وی با اشاره به این که این اتوبوس از اصفهان به مقصد 
تهران در حال حرکت بود افزود: در پی این حادثه تمامی 25 
سرنشین اتوبوس مجروح شدند که تعدادی از آنها سرپایی 
مداوا و مابقی توسط عوامل امدادی به بیمارستان منتقل 

شدند. حمیدی با اشاره به اینکه اتوبوس مذکور متعلق به 
تعاونی همسفر اصفهان بود، تصریح کرد: بررسی کارشناسان 
پلیس راه نشان داد علت این حادثه خستگی و خواب آلودگی 
راننده بوده است. وی افزود: تنها 20 دقیقه پس از این حادثه 
یعنی حوالی ساعت 5:40 بامداد شنبه در کیلومتر 20 محور 
چوپانان - انارک در استان اصفهان یک دستگاه اتوبوس ولوو با 

2۷ سرنشین بر روی سقف واژگون شد.
رئیس پلیس راه راهور ناجا با اشاره به اینکه خستگی و 
خواب آلودگی راننده علت این حادثه بوده است گفت: در این 

حادثه تمامی 2۷ سرنشین اتوبوس مجروح شدند که تعدادی 
از آنها به مراکز امدادی منتقل شدند.

وی با اشاره به اینکه اتوبوس مذکور از مشهد به سمت 
اصفهان در حال حرکت بود خاطرنشان کرد: این اتوبوس 

متعلق به تعاونی ایمن سفر ایرانیان اصفهان بوده است.
حمیدی با هشدار به رانندگان اتوبوس تاکید کرد: برابر 
دستورالعمل صادره، دفترچه و گواهینامه رانندگی رانندگان 
اتوبوس مقصر در تصادفات فوتی و جرحی ضبط شده و این 

افراد اجازه رانندگی نخواهند داشت.

 فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان به بیان جزئیات تازه تری از دستگیری عوامل 
حادثه خاش که منجر به شهادت 3 مأمور ناجا و مجروحیت مأمور دیگر شده بود، خبر داد. 
سردار حسین رحیمی ، در گفت وگو با  فارس، در بیان جزئیات تازه تری از حادثه خاش 
و ادامه عملیات انهدام باند عاملان شهادت مأموران ناجا، اظهار داشت:  در ادامه این عملیات 
تا این لحظه 15 قبضه سلاح جنگی از جمله کلاش، گرینوف، آرپی جی و نارنجک دستی از 

ته مانده این باند کشف و ضبط شد.
فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان تصریح کرد: در واقع در تعاقب درگیری اشرار و 
مأموران انتظامی خاش که منجر به شهادت 3 مأمور ناجا و هلاکت سه تن از اشرار مسلح 
توسط دلاورمردان ناجا شد و همچنین با توجه به دستگیری ها در روزهای گذشته و انجام 
تحقیقات گسترده از این افراد مشخص شد که اشرار این دسته از سلاح ها را در جایی مخفی 

کرده  بودند تا بتوانند در اقدامات مسلحانه و شرورانه خود از آن استفاده کنند.
وی گفت:  با اعزام تیم های عملیاتی به محل مورد نظر تمام سلاح ها و مهمات کشف شد؛  از 
جمله سلاح هایی که کشف شد آرپی جی با ۷ گلوله و تیربار با بیش از 230 تیر بود.این مقام 
ارشد انتظامی استان در پاسخ به دیگر پرسش فارس در مورد آمار دستگیرشدگان گفت:  تا 

این لحظه دو نفر دستگیر شده اند که اعترافات خوبی در این زمینه داشته اند.

سردار رحیمی ادامه داد: اعترافات این دو نفر نشان داد که سه نفر از اشرار به هلاکت رسیده 
با شلیک مأموران ناجا در سر صحنه جان خود را از دست داده بودند که توسط راننده پژو 

و زانتیایی که برای کمک به آنها وارد صحنه شده بود جنازه ها حمل و از صحنه خارج شد.
فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان، افزود: پژوی مورد استفاده از این گروه اشرار، سه 
شب قبل از حادثه در شهرستان خاش به واسطه سرقت مسلحانه به دست اشرار افتاده بود 

که آنها با تغییر رنگ از آن استفاده می کردند.
وی با بیان این مطلب که اشرار یکی از جنازه ها را در بیابان و دو جنازه دیگر را خانه ای 
مخفی کرده بودند، اعلام کرد: یکی از جنازه ها توسط عوامل بسیج و دو جنازه دیگر توسط 

مخبران کشف شد.
سردار رحیمی با بیان این مطلب که حال مأمور مجروح حادثه خاش مساعد است، خاطر 
نشان کرد:  تلاش برای دستگیری نفر چهارم اشرار که از ناحیه دو پا مجروح شده و حالش 
وخیم است، با جدیت در حال انجام است.لازم به ذکر است که در ساعت 21 روز سه شنبه 
۷ اردیبهشت اشرار مسلح به عوامل ایست و بازرسی شهرستان خاش حمله ور شده و سه نفر 
از مأموران ناجا را به شهادت رسانده و یک نفر دیگر را مجروح کردند؛ البته سه نفر از اشرار 

نیز به هلاکت رسیدند.

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد:

دستگیری سارق سه و نیم میلیاردی داروخانه 

رئیس پلیس راه راهور ناجا خبر داد؛

۵2 مجروح در 2 حادثه واژگونی اتوبوس

فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان تشریح کرد :

جزئیات جدیدتراز دستگیری عوامل حادثه خاش

دکتر حسین فخاری*

یکشنبه -دوازدهم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3990

 اعتیاد آسیبی اجتماعی است با ابعادی متنوع که نه تنها در بعد 
اجتماعی بلکه سیاسی ، اقتصادی و حتی در روابط بین الملل دارای 

بعدی استراتژیک است .  
 اعتیاد اگر از یک بعد معضلی فردی _ روانی است از بعد دیگر یک 
مساله اجتماعی است . پدیده اعتیاد معلول عوامل متعددی است که 
جهت مبارزه با این پدیده شوم باید علت های آن را موشکافانه دقیق و 
علمی بررسی کرد و سپس به پیشگیری از آن پرداخت ، زیرا در پدیده 
اعتیاد پیشگیری خیلی والاتر و برتر از درمان است. یکی از عوامل مهم 

و تاثیر گذار در این مورد نقش خانواده می باشد. 

نقش خانوده در پیشگیری از اعتیاد فرزندان : 
عوامل متعددی می تواند در آمادگی فرزندان نسبت به پذیرش اعتیاد 

موثر باشند : 
1- نابسامانی های خانواده : اختلافات خانوادگی بین زن و شوهر 
اولین چراغ سبزی است که به روی فرزندان چشمک می زند . وقتی 
فرزندان یک خانواده شاهد اختلاف دیدگاه و نظرات پدر و مادر باشند 
تعادل روحی و روانی آنها متزلزل می شود و جهت رهایی از این استرس 
خانوادگی جذب باندهای خلاف و دوستان ناباب می شوند اینجاست 

که فرد در معرض آسیب قرار می گیرد. 
2- دوری از خانواده : روانشناسان معتعقدند که بعضی از بچه ها 
چون در دوران کودکی به صورت ایمن و راحت تربیت نشده اند یعنی 
محبت کافی از سوی والدین دریافت نکرده اند دارای اضطراب جدایی 
می شوند یعنی وقتی از خانواده دور می شوند به شدت مضطرب و 
نگران می شوند و جهت رهایی از این تنش ها دست به عوامل متعدد 

وکارهایی خلاف عرف اجتماعی می زنند. 
3- احساس تنهایی : اگر خانواده و بخصوص مادر حمایت های 
عاطفی - روانی و جسمانی را از بچه ها به نحو ی که آنها احساس 
امنیت کنند به وجود نیاورد باعث می شود که در سنین نوجوانی و 
جوانی فرد احساس کنند که همه مردم غیر قابل اعتمادند و در وجود 

خودش احساس تنهایی نماید و به همسالان خود جذب می شود و 
جهت پذیزش در جمع آنها مجبور است که هنجارها و رفتارهای آنها 
را قبول نماید چه بسا که این هنجارها در جهت کارهای خلاف و 

هنجارها باشد. 
4- آشفتگی هویت : اریکسون معتقد است که سن 14-12 سالگی 
عبارت است از سن هویت یابی یعنی اینکه فرد به جواب سوال من 
کستیم ؟ برسد و در وجود خودش احساس یکپارچگی هویت و من 
وجود بنماید . در غیر اینصورت دچار آشفتگی هویت می شود نقش 
خانواده ها در بخشیدن این هویت یابی به بچه ها اساس و حیاتی است . 
5- کمبود ارتباط عاطفی بین اعضای خانواده : خانواده یک کانون 
اجتماعی است که ارتباط بین اعضای آن باید همراه با احترام متقابل 
و رعایت حقوق همدیگر باشد بخصوص ارتباط عاطفی اعضای آن 
باید همراه با همدلی همدردی و توجه به احساسات همدیگر باشد 
عکس این مورد باعث می شود که فرد در مواقع بحرانی به گروه های 
بیرون از خانواده پناه ببرد و خطر اعتیاد و سایر بزه های اجتمایی وی 

را تهدید کند . 
6- فقر اقتصادی و فرهنگی : عدم توانایی خانواده در تامین تفریحات 
سالم و سرگرمی برای بچه ها و یا از لحاظ فرهنگی عدم آگاهی خانواده ها 
به شیوه ها ی تربیتی و یا عدم آگاهی از مراحل رشد و چگونگی برخورد 
با فرزندان خود موجب می شود که راه صحیح و درست تربیت طی 
نشود و چه بسا فرزندان این گونه خانواده ها در بستر های بزهکاری 

گرفتار گردند. 
۷- عزت نفس پایین فرزندان : اینکه فرد برای خودش احترام قائل 
شود این احترام به خود در درجه اول ریشه در خانواده دارد . خانواده 
باید با تشویق کارهای مثبت بچه ها و احترام به آنها این باور را در 
آنها به وجود آورد که آنها ارزشمند هستند و گرنه فردی که احساس 
ارزشمند برای خودش نکند به راحتی به کارهای خلاف از جمله اعتیاد 

دست می زند. 

8- نداشتن هدف : هر فردی که در زندگی هدف نداشته باشد دچار 
تزلزل روحی و روانی می گردد و جهت رهایی از این احساسات ممکن 

است به کارهای خلاف روی آورد . 
توصیه های لازم : 

1- خانواده ها می بایست در همان دوران اولیه رشد با توجه به 
استعداد های متفاوتی که در فرزندان خود کشف می کنند به بچه ها 
توجه کافی بنمایند و هدف از کار و بطور کلی موجودیت انسان را برای 

فرزندان خود روشن سازند . 

2- خانواده ها باید اهداف زندگی را متناسب با استعدادهای بچه ها 
در وجودشان بارور سازند تا فرزندانی دارای شخصیت هدفمند تربیت 

کنند که هیچ آسیبی آنها را تهدید نکند. 
3- خانواده ها باید در راستای تربیت ایمن بچه ها تلاش کنند و 
مواظب باشند که دوری از خانواده به بهانه های کار تحصیل و... باعث 

آسیب های اجتماعی به فرزندان نشود. 
4- خانواده ها باید با همراهی و همدلی به بچه ها بفهمانند که تکیه 

گاه مستحکمی برای انها هستند. 

نقش خانواده در پیشگیري از اعتیاد 
 صغری احمد زاده*
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»آقا محسن« بازهم در 96
 احساس تکلیف می کند؟

داود حشمتی

هنوز نمی دانیم او را باید »سردار« خطاب کرد یا »دکتر«، با این همه، آقای محسن 
رضایی در مصاحبه  ای که اخیرا انجام داده، جمله ای را بیان می کند که می توان گفت 

»مبنایی است برای بازگشت دوباره او به سیاست و عرصه انتخابات«. 
»آقا محسن« در چهار انتخابات ریاست جمهوری و مجلس شورای اسلامی شرکت 
کرده است. در انتخابات 84 با وجود آنکه محکم گفته بود هیچ چیز امکان ندارد که مانع 
کناره گیری او شود، استعفا داد. او در انتخابات 88  و 92 تلاش کرد تا رای توده های مردم 
را کسب کند اما در این کار موفق نبود. جمله ای که او در گفت وگو با ایسنا بر زبان می آورد 
را می توان از جنس وعده های انتخاباتی ارزیابی کرد. آیا دکتر سال قبل و سردار حال حاضر، 
قصد دارد تا بار دیگر بخت خود را در صندوق رای خرداد 96 هم بیازماید؟ سردار رضایی 
می گوید: »به نظر من، دولت می تواند با مصوبه مجلس، سال آینده به دهک های مصوب تا 
100 هزار تومان یارانه پرداخت کند.« منظور سردار رضایی مصوبه ای که در آن مجلس 
دولت را موظف می کند تا بخشی از یارانه بگیران را حذف کند. اعضای دولت معتقدند حذف 
24 میلیون نفر از یارانه بگیران صحیح نیست؛ اما نکته اینجاست که با چه معیاری ایشان 

»وعده« یارانه صدهزارتومانی می دهد؟ 
 به گزارش انتخاب، تمایل سردار به حضور در انتخابات سال آینده را از این بخش از 
اظهاراتش می توان دریافت: »ورود به بحث انتخابات ریاست جمهوری از الان، هم می تواند 
زود به حساب بیاید و هم به موقع، زود بودن آن به دلیل این است که خلاف قوانین کشور به 
حساب می آید چون انتخابات و تبلیغات باید در دوره زمانی خودش صورت گیرد و قواعدی 
دارد؛ اما به موقع هم می تواند باشد چون معمولا در انتخاب رئیس جمهور باید فرصت کافی 
به مردم داده شود تا از کاندیداها شناخت پیدا کنند که البته این نقص قانون به حساب 
می آید و قوانین باید به گونه ای اصلاح شود که مردم به اندازه ی کافی فرصت آشنایی با 
دیدگاه ها و سیاست های کاندیداها را داشته باشند. بستگی دارد به این مساله با چه نگاهی 
وارد شویم.«   لذا از آنجا که ورود به بحث انتخابات از نظر ایشان خوب است )چون به مردم 
فرصت انتخاب می دهد( اما زود است )چون قانون آن را منع کرده( او از ترفند یك »وعده« 
استفاده کرده و مبنای یارانه صدهزارتومانی را از حالا به مردم می دهد. وعده ای که پیش 

از این نیز داده بود. 
وعده های انتخاباتی

باب پرداخت پول نقدی به کل مردم ایران را مهدی کروبی از انتخابات سال 84 بنا نهاد. 
آنجا که گفت به هر ایرانی 50 هزار تومان خواهد داد. کروبی اما بعدها گفت که این وعده 
مربوط به انتخابات 84 بود و در سال 88 وعده را ۷0 هزار تومان برای هر ایرانی بالا برد 
و طرحش را نیز منتشر کرد. در طرف دیگر محمود احمدی نژاد قرار داشت )و هنوز هم 
در این عرصه حضور دارد(. او در مرحله اجرای فاز دوم هدفمندی یارانه های قصد داشت 
با حذف دهك های بالا، یارانه ها را افزایش دهد و در مقابل نرخ حامل های انرژی )از جمله 
بنزین( را به پنج برابر افزایش دهد. اقدامی که مجلس جلوی آن را گرفت و لاریجانی از آن 
با تعبیر سیاست »رابین هودی« در یك کنفرانس خبری یاد کرد. اخیرا نیز شنیده شده او 
قرار است با وعده یارانه 250 هزار تومانی پا به عرصه انتخابات بگذارد. کار به جایی رسید 
که شهرام جزایری هم وعده یارانه نقدی داد و گفت که می تواند به هر ایرانی ماهانه دو 
و نیم میلیون تومان پرداخت کند. بعد از آن بود که محسن رضایی نیز به صرافت افتاد 
تا از این قافله عقب نماند. سردار بعد از انتقاداتی که به وی درباره این وعده بیان شد در 
صفحه اینستاگرام خود متنی منتشر کرد که مدعی بود دولت می تواند با توجه به مصوبه 
مجلس و حذف سه دهك بالا به سایر افراد یارانه صدهزار تومانی پرداخت کند. محسن 
رضایی در سال 92 در سوسنگرد گفته بود: »به کشاورزان یارانه سبز می دهم، یارانه ها را به 
100 و 10 هزار تومان افزایش  و 22 میلیون تومان بابت تهیه جهیزیه به زوج های جوان 

می دهم.«)فارس، 92/3/18(. 

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

از بیان ادعاهای بی اساس
 باید پرهیز شود

معاون پارلمانی رئیس جمهور با بیان اینکه دولت و وزارت کشور به عنوان مجری 
انتخابات و بر مبنای قانون در انتخابات دخالت دارد، گفت: از بیان ادعاهای بی اساس باید 

پرهیز شود.
حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به اظهارات اخیر 
حداد عادل مبنی بر دخالت دولت در انتخابات اظهار داشت: ادعا که کار ساده ای است و 
هر کسی می تواند آن را مطرح کند، اما اگر مدرکی دارند باید ارائه کنند و از بیان حرف های 

بدون سند و مدرک پرهیز شود.
او خاطر نشان کرد: دخالت دولت در انتخابات به عنوان اجرای انتخابات وجود 
دارد؛ یعنی دولت انتخابات را قانونی و به نحواحسن همانند مرحله اول انتخابات 

برگزار می کند.
معاون پارلمانی رئیس جمهور یادآور شد: بحمدالله انتخابات مرحله اول دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری به گونه ای برگزار شد که 
نه یک مورد ناامنی داشتیم و گزارش شد و نه یک مورد به طور آشکار و بیّن، تخلف وسیع ، 
تعیین کننده و تاثیرگذار وجود داشت؛ لذا همه حوزه های انتخابیه در مرحله اول تایید شدند 

و حتی یک مورد  هم ابطال صندوق یا ابطال حوزه انتخابیه نداشتیم.
او گفت: در دومین مرحله انتخابات مجلس دهم نیز براساس تاکید جناب آقای 
روحانی رئیس جمهور و برنامه ریزی دقیق وزارت کشور دولت، صرفا امانت دار بود و 
سعی کرده انتخابات را با ضوابط قانونی برگزار کند؛ لذا انتخابات مرحله دوم در نهایت 

آرامش برگزار شد.
انصاری اضافه کرد: بنابراین دخالت دولت یعنی وزارت کشور در انتخابات به عنوان 
مجری انتخابات مبنای قانون است و اگر کسی خلاف این موضوع را ادعا دارد، باید دلایل 
و مدارک خود را نیز ارائه کند؛ طبعا در این صورت خود دولت قبل از هر کس دیگری 
رسیدگی های لازم را خواهد کرد و اگر موردی وجود داشته باشد برخوردهای لازم نیز 

صورت خواهد گرفت.

نکتــه

خبـــر

انگیزه ادعاهایی نظیر دخالت دولت در انتخابات یا طرفداری از برخی نامزدها، از دید بسیاری 
از ناظران تنها توجیهی برای ناکامی در کسب رای اعتماد مردم است؛ ادعایی که نه تنها دردی 
را درمان نمی کند بلکه انسجام ملی را هدف قرار می دهد و حتی به دشمنان خارجی بهانه 
می دهد تا حماسه مشارکت حداکثری مردم در انتخابات را خدشه دار نشان دهند. مرحله 
دوم از انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی هم به انجام رسید و با اعلام نتایج نهایی، 
تکلیف منتخبان مردم و صاحبان کرسی های نمایندگی مجلس آینده مشخص شد. روز جمعه 
دهم اردیبهشت ماه مردم مانند دور نخست انتخابات مجلس با انگیزه و شوق پای صندوق 
های رای حاضر شدند و بر اساس درکی که از ضرورت های کشور و شناختی که از نامزدها 
داشتند، با اعتماد به صندوق ها و مجریان و ناظران انتخابات رای خود را به صندوق ها انداختند. 
مهر تایید نهاد ناظری چون شورای نگهبان پای مرحله نخست انتخابات که در آن تکلیف سه 
چهارم از کرسی های مجلس دهم مشخص شد نیز نشان داد که منتخبان در این انتخابات 
به شکلی قانونمند به خانه ملت راه یافته اند. در چنین شرایطی که همه مستندات نشان می 
دهد دولت توانسته مرحله نخست و نیز دوم از انتخابات را بر مدار قانونگرایی و جلب مشارکت 
حداکثری شهروندان برگزار کند، برخی مخالفان ادعا می کنند دولت در انتخابات دخالت داشته 
است؛ ادعایی که پیامدهای منفی و نامطلوب بسیاری به دنبال خواهد داشت. به گزارش ایرنا، 
درخصوص لزوم پرهیز از طرح ادعاهای بی اساس و غیرمستند که بر سلامت انتخابات تشکیك 

و بر انسجام ملی خدشه وارد می کند، چند نکته لازم به یادآوری است.
1- دولت یازدهم که از ابتدا شعار »اعتدال گرایی« را به عنوان مشی خود برگزید، به حق 
طی بیش از 2 سال گذشته این رویکرد را چراغ راه سیاست خارجی و داخلی خود قرار داده 
است. عملکرد فراجناحی دولت در انتخاب کابینه و بهره گیری از چهره هایی کارآمد در دستگاه 

اجرایی، نمونه ای روشن از اعتدال گرایی و برکناری از سیاست زدگی است.
ادعای مخالفان مبنی بر تلاش دولت برای ورود حامیانش به مجلس در حالی مطرح شده 
که دولت در انتخابات هم مانند بسیاری از مسایل سیاست داخلی میانه روی پیشه ساخت و به 
عنوان مجری انتخابات از ابزارها و امکاناتِ دردسترس به سود یا زیان کسی یا جریانی استفاده 

نکرد و بی طرفانه و به بهترین شکل انتخابات را برگزار کرد.
2- اگر دولت ماده 25 قانون انتخابات مبنی بر »ممنوعیت استفاده از قدرت به نفع یا به 
ضرر گروهی خاص« را زیر پا گذاشته بود، شورای نگهبان سلامت انتخابات را تایید نمی کرد. 
از همین رو است که ادعای تازه یکی از نمایندگان کنونی که از راهیابی به مجلس دهم بازمانده 
است، مبنی بر اینکه نمونه های متعددی از تخلف برخی مسوولان دولتی از جمله اعلام گرایش 
به نفع یك جناح سیاسی و دعوت از مردم به رای دادن به نامزد یك جریان خاص وجود دارد، 
واکنش وزارت کشور دولت یازدهم را برانگیخت. »حسینعلی امیری« سخنگوی وزارت کشور به 
تازگی اعلام کرده وقتی شورای نگهبان صحت انتخابات را درمرحله اول در کل کشور -به جز 2 
حوزه که در سرنوشت انتخابات آن حوزه تاثیر نداشت- تایید کرده، این را باید مفروض بگیریم 
که تمام استنادات، شکایات و گزارشات به شورای نگهبان واصل شده و این نهاد به تمام اسناد، 
مدارك و شکایات رسیدگی کرده است. امیری در ادامه در زمینه بی طرفی دولت در انتخابات 
گفت: ما تاکید زیادی بر بی طرفی مجریان انتخابات داریم و در طول مسیر انتخابات بر بی  طرفی 
دولت تاکید کرده ایم. ما طرفدار هیچ جریانی نیستیم. دولت یازدهم هم یك دولت فراجناحی 
بوده است و در دولت از همه جناح ها حضور دارند. انتقال من از شورای نگهبان به وزارت کشور 

نشان دهنده بی  طرفی دولت است.
3- ادعاهای بی اساس اخیر در زمینه دخالت دولت در انتخابات سبب شده، رسانه های 
بیگانه که همواره به دنبال ماهی گرفتن از آب گل آلود هستند، بر موج ادعاهای یاد شده سوار 
شوند. در این باره، تارنمای شبکه »بی.بی.سی فارسی« یك روز پس از برگزاری دور دوم انتخابات 
مجلس دهم در گزارشی به نقل از یکی از چهره های سیاسی و نمایندگان مجلس نهم نوشت 
در ایران بعضی از مسوولان دولتی به دخالت در انتخابات متهم اند. او به خبرگزاری ها گفت 
نمونه های متعددی از تخلف برخی مسوولان مطرح است از جمله اعلام گرایش مسوولان به 
نفع یك گرایش سیاسی و دعوت از مردم به رای دادن به نامزد یك جریان خاص. بی بی سی 
در ادامه نوشت: در گذشته هم در ایران مقام های مسوول از جمله استانداران و اعضای شورای 
نگهبان بارها به دخالت در انتخابات متهم شده بودند. تارنمای »دویچه وله« هم در بخشی از 

گزارش خود از مرحله دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی ایران، به این ادعاها اشاره کرد و 
در گزارش خود آورد در کنفرانس مطبوعاتی سخنگوی وزارت کشور از نماینده مدعی خواسته 
شده که مستنداتش را در زمینه دخالت دولت در انتخابات ارایه کند. به نوشته دویچه وله، امیری 
گفت: اگر شائبه دخالت دولت در انتخابات وجود داشت شورای نگهبان با کسی تعارف ندارد و 

اگر موردی بود، نتیجه را تایید نمی کرد.
4- در شرایطی که مستندات نشان می دهد دولت توانسته این دور از انتخابات را با نمره 
قبولی به انجام رساند، همچنان که اشاره شد برخی شخصیت ها و گروه های سیاسی قصد 
دارند با اتهام زنی به دولت و زیر سوال بردن سلامت انتخابات، مسوولیت شکست خود را به 
گردن دولت بیاندازند. این افراد بدون درنظر گرفتن پیامدهای منفی اظهارنظرهای خود نظیر بی 
اعتبار کردن سامانه، مجریان و ناظران انتخابات و به عبارتی مسوولان نظام و حتی بدون توجه 
به توصیه های آشکار رهبری، به صورت غیر مسوولانه و بی اساس سخن می گویند. رهبری 
در دی ماه سال 1394 در دیدار با امامان جمعه سراسر کشور با انتقاد از مدعیان نامطمئن بودن 
انتخابات گفت: »برخی انگار به عادت و مرض بدی مبتلا شده اند که دایم در نزدیك انتخابات، 
در کوس نامطمئن بودن نتایج آرا می دمند و نعمت بزرگ انتخابات را با این حرف ها خراب 
می کنند. البته ممکن است در گوشه و کنار تخلفاتی باشد اما تخلفات سازمان یافته که نتایج را 
تغییر دهد، مطلقاً وجود ندارد...« رهبر انقلاب چارچوب قوانین، مراقبت همه  دست اندرکاران 
انتخابات و رعایت مسوولان دولتی و غیردولتی در همه  دوره ها را از جمله علل سلامت انتخابات 
دانست و افزود: برخی دولت ها 180 درجه با هم تفاوت داشته اند اما رفتار همه  آنها در عرصه  
انتخابات درست و انتخابات سالم بوده است. در سالی که به فرمایش رهبر انقلاب سال »اقتصاد 
مقاومتی؛ اقدام و عمل« نامگذاری شده است و تحقق این شعار همراهی و همدلی همه نیروهای 
سیاسی جامعه را می طلبد، اظهارنظرهای غیرمستند شبهه زا و انسجام شکن اینچنینی که 
سلامت انتخابات را به عنوان مهمترین مساله سیاست داخلی زیر سوال می برد، همراستا با 
منافع ملی نیست. همچنین اظهارنظرهایی از این دست خوراك مورد نظر رسانه های بیگانهرا 

فراهم می کند تا اصول مردم سالاری جمهوری اسلامی ایران را نیز زیر سوال ببرند.

پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله 
العظمی خامنه ای، با استناد به سخنان رهبر انقلاب اسلامی درباره 
3 ابزار فعال دشمنی آمریکا و نظام سلطه با جمهوری اسلامی و 
خدعه آمریکا پس از برجام، گزارش تحلیلی نشریه  خط حزب الله 

را منتشر کرد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار 
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، رهبر انقلاب اسلامی در سخنان 
ابتدای سال خود در حرم رضوی »نفوذ«، »تحریم« و »ایران هراسی« 
را 3 ابزار فعال دشمنی آمریکا و نظام سلطه با جمهوری اسلامی 
برشمردند. حالا پس از کلیدواژه نفوذ که رد آن را در قریب به اتفاق 
بیانات نیمه دوم سال 94 می توان یافت و هم چنین تحریم که ایشان 
در سخنرانی نوروزی امسال مفصلا به آن پرداختند، در دیدار کارگران 
به ضلع سوم سه گانه آمریکایی این روزهای پس از برجام می پردازند: 
»ایران هراسی« ایران هراسی البته ابزار جدیدی بر علیه جمهوری 
اسلامی نیست و شاید قدمتی به اندازه عمر جمهوری اسلامی ایران 
دارد. »دستگاه های تبلیغاتی و سیاسی دشمنان ملّت ایران تکیه ی 
خودشان را گذاشتند بر ایجاد ایران هراسی -بعضی ها اسلام هراسی، 
بعضی ها ایران هراسی- ]امّا[ محبوبیّت ملّت ایران در میان ملّت های 

دنیا بیشتر شد.«
رویکرد ایران هراسی علیه ملت ایران تا این اواخر کشورهای 
همسایه، ملت های منطقه و افکار عمومی دنیا را نشانه رفته بود؛ اما 
گویا این ابزار کهنه متناسب با فضای بین المللی پس از برجام به روز 

شده و دو کارکرد، دو مخاطب و دو هدف جدید پیدا کرده است.

ایران هراسی برای برای بی اثر کردن توافق کاغذی
مالی  موسسات  بانك ها،  جدید  ابزار  این  اولیه  ی  مخاطب   .1
با  بین المللی، سرمایه گذاران خارجی و دولت های طرف حساب 
ایران هستند. آنها پس از برجام و بر روی کاغذ باید بتوانند با ایران 
مبادلات مالی و تجاری خود را از سر بگیرند اما با عملیات تبلیغی و 
دیپلماتیك آمریکایی ها مواجه اند که ایران را »نا امن« جلوه می دهند. 
»روی کاغذ می نویسند که بروند بانك ها با ایران معامله کنند -که 
این روی کاغذ است و ارزشی ندارد- امّا در عمل جوری در دل 
بانك ها هراس می اندازند که آنها نزدیك نیایند؛ ایران هراسی. می گوید 
که ایران یك کشور تروریست است و ما ممکن است مثلًا به خاطر 
روش های تروریستی ]این[ کشور، ایران را تحریم کنیم؛ خب، معنای 
این چیست؟ این پیام به بانك ها است که حواستان جمع باشد؛ 
ایران ممکن است تحریم بشود؛ جلو نروید. روی کاغذ می نویسند: 
بانك ها بروید معامله کنید، بخشنامه صادر می کنند امّا در عمل کاری 
می کنند که بانك جرئت نکند جلو بیاید، سرمایه دار خارجی جرئت 

نکند بیاید سرمایه گذاری کند؛ عملًا دارند این کار را می کنند.«

نسخه مدرن ایجاد خفقان علیه ایران
اعتراف  آن  به  هم  آمریکایی  رسانه های  برخی  که  راهبردی 
می کنند. پایگاه تحلیلی لوب لاگ »در این رابطه می نویسد«: آمریکا 
می تواند تهدید جلوه دادن ایران را به عنوان ابزاری برای توقف رشد 
اقتصادی این کشور استفاده   کند. راهبردی که مقامات ارشد سابق 
آمریکا بارها بر آن تاکید کرده اند نسخه ی مدرن ایجاد خفقان علیه 
ایران است. رهبر انقلاب در دیدار کارگران به عنوان یکی از مهم ترین 
آمریکایی  این خدعه ی  از  نقاب  اقتصادی کشور  اقشار چرخه ی 
اینکه  علّت  که  می گوید  آمریکایی-  -جناب  »طرف  برمی دارند: 

سرمایه دارها و سرمایه گذارها نمی آیند در ایران سرمایه گذاری کنند 
اوضاع داخلی ایران است؛ اوضاع داخلی ایران چه اش است؟ در این 
منطقه امن تر از ایران کجا است؟ خود آمریکا امن تر از اینجا است؟... 

]ایران[، کشوری امن، کشوری متّحد.«

سرمایه گذار را می ترسانند تا نزدیك ایران نشود
آمریکایی ها این راهبرد را یکی از طریق ناامن جلوه دادن فضای 
داخلی ایران و دیگر با القای این مسئله که نظام و چهارچوب تحریم ها 
باقی مانده و بنابراین هرزمانی ممکن است همه ی تحریم ها به 
بهانه های واهی چون حقوق بشر یا تروریسم بازگردد، دنبال می کنند. 
پیام این اظهارات برای سرمایه گذار خارجی چه می تواند باشد؟ 
»وقتی مسئول آمریکایی می گوید که نظام تحریم های ضدّ ایرانی از 
بین نرفته است، معنایش چیست؟ معنایش این است که سرمایه گذار 
خارجی بترسد و نزدیك نیاید؛ این ها دارند ایران هراسی راه می اندازند. 
با صراحت دارند مردم را از ایران می ترسانند برای اینکه کسی نزدیك 

نشود؛ این دشمن ما است.«
صدای اعتراض شرکا هم در آمده است

اتفاقی که باعث اعتراض برخی از شرکای اروپایی آمریکا و یا 
رسانه های غربی نیز شده است. ماریتژه شاك، از مقامات پارلمان 
اروپا می گوید: »اروپا به گروگان سیاست آمریکا تبدیل شده است. 
ما برای دستیابی به موافقتنامه ای هسته ای مذاکره کردیم اما اکنون 
آمریکا بر سر راه اجرای آن مانع تراشی می کند.« نشریه اکونومیست 
هم می نویسد: »به نظر می آید وزارت خزانه داری آمریکا قادر نیست 
معیارهایی تعریف کند تا بر اساس آن ایران بار دیگر به نظام مالی 
واشنگتن دسترسی داشته باشد و همین مسأله سرمایه گذاری در 
ایران را سخت کرده است. وزارت خزانه داری آمریکا از سال 2009 
تاکنون کسانی را که با ایران تعاملات مالی داشته اند حدود 14 میلیارد 

دلار جریمه کرده است.«
بازنمایی دروغین یك دوراهی بر سر راه ملت ایران

2؛ اما هدف دوم خدعه ی جدید آمریکایی ها در فضای پس 

از برجام چیست و مخاطب اصلی آن چه کسانی هستند؟ آیا این 
سیاست شیطان مخاطبان داخلی هم خواهد داشت؟ رهبر حکیم 
انقلاب به این سوال هم در سخنان نوروزی خود پاسخ گفتنه اند. 
»آن سیاستی که مورد نظر آنها است این است که وانمود کنند ملّت 
ایران بر سر یك دوراهی قرار دارد و چاره ای ندارد جز اینکه یکی از 
این دو راه را انتخاب کند. آن دوراهی عبارت است از اینکه یا باید با 
آمریکا کنار بیایند، یا باید به طور دائم فشارهای آمریکا و مشکلات 
ناشی از آن را تحمّل کنند؛ این چیزی است که آنها می خواهند... اینها 
می خواهند این را به صورت یك گفتمانی در بین نخبگان جامعه ترویج 
کنند و بتدریج آن را در میان مردم و افکار عمومی سرریز کنند. در 
داخل کشور و خارج کشور، این فکر را دارند ترویج می کنند ... البتّه 
در داخل هم همین طور که عرض کردیم، کسانی هستند که این فکر 
را قبول دارند و قبول کرده اند و تلاش می کنند که آن را به دیگران 

هم بقبولانند.«
 این توافق کافی نیست!

هدف از بازنشاندن این تفکر در ذهن مخاطب داخلی چیست؟ 
»درست توجّه کنید تا من توضیح بدهم؛ من حرف طرف مقابل را 
بگویم... می گوید ایران دارای ظرفیت های فراوان اقتصادی است و 
هدف از توافق هسته ای این بود که کشور ایران بتواند از این ظرفیت ها 
استفاده کند؛ خب، این توافق انجام گرفت لکن این توافق کافی 
نیست و مسائل دیگری هم هست که در آنها هم بایستی ملّت ایران، 
دولت ایران، مسئولین ایران تصمیم بگیرند و اقدام بکنند؛ مثلًا فرض 
بفرمایید امروز در منطقه ی غرب آسیا -یعنی همین منطقه ای که 
غربی ها به آن می گویند خاورمیانه- جنجال ها و آشفتگی های بسیاری 
هست؛ خب، این مشکل برای کلّ منطقه است و اگر می خواهید 
کشور شما از این مشکل نجات پیدا کند، باید سعی کنید این 
با آمریکا همکاری کنیم،  جنجال ها فرو بنشیند. چه کار کنیم؟ 
همفکری کنیم، جلسه کنیم، بنشینیم، گفت وگو کنیم و یك مدلی 
را طبق میل آمریکایی ها یا طبق توافق آمریکایی ها انتخاب کنیم.« 
راهبردی که بنجامین رودز، دستیار اوباما به صراحت بر آن تاکید 
می کند: »ایران کشوری یکدست نیست. در نظام ایران، عناصری 
هستند که از نبرد و کشمکش بیشتر منتفع می شوند و عناصری 
هم هستند که طرفدار مذاکره هستند. از نگاه امریکایی ها، راه حل 

مشکلات در پذیرفتن همه ی شرایط آنان است حتی بعد از توافق.«
راز »تأیید مشروط« برجام از سوی رهبر انقلاب

حالا بعد از این فرازونشیب های دیپلماتیك و رسانه ای راز »تأیید 
مشروط« برجام از سوی رهبر انقلاب و تأکید ایشان بر الزامات اجرایی 
آن که در نامه به رئیس جمهور آمده، روشن می شود. آنجا که به 
درستی وضعیت این روزها را پیش بینی می کنند: »دولت ایالات 
آمریکا، در قضیّه ی هسته ای و نه در هیچ مسئله ی دیگری، در برابر 
ایران رویکردی جز خصومت و اخلال در پیش نگرفته است و در 
آینده هم بعید است جز این روش عمل کند.« و در انتها نیز راه حل 
اصلی و واقعی پیش روی ملت را گوشزد می نمایند: »رفع تحریم ها 
هر چند از باب رفع ظلم و احقاق حقوق ملّت ایران کار لازمی است، 
لیکن گشایش اقتصادی و بهبود معیشت و رفع معضلات کنونی جز 
با جدّی گرفتن و پیگیری همه  جانبه ی اقتصاد مقاومتی میسّر نخواهد 
شـد.« به گزارش ایرنا، سی امین شماره هفته نامه خبری-تبیینی خط 
حزب الله با گزارشی ویژه از دیدگاه رهبر انقلاب درخصوص یکی از 
راهبردهای سه گانه دشمن در مواجه با جمهوری اسلامی ایران در 

دوران پس از برجام منتشر کرد.

به جز یکی از کرسی های حوزه انتخابیه اصفهان که به گفته 
شورای نگهبان سرنوشتش به انتخابات میان دوره ای واگذار شده 
است، ساکنین 289 کرسی دیگر مشخص شده اند. البته تا کنون 
استانداری ها و ستاد انتخابات کشور، نتیجه 68 کرسی مرحله دوم 
را اعلام کرده اند و باید منتظر تایید نتایج این دوره از سوی شورای 

نگهبان نیز بود.
اعضای لیست امید که در مرحله اول 83 نامزدشان را به مجلس 
دهم فرستاده بودند، در مرحله دوم نیز 38 نفر دیگر را نیز به این جمع 
افزودند. اصولگرایان با 64 کرسی در مرحله اول، 19 کرسی دیگر را 
نیز با نامزدهای اختصاصی خود در مرحله دوم کسب کردند. 55 نامزد 
مستقل در مرحله اول و 10 نامزد مستقل دیگر در مرحله دوم وارد 
مجلس دهم شدند. لیست صدای ملت هم 11 نامزد مستقل به این 
مجلس فرستاد. 3 نامزد در میان سه لیست در این دو دور مشترک 

بودند و 6 نماینده اقلیت مذهبی نز در مجلس آتی خواهیم داشت.
به این ترتیب مجلس دهم دارای 121 منتخب اصلاح طلب، 83 
منتخب اصولگرا، 65 منتخب مستقل و 11 منتخب عضو لیست 
صدای ملت خواهد بود. )به این جمع 6 نامزد اقلیت مذهبی، یک 
کرسی واگذار شده به انتخابات میان دوره ای و 3 نماینده مشترک 
میان لیست ها را که بیافزایید، به مجموع 290 کرسی مجلس دهم 

خواهید رسید(.
اگرچه تکلیف گرایش سیاسی آتی 65 منتخب مستقل این 
مجلس هنوز مشخص نیست اما باید به این نکته توجه داشت که 
لیست امید در مرحله دوم انتخابات، از بسیاری از مستقلین راه یافته 
به دور دوم حمایت کرد و به این ترتیب بر شمار کرسی های منتصب 
به خود در این مرحله، افزود. این در حالی است که اصولگرایان برای 
مرحله دوم انتخابات هیچ لیستی ارائه نداده و اعلام کردند که از همان 
نامزدهایی که در مرحله اول حمایت کرده بودند، بار دیگر حمایت 

خواهند کرد.
در مورد نمایندگان اقلیت های مذهبی در کشور نیز، در حوزه 
انتخابیه کلیمیان؛ سیامک مره صدق با 2 هزار و 449 رای، در حوزه 
انتخابیه زرتشتیان اسفندیار اختیاری کسنویه یزد با 3 هزار و 966 
رای، در حوزه انتخابیه مسحیان آشوری و کلدانی؛ یوناتن بت کلیا با 
2 هزار و 212 رای، در حوزه انتخابیه مسیحیان ارمنی شمال ایران؛ 
کارن خانلری با 8 هزار و 631 رای و در حوزه انتخابیه مسیحیان 
ارمنی جنوب ایران ژرژیک ابرامیان با کسب 2 هزار و 290 رای از 
مجموع 2 هزار و 290 رای توانستند وارد بهارستان شوند.  از نکات 
جالب توجه در این دوره از انتخابات، کسب آرای صددرصدی تواسط 

نماینده منتخب مسیحیان ارمنی جنوب ایران است.

تغییر 75 درصدی ترکیب مجلس دهم به نسبت مجلس نهم
دور دوم انتخابات مجلس دهم برای تعیین تکلیف 68 کرسی 

باقیمانده درحالی روز جمعه برگزار شد که تکانه های رای مردم در 
اردیبهشت 95 به مثابه اسفند 94 زلزله وار بود.

آنگونه که مردم در انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
تعیین تکلیف کردند، 216 کرسی سبز پارلمان با نمایندگان سابق 
خداحافظی خواهد کرد تا مجلس دهم نمایندگانی جدید را به خود 
ببینید، گرچه هستند برخی چهره ها که پیشتر نیز ردای نمایندگی را 
پوشیده بودند و بعد از وقفه ای، از خردادماه امسال، دوباره به بهارستان 
باز خواهند گشت، چهره هایی چون دلخوش، یوسف نژاد، طاهرخانی، 

نوروزی و ...
از میان ۷3 نماینده باقیمانده از مجلس نهم که چهارسال دیگر 
مهمان بهارستان خواهند بود، 4 نماینده اقلیت های مذهبی نیز ابقا 
شده اند. آنگونه که در حوزه انتخابیه کلیمیان؛ سیامک مره صدق، 
در حوزه انتخابیه زرتشتیان اسفندیار اختیاری کسنویه، در حوزه 
انتخابیه مسحیان آشوری و کلدانی؛ یوناتن بت کلیا، در حوزه انتخابیه 
مسیحیان ارامنه شمال ایران؛ کارن خانلری در مجلس دهم حضور 
خواهند داشت. تنها در حوزه انتخابیه مسیحیان ارامنه جنوب ایران 

ژرژیک ابرامیان جایگزین روبرت بگلریان شده است.
در این میان تکلیف یکی از کرسی های حوزه انتخابیه اصفهان 
هنوز مشخص نشده است و بنا به گفته شورای نگهبان سرنوشتش به 

انتخابات میان دوره ای موکول شده است.
بر این اساس از 289 کرسی مجلس دهم تنها  در 25 درصد آن 
نمایندگان مجلس نهم ابقا شده و ۷5 درصد ساکنین کرسی های 

مجلس دهم در مقایسه با مجلس قبلی تغییر کرده است.

حضور 17 زن در مجلس دهم
انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در حالی پایان 
یافت که زنان موفق به کسب 1۷ کرسی بهارستان شدند و این یك 

رکوردی قابل تامل محسوب می شود.
به گزارش ایرنا، پرونده انتخابات مجلس دهم در حالی بسته شد 
که از 1۷ منتخب زن راه یافته به مجلس شورای اسلامی، 13 نفر در 
دور اول و 4 نفر در دور دوم انتخابات برگزیده شدند. زهرا سعیدی 
منتخب مردم مبارکه، حمیده زرآبادی منتخب مردم قزوین و آبیك، 
هاجر چنارانی منتخب مردم نیشابور، سکینه الماسی منتخب مردم 
کنگان، فریده اولاد قباد، سهیلا جلودارزاده، سیده فاطمه حسینی، 
فاطمه ذوالقدر، فاطمه سعیدی، پروانه سلحشوری، پروانه مافی و 
طیبه سیاوشی منتخبان مردم تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر، 
ناهید تاج الدین منتخب مردم اصفهان، خدیجه ربیعی منتخب مردم 
بروجن، معصومه آقاپور علیشاهی منتخب مردم شبستر، سمیه 

محمودی منتخب مردم شهرضا و دهاقان و زهرا ساعی منتخب مردم 
تبریز 1۷ راه یافته به مجلس دهم هستند که هشت نفر آنها از حوزه 
انتخابیه تهران هستند. مرحله اول انتخابات دهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی هفتم اسفندماه سال 1394 در سراسر کشور برگزار 
شد و 221 نفر از منتخبان مردم تعیین شدند که در این مرحله 

مشارکت 62 درصدی مردم به ثبت رسید.
مرحله دوم انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی روز 
جمعه - دهم اردیبهشت 1395 - در 55 حوزه انتخابیه در 21 استان 
کشور برای انتخاب 68 نماینده برگزار شد. حضور 1۷ زن در مجلس 
آینده امیدها را برای بهبود وضعیت زنان در جامعه افزایش داده است 
و آمار و ارقام نشان می دهد بیشتر زنانی که به مجلس دهم راه یافته 

اند، گرایش اصلاح طلبی یا مستقل دارند.
البته مینو خالقی منتخب مردم اصفهان نیز که در دور اول 
انتخابات مجلس آرای لازم را کسب کرده بود به دلیل ابطال آرای وی 
از این گردونه خارج شد. بالاترین حضور نمایندگان زن در مجالس 
ادوار گذشته به مجلس پنجم بازمی گردد که 14 نماینده زن شرکت 

داشتند.
تعداد نمایندگان زن در مجالس بعدی نیز به ترتیب با کاهش 
همراه بود به طوری که در مجلس نهم شاهد حضور 10 نماینده 

زن بودیم.
در مجموع می توان گفت تعداد کل نمایندگان زن در 9 دوره 

گذشته در مجلس شورای اسلامی ۷8 نفر بوده است.
آنان  این دوره به زنان نشان می دهد که  اعتماد مردم در 
خواهان حضور و مشارکت بیشتر بانوان در جامعه و بویژه در 
عرصه سیاسی هستند و این موضوع را می توان از رای بالای آنان 
به منتخب زن مجلس دهم دریافت. البته برخی از فعالان زن 
معتقدند که همواره حضور زنان در مجالس راضی کننده نبوده 
و برخی از بانوان تلاش در محدود کردن حقوق آنان دارند که از 
جمله می توان به مجلس نهم اشاره کرد و امیدواریم این موضوع 

در مجلس دهم تکرار نشود. 
سهیلا جلودارزاده منتخب مردم تهران در مجلس دهم در این 
زمینه گفت: ما خوشحالیم که اکثریت قابل توجهی از بانوان توانستند 
رای اعتماد مردم را کسب کنند و یکی از آرزوهای ما این است که 
در هر کمیسیون مجلس یك خانم حضور داشته باشد. وی اظهار 
امیدواری کرد که زنان در این دوره بتوانند معلم خوبی برای مردان 

سیاسی باشند. 
وی گفت: ما باید در مجلس حق و حقیقت را برپا کنیم زیرا 
فقط حقیقت است که می ماند و باید از باطل دوری کنیم زیرا 
باطل هیچ گاه قدرت ندارد. این منتخب مجلس دهم تاکید کرد: 
خداوند در قرآن سوره ای به نام نساء دارد که نشان دهنده اهمیت 

جایگاه زنان است.

ایران هراسی، یکی از 3 ابزار دشمن از دیدگاه رهبر انقلاب

خدعه آمریكا پس از برجام

اصلاح طلبان 121 کرسی مجلس را فتح کردند

پیروزی قاطع لیست امید

انگیزه و آسیب ادعاهای انتخاباتی منتقدان دولت

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای/ خانم دوراند شفائی فرزند غلام حیدر دارای شناسنامه شناسایی 160145500084 
به شرح دادخواست به کلاسه 950318 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت 
را نموده و چنین توضیح داده است که شادروان محمد تقی بلاغیان به شناسنامه شناسایی 
16013451342000045 در تاریخ 1395/1/28 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و 
ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - حسن بلاغیان فرزند محمد تقی ش شناسایی 
16013860033۷ نسبت به متوفی فرزند. 2 - زینب بلاغیان فرزند محمد تقی ش شناسایی 
160148001013 نسبت به متوفی فرزند. 3 - شهربانو بلاغیان فرزند محمد تقی ش شناسایی 
16014۷501884 نسبت با متوفی فرزند. 4 - دوراند شفائی فرزند غلام حیدر ش شناسایی 
160145500084 نسبت به متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در 
یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ 

نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای/ خانم سیف اله آذریان فرزند جان اله دارای شناسنامه شماره 361 به شرح دادخواست 
به کلاسه 950324  از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح 
داده است که شادروان فرخ حاجی عسکری به شناسنامه شماره 2 در تاریخ 1366/1/8 در اقامتگاه 
دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - محمد علی 
اسمعیلی فرزند احمد ش.ش: 5 نسبت با متوفی فرزند. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست 
مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او 
باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای/ خانم محمد علی اسمعیلی فرزند احمد  دارای شناسنامه شماره 5  به شرح دادخواست 
به کلاسه 950325  از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح 
داده است که شادروان رضا حاجی عسکری به شناسنامه شماره ۷ در تاریخ 135۷/5/1 در اقامتگاه 
دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - فرخ حاجی 
عسکری فرزند رضا ش.ش 2 نسبت با متوفی فرزند.  اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست 
مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او 
باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

متن آگهی
خواهان/ شاکی زهرا سادات طوسی دادخواستی به طرفیت خوانده / متهم مهدی ملکی به 
خواسته طلاق به درخواست زوجه تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم نموده که جهت 
رسیدگی به شعبه 21 دادگاه خانواده شهرستان قم واقع در قم ابتدای خیابان توحید مجتمع قضائی 
شهید قدوسی طبقه سوم شعبه 21 ارجاع و به کلاسه 9409982515۷01251 ثبت گردیده که 
وقت رسیدگی آن 1395/3/22 و ساعت 9/30 تعیین شده است. به علت مجهول المکان بودن 
خوانده / متهم و درخواست خواهان / شاکی و به تجویز ماده ۷3 قانون آیین دادرسی دادگاه های 
عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار 
آگهی می شود تا خوانده / متهم پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن 
اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت 

رسیدگی حاضر گردد. 
حاجی حمیدی / منشی شعبه بیست و یکم دادگاه عمومی حقوقی )خانواده( 
دادگستری شهرستان قم

فرقی نمی کند که این اوراق در کدام دوره خریداری شده، مهم این است 
که زمینه هایی چنین تخلف های اقتصادی شناسایی شده و به صورت جدی از سوی 
دستگاه های مرتبط از جمله قوه قضاییه با آن برخورد شود. دولت اما همه توان خود را 
برای احقاق حقوق ملت ایران و احیای 2 میلیارد دلار توقیف شده به کار گرفته است. 
هیات وزیران به تازگی کارگروهی را با مسوولیت وزیر امور اقتصادی و دارایی مامور 

بررسی حکم توقیف 2 میلیارد دلار از اموال جمهوری اسلامی ایران در آمریکا و پیگیری 
استیفای این حقوق کرد. مساله پی گیری قضایی این حکم در دادگاه های بین المللی هم 

مساله ای است که دولت بر آن تاکید جدی دارد
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هر كه بر رنجِ كسب و كار صبر نكند

باید رنج نداری را تحمّل كند.

یکشنبه - دوازدهم اردیبهشت ماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  3990

اخبــار
معاون شهردار قم اعلام کرد:

افزایش 24 درصدی بودجه عمرانی 
شهرداری قم

معاون شهردار قم، فراهم سازی بسترهای اقتصاد مقاومتی را نیازمند 
همدلی و هم زبانی دانست و گفت: امسال بودجه عمرانی و جاری شهرداری 

قم به ترتیب نسبت به سال گذشته 24 و 15 درصد افزایش داشته است.
محسن رنجبر، با اشاره به برخی از ظرفیت های شهر قم اظهار کرد: قم با 
وجود بارگاه حضرت فاطمه معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران از نظر 
معنوی شهر ویژه ای در جهان است و حضور مراجع تقلید و حوزه های علمیه 
این شهر را به مرکز اصلی ترویج آموزه های دینی برای تشییع تبدیل کرده 
است. وی اضافه کرد: قم خاستگاه انقلاب اسلامی بوده که اکنون به عنوان یك 
گفتمان جدید در دنیا در حال گسترش است به همین علت این شهر باید به 
یك جهان شهر دینی در تراز بین المللی تبدیل شود تا بتواند الگوی شهر دینی 

را به کشورهای مختلف دنیا انتقال دهد.
معاون برنامه ریزی و توسعه منابع انسانی شهرداری قم با بیان اینکه مردم 
ایران اسلامی مدیون اهل بیت )ع( هستند،  خاطرنشان کرد: علاقه مندان به 
قم باید در تدوین چشم انداز مطلوب برای این شهر کمك کنند تا برنامه های 
مدیریت شهری به صورت جامع و با استفاده از تمام نظرات در قم تدوین شود.

وی از شهرداری به عنوان متولی اصلی ارایه خدمات شهری نام برد و گفت: 
شهرداری تلاش می کند تا اقدامات خود را با مشارکت مردم به صورت هدفمند 

و علمی به نتیجه برساند.
رنجبر فراهم سازی بسترهای اقتصاد مقاومتی را نیازمند همدلی و هم زبانی 
دانست و ادامه داد: امسال بودجه عمرانی و جاری شهرداری قم به ترتیب 

نسبت به سال گذشته 24 و 15 درصد افزایش داشته است.

 اقبالیان خبرداد:

افزایش 25 درصدی بودجه 
شهرداری منطقه هفت قم

شهردار منطقه هفت قم گفت: بودجه سال جاری این منطقه نسبت به 
بودجه 450 میلیارد ریالی در سال گذشته، افزایش 25 درصدی داشته که این 
امر نشان از توجه بیشتر مدیریت شهری به تقویت بسترهای مورد نیاز زائران 

در این منطقه است.
علیرضا اقبالیان، با تاکید بر اینکه شهروندان و مسئولان قم نسبت به 
گذشته مشارکت مطلوب تری با شهرداری دارند، اظهار کرد: شهروندان در 
تفکیك زباله از مبدا و بهسازی بافت فرسوده نقش اصلی را ایفا می کنند به 
همین علت ترویج فرهنگ شهروندی مورد توجه شهرداری قرار گرفته است.

وی با بیان اینکه تاکنون شهرداری توانسته به ارائه خدمات مطلوب تعامل 
مناسبی با دیگر دستگاه های اجرایی داشته باشد، اضافه کرد: دریافت عوارض 
تنها محور درآمدی شهرداری منطقه هفت قم است به همین علت مردم باید 
در این راستا مشارکت مناسبی داشته باشند و با پرداخت مناسب فیش های 

عوارض در تنظیف محیط شهری و بهسازی شهر مشارکت کنند.
شهردار منطقه هفت قم از تصویب بودجه 600 میلیارد ریالی برای این 
منطقه در سال جاری یاد کرد و گفت: بودجه سال جاری نسبت به بودجه 
450 میلیارد ریالی در سال 94 افزایش 25 درصدی داشته که این امر نشان از 
توجه بیشتر مدیریت شهری به تقویت بسترهای مورد نیاز زائران در این منطقه 
است. وی با اشاره به برخی از ظرفیت های منطقه هفت شهری قم عنوان کرد: 
با توجه به اینکه حرم حضرت معصومه )س( نخستین هدف مسافران استان 
قم بوده و در حریم این منطقه قرار دارد، شهرداری این منطقه باید در طول 
سال پذیرای 20 میلیون زائر استان قم باشد به همین علت مسئولان استانی 

باید نسبت به این منطقه نگاه ویژه داشته باشند.

 شهردار منطقه دو عنوان کرد:

توسعه سرانه فضای سبز شهری 
منطقه دو قم

شهردار منطقه دو قم احداث چهار بوستان شهری در منطقه دو قم را از 
جمله برنامه های در نظر گرفته شده برای سال جاری عنوان کرد.

محمد صادقی، با بیان اینکه امسال پیاده روسازی خیابان های توحید، 
بنی فضل و اصلاح هندسی ترافیکی 6 نقطه اصلی در دستور کار قرار گرفته 
است، اظهار کرد: برای تسهیل در عبور و مرور شهری در منطقه دو نزدیك به 
3 میلیارد و ۷50 میلیون ریال اعتبار اختصاص داده شده است که امیدواریم 
با اجرایی کردن برنامه ریزی های انجام شده در این راستا بتوانیم حجم ترافیکی 
این منطقه را کاهش دهیم. وی احداث چهار بوستان شهری و بهسازی فضای 
سبز را از اقدامات شهرداری منطقه دو در سال جاری برشمرد و اضافه کرد: 
امیدواریم با استفاده از اعتبارات استانی و شهری احداث فاز دوم بوستان پونه، 
فضای سبز خیابان های شاهد غربی، شهید مدنی و شهرك صادقیه انجام شود.

شهردار منطقه دو قم با اشاره به اختصاص 250 میلیارد ریال بودجه 
عمرانی به این منطقه شهری گفت: احداث سازه ساختمان شهرداری منطقه 

دو با اعتباری بالغ بر 16 میلیارد ریال تا پایان سال جاری انجام می شود.
وی از برنامه ریزی شهرداری منطقه دو برای دفع آب های سطحی بلوارهای 
جمهوری، دانش و خیابان حریم اتوبان در سال جاری یاد کرد و ادامه داد: 
امسال شهرداری این منطقه با افزایش درآمدهای شهری به دنبال اهداف برنامه 
توسعه هدفمند است که امیدواریم با مشارکت مسئولان و شهروندان بتوانیم 

به این اهداف دست یابیم.
 

شهردار منطقه سه قم خبرداد:

اختصاص 35 میلیارد ریال 
جهت آسفالت معابر و شوارع

شهردار منطقه سه قم گفت: امسال نهضت آسفالت معابر با اعتباری بالغ بر 
35 میلیارد ریال در منطقه سه شهری قم آغاز می شود و در این برنامه نزدیك 

به 108 هزار متر مربع از مساحت منطقه پوشش داده می شود.
رضا پوریافر، با تاکید بر اینکه سال گذشته بخشی از مسیر کندرو خیابان 
امام خمینی )ره( احداث شده است، تصریح کرد: تکمیل این مسیر در برنامه 

سال جاری شهرداری منطقه سه قم پیش بینی شده است.
وی به اجرای 19 هزار متر مربع بتن غلطکی و آسفالت در منطقه سه قم 
اشاره کرد و افزود:  بلوار شهید خداکرم به عنوان مسیر اصلی ترانزیت با برخی از 
مشکلات مواجه است که امیدواریم با اقدامات زیرسازی ویژه بتوانیم مشکلات 

این محدوده را رفع کنیم.
شهردار منطقه سه قم آسفالت معابر شهری را از مشکلات اصلی قم 
برشمرد و ادامه داد: امسال نهضت آسفالت معابر با اعتباری بالغ بر 35 میلیارد 
ریال در منطقه سه شهری قم رقم زده می شود زیرا در این برنامه نزدیك به 

108 هزار متر مربع از مساحت منطقه پوشش داده می شود.
وی از اختصاص اعتبار 10 میلیارد ریالی برای پیاده روسازی، ایمن سازی 
و بهبود ترافیك شهری در منطقه سه قم یاد کرد و گفت: اصلاح هندسی، 
خط کشی، رنگ آمیزی، پیاده روسازی، همسطح سازی، ساماندهی تابلوهای 
ورودی شهر قم و تابلوهای راهنمای مسیر استانداردهای لازم را نداشته که 

با پیگیری ها و اقدامات انجام شده توانسته ایم به استانداردهای لازم برسیم.
پوریافر افزایش تابلوهای راهنما در ورودی های شهر قم و ایمن سازی 
خیابان ها و سرعت گاه ها را از برنامه های شهرداری منطقه سه در سال جاری 
برشمرد و عنوان کرد:  امسال برای هزینه های جاری شهرداری این منطقه 

نزدیك به 250 میلیارد ریال بودجه درنظر گرفته شده است.

یادواره شهدای روستای بیدهند در قم 
برگزار شد 

یادواره سردار شهید اسماعیل صادقی رئیس ستاد لشکر 1۷ امام علی 
ابی طالب)ع( و 53 شهید روستای بیدهند، جمعه شب در مسجد  بن 

امیرالمومنین)ع( قم برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
استان قم، استاد حوزه علمیه قم در این یادواره گفت: مبارزات انقلابی حضرت 
امام)ره( و ایثارگری شهدای بزرگوار اسلام ما را هر چه بیشتر به عصر ظهور 
نزدیك کرد. حجت الاسلام والمسلمین سید محمد مهدی میرباقری افزود: 
احیاء دین و نام خدا، برقراری پرچم توحید و جداشدن صف حق از باطل، آن 
چیزی است که مجاهدت برای رسیدن به آن، آنقدر ارزش دارد.وی در ادامه 
با اشاره به اینکه از صدر اسلام تاکنون، گروه حق و باطل همواره گرفتار شدائد 
و سختی ها بوده اند، افزود: دشواری هایی همچون محاصره اقتصادی و غیره 
برای جبهه حق، صفوف مومنان را از منافقین جدا کرد و آنان را با کوتاه نیامدن 

از اصول، در مسیر حق قوی تر گرداند.

یکی از مراجع تقلید شعیان، گفت: آبادانی و توسعه شهر 
باید با حفظ موازین اسلامی همراه باشد و نباید ساختمان های 

بسیار بلند در  شهر قم احداث شود.
آیت الله حسین نوری همدانی در دیدار رئیس و اعضای 
شورای اسلامی شهر و استان قم که بعد از ظهر شنبه در دفتر 
این مرجع تقلید برگزار شد، اظهار داشت: پروردگار افرادی 
را برای خدمت به مردم قرار داده و این کار مهمی است که 

برخی در این جهت مهم قدم برداشته و تلاش می کنند.
هر  در  همدلی  و  وحدت  وجود  داشت:  بیان  وی 
مجموعه ای موجب موفقیت می شود اما اگر اختلاف شدیدی 

در میان اعضا باشد کار با کندی پیش می رود.
وحدت و همدلی در پیشرفت کار ها موثر است

استاد سطوح عالی حوزه ابراز داشت: وحدت و همدلی 
بسیار با ارزش است و در پیشرفت کار ها مؤثر است.

وی افزود: استان قم پایگاه انقلاب اسلامی است و باید 
در این طراز به مردم خدمت کرد و با توجه به حضور 20 

میلیون زائر و گردشگر در سال، می طلبد آبادانی در قم با قوت 
بیشتری صورت گیرد.

آیت الله نوری همدانی ادامه داد: آبادانی باید با حفظ 
موازین اسلامی همراه باشد و برای نمونه نباید ساختمان های 
بسیار بلند در این شهر احداث شود زیرا از نظر اسلام احداث 

خانه های بلند که مشرف به خانه دیگران باشد جایز نیست.
این مرجع تقلید شعیان عنوان کرد: عده ای نامه هایی به 
ما ارسال می کنند که در آن از شهرداری به دلیل دریافت 
پول های زیادی برای احداث ساختمانی ساده گله می کنند و 
ما از مسئولان می خواهیم عنایتی به افراد بی بضاعت داشته 

باشند تا بتوانند آسان تر ساخت و ساز داشته باشند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم خبر داد:
افزایش ۴۰۰ هكتار فضای سبز در قم

رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز در این دیدار از افزایش 
400 هکتار فضای سبز در قم طی سال جاری خبر داد و 

گفت: 200 هزار اصله درخت در قم کاشته شد.
ولی الله بیاتی اظهار داشت: در شهرداری یک سری 
تعهداتی همچون پرداخت عوارض وجود دارد که مردم در آن 
کوتاهی می کنند. سرانه عوارض برای هر نفر 330 هزار تومان 
است درحالی که شهرداری سالانه برای هر نفر یک میلیون و 
300 هزار تومان هزینه می کند. وی ادامه داد: عوارض درآمد 
پایدار شهرداری است و می تواند در پیشبرد کار ها بسیار موثر 
باشد. رئیس شورای اسلامی شهر قم بیان داشت: بالغ بر یک 
میلیون نفر در شهر قم ساکن هستند و سالانه 20 میلیون نفر 
زائر حرم حضرت فاطمه معصومه )س( هستند. وی عنوان 
کرد: بودجه سال گذشته شهرداری قم هزار و 100 ملیارد 
تومان بود که این میزان به هزار و 138 میلیارد تومان افزایش 
یافت که هزار میلیارد تومان آن نیز به پروژه های عمرانی مهم 
اختصاص دارد. بیاتی افزود: سرانه فضای سبز در استان قم 
برای هر نفر 3 متر است و شهردار قم در تلاش است این 
میزان را افزایش دهد و در سال جاری 400 هکتار فضای 

سبز ایجاد کرد و 200 هزار اصله درخت کاشته شد.

رئیس شورای اسلامی استان قم:
شهرداری شهرهای تابعه قم

 مشكلات زیادی دارند
رئیس شورای اسلامی استان قم نیز در سخنانی در این 
دیدار با بیان اینکه شورا باید به جایگاه اصلی خود برگردد، 
اظهار کرد: باید مسئولان به جایگاه شورا توجه کنند اما 

متأسفاته این موضوع به طور جدی پیگیری نشده است.
حسن بختیاری افزود: شورای استان نقش هماهنگ 
کننده بین بخش ها و شورای تابعه دارد و شهر قم به دلیل 
شرایط خاصی که دارد این شورای نتوانسته به شایستگی در 

محدوده عمل خود قرار گیرد.
رئیس شورای اسلامی استان قم تصریح کرد: بخش ها و 
شهرهای تابعه درآمد شهرداری آن ها اندک و مشکلاتشان 
می تواند  که  قانونی  ظرفیت های  متأسفانه  و  است  زیاد 
عمران و آبادانی روستا ها را فراهم کند هنوز به منصه ظهور 

نرسیده است.

آیت الله نوری همدانی:

توسعه شهرها با حفظ موازین اسلامی باشد

فوتبال ایران در دوپینگ رکورد زد!  
گفته می شود: رتبه دوم دوپینگ در دنیا پس از برزیل در سال 2014 به فدراسیون فوتبال ایران 
رسیده و در این بین زنان ایران اول شدند. بر اساس آمار وادا که توسط این سایت انتشار یافته در سال 
2014 رتبه دوم دوپینگ در دنیا پس از برزیل به فدراسیون فوتبال ایران رسیده و در این بین زنان ایران 
اول شدند؛ یعنی ایران مقام دوم پس از برزیل در فوتبال مردان در نمونه های مثبت را به خود اختصاص 
داده داشته و مقام اول دنیا در نمونه های مثبت بانوان فوتبالی را نیز کسب کرده است. این آمار نگران کننده 
در حالی منتشر شد که کمیته پزشکی فدراسیون فوتبال هیچگاه حاضر به قبول واگذاری مسئولیت کامل 
مبارزه با دوپینگ به نادو نشد و این اختلافات و عدم همکاری این ارگانها را شاید بتوان عامل بروز این آمار 
دانست. عدم برنامه ریزی مدون جهت برگزاری کلاس های مبارزه با دوپینگ و تدوین استانداردهای مورد 
نیاز که از مسئولیت های کمیته پزشکی است از علل قابل انکار این آمار وحشتناک است که می تواند چهره 

فوتبال ایران را در نیا خراب کند.

مقصد بعدی سفر استانی رییس جمهور
گفته می شود: معاون اجرایی رییس جمهوری گفت: حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی 
رییس جمهوری و کاروان تدبیر و امید سه شنبه آینده - 21 اردیبهشت ماه 1395 - به استان کرمان سفر 
می کند. محمد شریعتمداری افزود: شرکت در نشست توسعه و سرمایه گذاران و جلسه متنفذین استان 
کرمان از جمله برنامه های این سفر است. رییس جمهوری و کاروان تدبیر و امید از 24 دی سال 92 
تاکنون به استان های خوزستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، ایلام، لرستان، چهارمحال و بختیاری، 
اردبیل، خراسان رضوی، زنجان، گلستان، خراسان جنوبی، بوشهر، اصفهان، قم، گیلان، فارس، آذربایجان 
شرقی، شهرستان های استان تهران )شهریار، ملارد و قدس(، خراسان شمالی، کردستان، شهرستان های 
استان تهران )اسلامشهر، رباط کریم و بهارستان(، همدان، مازندران، شهرستان ری )جنوب تهران(، یزد 

و سمنان سفر کرده است.

وجود 1۰۰ مدرسه یک نفره در کشور
گفته می شود: قاسم احمدی لاشکی عضو هیئت رئیسه کمیسیون آموزش مجلس با تاکید بر اینکه 
امروزه نزدیک به 100 مدرسه در کشور وجود دارند که با دانش آموزان یک حداکثر 2 نفره فعالیت می 
کنند، تصریح کرد: متاسفانه زمانی که راهکاری به منظور ارائه سرویس دهی برای انتقال این دانش آموزان 
و جمع آوری آنها در یک مدرسه مشخص، وجود ندارد ناچار هستیم در همان روستا این مدارس را برپا 
کنیم چراکه نمی خواهیم بر تعداد بیسوادان کشور افزوده شود. این روش به مدت یکسال در زمان حاجی 

بابایی وزیر آموزش و پرورش دولت دهم اجرایی شد اما نتوانست موفقیت آمیز باشد.

 فرجام خواهی بابک زنجانی
گفته می شود: وکیل مدافع متهم نفتی از تقدیم لایحه فرجام خواهی بابک زنجانی به شعبه 15 
دادگاه انقلاب خبر داد. به گزارش میزان، رسول کوهپایه زاده وکیل مدافع متهم نفتی، از تقدیم لایحه 
فرجام خواهی بابک زنجانی به دادگاه خبر داد و گفت: این لایحه در 152 صفحه به شعبه 15 دادگاه انقلاب 
تقدیم شده است. وی ادامه داد: نسبت به دادنامه اصلی اعتراض کرده ام و برای دادنامه اصلاحی که 30 

فروردین به بنده ابلاغ شده، بیست روز برای اعتراض فرصت داریم.

۴ میلیون مجرد بالای ۳۰ سال در کشور  
گفته می شود: ایرج عبدی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی بالا رفتن سن ازدواج 
در میان جوانان را یکی از علت  های آسیب های اجتماعی عنوان کرد و گفت:  12 میلیون جوان در سن 
ازدواج قرار دارند و حدود 4 میلیون نفر نیز افراد مجرد بالای 30 سال هستند. عبدی خاطرنشان کرد: وام 
10 میلیونی ازدواج به زوج های جوان می تواند یکی از همان کارهای مهم در برداشتن موانع ازدواج باشد و 

برنامه بسیار مناسبی برای کاهش آسیب های اجتماعی خواهد بود.

 گوشت های ارزان نخرید!  
گفته می شود: در بعضی از خیابان ها و محله های مختلف با مغازه هایی روبرو می شویم که به صورت 
موقت با نصب بنری اقدام به عرضه گوشت با قیمت پایین تر از نرخ بازار می کنند که به گفته رییس اتحادیه 
فروشندگان گوشت گوسفندی، این واحدها غیرقانونی بوده و بعضا گوشت بی کیفیت عرضه می کنند که 
مردم نباید از آن ها خرید کنند. علی اصغر ملکی به مردم هشدار داد که از این مراکز به هیچ وجه گوشت 
نخرند، چون از سلامت گوشت ها نمی توان اطمینان حاصل کرد و این واحدها بعد از مدتی بساط خود را 
جمع می کنند و امکان پیگیری آن ها نیز وجود ندارد. ملکی درباره نحوه برخورد با این متخلفان توضیح 
داد: با توجه به اینکه این پروسه زمان بر است نمی توان برخورد قانونی با آن ها کرد، چون تا مراحل قانونی 

را سپری کنیم آن ها از محل مورد نظر می روند.

بحران طلاق و ازدواج در پایتخت 
گفته می شود: مدیر کل بهزیستی استان تهران با اشاره به اینکه استان تهران از نظر طلاق و 
ازدواج وضعیت مناسبی ندارد، گفت: 50 سکونت گاه غیررسمی و حاشیه نشینی در تهران وجود دارد 
که منجر به بروز آسیب هایی شده است. احمد دلبری طلاق را مهمترین چالش اصلی تهران مطرح 
کرد و گفت: در سال ۷5، 13.5 درصد ازدواج ها منجر به طلاق می شد در حالی که در سال 91 این 
آمار به 35 درصد افزایش یافته است و رشد در حدی بوده است که تهران را در راس استان ها از نظر 
بالا بودن آمار طلاق قرار داده است. به گفته دلبری رشد طلاق در تهران منجر به بحران فروپاشی 
خانواده شده است به طوری که بیش از 50 درصد کودکانی که به بهزیستی تحویل داده می شوند به 

دلیل طلاق و اعتیاد بوده است.

به مناسبت مبعث رسول اکرم )ص( صورت می گیرد:

شرایط ویژه برای ترخیص موتورسیکلت های توقیفی
رئیس پلیس راهور استان قم از اتخاذ شرایط ویژه برای 
ترخیص موتورسیکلت های توقیفی به مناسبت مبعث حضرت 

رسول اکرم )ص( خبر داد.
سرهنگ احمد پوربافرانی در گفت و گو با ایمان با اعلام این 
خبر اظهار داشت: صاحبان موتورسیکلت های توقیفی می توانند 
از 16 اردیبهشت ماه با در دست داشتن مدارک به ستاد ترخیص 

وسایط نقلیه پلیس راهور استان قم مراجعه نمایند.
وی ادامه داد: کارت شناسایی راکب و کارت یا سند وسیله 
نقلیه، برگه خلافی )نیاز به پرداخت خلافی زیر یک میلیون 
نیاز جهت  مورد  اصلی  مدارک  از جمله  باشد(  نمی  تومان 

ترخیص موتورسیکلت های توقیفی است. 
وی تاکید کرد: این شرایط ویژه شامل موتورسیکلت هایی که 

با دستور قضایی توقیف شده اند، نمی باشد. 
وی در پایان از صاحبان موتورسیکلت های توقیفی خواست در هنگام مراجعه به واحد ترخیص 

همکاری لازم جهت ارائه خدمات بهتر را با همکاران ما داشته باشند. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خبر داد:

تخریب 20 حلقه چاه غیرمجاز ذغال
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: 20 حلقه چاه غیرمجاز ذغال در منطقه ای غیرقابل 

دسترسی در قم، شناسایی و با اخذ دستور مقام قضایی تخریب شدند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، سید رحمان دانیالی با اشاره به 
اقدامات این اداره کل در جهت مقابله با واحدهای آلاینده غیرمجاز در سخنانی اظهار داشت: بر اساس 
گزارش های مردمی و بازدید کارشناسان، بیش از 20 حلقه چاه ذغال در زمینی به وسعت 10 هکتار در 
منطقه ای غیرقابل دسترسی در جاده کاشان شناسایی شدند. وی در ادامه افزود: این چاه های غیرمجاز که 
مخفیانه به تهیه و تولید ذغال مشغول بوده و آلودگی های شدید زیست محیطی ایجاد کرده بودند، پس از 
شناسایی و اخطار به صاحبان چاه ها جهت جمع آوری وسایل و تجهیزات خود، با اخذ دستور مقام قضایی 
و با حضور نیروی انتظامی، تخریب شدند. وی در پایان تصریح کرد: مدیریت عالی استان برای مقابله با 
واحدهای آلاینده غیرمجاز به ویژه کوره های ذوب سرب و چاه های ذغال بسیار جدی است و قطعا بدون 
اهمال و اغماض با این واحدها مقابله خواهد کرد و ضروری است صاحبان این مشاغل جهت جلوگیری از 

هرگونه ضرر و زیان، هرچه سریعتر نسبت به جمع آوری واحدهای خود اقدام نمایند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

108 میلیارد  تومان از سازمان های بیمه طلب داریم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم بیان داشت: دستگاههای مرتبط در حوزه سلامت مثل بهزیستی ، 
هلال احمر، مراکز تشخیصی درمانی سازمان تامین اجتماعی و... باید با همراستایی و تعامل از موازی کاری 

پرهیز کرده و از هدر رفتن منابع جلوگیری کنند.
دکتر ایرانی خواه  در جلسه شورای اداری استان قم که با حضور وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی برگزار 
شد گفت: در حوزه کار و رفاه اجتماعی اقدامات گسترده ای انجام شده و نیازمند تعامل و همکاری هر چه 
بیشتر در انجام کارها هستیم. وی بیان داشت: باید در خدمت رسانی بهینه به مردم جلوی موازی کاری ها 
را گرفته و از هدر رفتن منابع جلوگیری کنیم. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به موضوع وضعیت 
بدهی سازمان های بیمه گر عنوان داشت: این مشکل در کل کشور وجود دارد اما این موضوع در قم 
پررنگ تر است و ما شرمنده پزشکان و پرستاران گرانقدر هستیم چرا که بیش از ۷ ماه حق الزحمه انها را 
نتوانستیم پرداخت کنیم این در شرایطی است که بیش از یکصد و هشت میلیارد  تومان بابت اسناد ارسال 
شده به سازمانهای بیمه طلب داریم .  وی در پایان از وزیر تعاون درخواست کرد در جهت تداوم بهینه 
طرح تحول سلامت و رضایتمندی مردم شریف استان ، عنایت ویژه ای در پرداخت بدهی معوقه به دانشگاه 

مبذول نمایند و این درخواست در غالب نامه ای رسمی نیز به ایشان تقدیم گردید.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم:

همایش حدیث رضوی در قم برگزار می شود
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به برگزاری چهارمین همایش حدیث رضوی بیان 

کرد: این جشنواره یکی از فراگیر ترین و بزرگ ترین جشنواره های جهان اسلام است. 
حجت الاسلام عباس دانشی ظهر شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه با اشاره به برگزاری 
چهارمین همایش ملی حدیث رضوی، اظهار داشت: جشنواره بین المللی امام رضا)ع( بزرگ ترین رویداد 
فرهنگی جهان اسلام با 14 دوره برگزاری است. وی افزود: با گسترش و نفوذی که جشنواره در همه 
استان های کشور و مراکز علمی و فرهنگی و حوزوی و دانشگاهی داشته و بیش از 80 کشور جهان 
داشته است، می توان ادعا کرد که این جشنواره یکی از فراگیر ترین و بزرگ ترین جشنواره های بین المللی 
در جهان اسلام است که در موضوعات علمی، فرهنگی، هنری، پژوهشی و مطبوعاتی در کشور برگزار 
می شود. مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با بیان اینکه آخرین فرصت برای ارائه آثار تا 15 تیرماه 
است، ادامه داد: هیئت داوران که متشکل از اساتید دانشگاهی و حوزوی است به بررسی آثار ارسال شده 

و داوری آثار می پردازند.

نامحــرمانه

اخبـــار

شهردار قم گفت: برنامه ها و 
پروژه های شهری که در مدیریت 
شهری برنامه ریزی می شود در 
راستای تامین رفاه و رضایتمندی 

مردم است.
 دکتر سقائیان نژاد در نشست 
فرمانده  و  دادستان  با  مشترك 
تاکید  با  قم،  انتظامی  نیروی 
تامین  شهرداری  عزم  اینکه  بر 
شهر  انضباط  و  نظم  و  آرامش 
است، اظهار کرد: تصمیماتی که 
با  مدیریت شهری  در مجموعه 
همکاری مجموعه دستگاه های 
استان اتخاذ می شود برای رفاه 
همشهریان و تامین رضایتمندی 
مردم است. وی با تاکید بر اینکه 
پروژه های شهری موجب آرامش 

شهر خواهد شد، گفت: اقداماتی که در شهر اجرایی می شود برای رفع مشکلات مردم است و 
در این راستا نیازمند همکاری و همراهی همشهریان هستیم. شهردار قم با اشاره به درآمدهای 
شهر قم خاطرنشان کرد: درآمدهای شهری قم بسیار ضعیف است و این مسئله مشکلاتی را 
در مسیر رشد و پیشرفت شهر ایجاد می کند. وی خاطرنشان کرد: اما با این حال مدیریت 
شهری سعی دارد با برنامه ریزی صحیح مشکلات شهر را به مرور و با سرعت بهتری رفع کند.

 سردار مجتبایی:
طرح جمع آوری وانت بارها با قوت ادامه یابد

فرمانده انتظامی استان قم نیز در این جلسه گفت: نیروی انتظامی آماده همکاری و تعامل ویژه 
با شهرداری برای تامین نظم و انضباط شهری در قم است.

سردار کاظم مجتبایی، با اشاره به فراهم آوری زمینه های اجرای طرح جمع آوری وانت 
بارهای سطح شهر اظهار کرد: نیروی انتظامی آماده است با همکاری شهرداری قم این طرح 

را در سطح شهر اجرایی کند.
وی با تاکید بر اینکه نیروی انتظامی پشتیبان شهرداری برای اجرای طرح جمع آوری وانت 
بارهای سطح شهر و برخورد با متخلفان و خاطیان در این طرح خواهد بود، گفت: زمینه های 
اجرای طرح خوشبختانه فراهم شده و نیروی انتظامی حامی شهرداری قم برای اجرای این 
طرح خواهد بود. فرمانده انتظامی استان قم با تاکید بر ضرورت تامین نظم و انضباط شهری 
خاطرنشان کرد: ما معتقدیم که ارتباط سازنده شهرداری و نیروی انتظامی موجب ارتقاء و 
پیشرفت ظرفیت های شهر خواهد شد و با همین نظر هم در شهر فعالیت می کنیم. وی لزوم 
گزارش گیری از عملکرد در طی اجرای طرح جمع آوری وانت بارها گفت: گزارش دهی از 
عملکرد ضرورت دارد تا طرح با قوت ادامه پیدا کرده و مشکلات و معضلات طرح به سرعت 
احصاء شود. سردار مجتبایی با تاکید بر تعامل ویژه نیروی انتظامی و شهرداری قم تصریح 
کرد: نیروی انتظامی هم چون گذشته برای تامین امنیت و نظم شهری حامی مجموعه های 

شهری و همراه شهرداری است.

دادستان گنجی:
وانت بارها فقط درمحل های تعیین شده مستقر شوند

دادستان عمومی و انقلاب استان قم نیز در این جلسه خواستار تعامل ویژه نیروی انتظامی 
و شهرداری برای اجرای طرح جمع آوری وانت بارها شد. 

مصطفی برزگر گنجی با اشاره به برنامه شهرداری برای اجرای طرح جمع آوری و 
ساماندهی وانت بارها از سطح شهر با همکاری دستگاه قضایی و نیروی انتظامی، گفت: تدابیر 
ویژه ای برای اجرای این طرح و تامین نظم و انضباط شهری توسط مجموعه شهرداری و 
نیروهای انتظامی اندیشیده شده است. وی تامین امکانات و فضاهای مشخص برای حضور 
وانت بارها و اطلاع رسانی به آنها را مورد توجه قرار داد و افزود: خوشبختانه در مدتی که برنامه 
های اجرای طرح آغاز شده، اطلاع رسانی به وانت بارها و ثبت نام از آنها انجام شده و مکان های 

استقرار آنها نیز آماده شده است.
 دادستان عمومی و انقلاب استان قم خاطرنشان کرد: باید شرایطی فراهم شود که پس 
از جمع آوری این وانت بارها از سطح معابر و استقرار آنها در مکان های تعیین شده، گشت 
های شهری به طور مستمر در شهر حضور داشته باشند تا دوباره شاهد سد معبر وانت بارها 
در معابر نباشیم. وی به تعیین 5 مکان برای استقرار وانت بارها، اشاره کرد و افزود: خودروهایی 
که توقیف می شوند باید متعهد شوند که جز در فضاهای تعیین شده مستقر نشوند. گنجی 
برخورد با افرادی که اقدام به سد معبر در شهر کنند را مورد توجه قرار داد و گفت: پس از 
آغاز طرح خودروهای متخلف به سرعت به پارکینگ منتقل می شوند و تنها با تعهد امکان 
خروج خودرو وجود خواهد داشت. وی خاطرنشان کرد: اهمیت دارد که فقط افراد اهل قم در 
مکان های تعیین شده مستقر شوند و ساکنان شهرهای دیگر به شهر خودشان هدایت شوند. 
دادستان عمومی و انقلاب استان قم خواستار تعامل ویژه نیروی انتظامی و شهرداری برای 

اجرای صحیح طرح در سطح شهر را خواستار شد.

معاون شهردار قم خواستارشد:
لزوم حمایت قانونی برای 
تامین نظم و انضباط شهری

امور  و  معاون خدمات شهری 
اجتماعی شهرداری قم نیز در این 
از  قانونی  لزوم حمایت  بر  جلسه 
شهرداری برای تامین نظم و انضباط 
شهری تاکید کرد. سیدامیر سامع، 
شهرداری  برنامه های  به  اشاره  با 
برای تامین نظم و انضباط شهری 
اظهار کرد: طرح هایی که در شهر 
اجرایی می شود و تصمیماتی که 
اتخاذ می شود همه  در شهرداری 
رضایتمندی  و  مردم  رفاه  برای 
شهروندان است. وی تامین نظم و 
انضباط خصوصا در حوزه تخلفات 
شهری و ساختمان را مورد توجه قرار داد و افزود: اداره کل پیشگیری و رفع تخلفات شهری 
شهرداری قم در این زمینه فعال است و تامین نظم و انضباط شهری و جلوگیری از تخلفات 
ساختمانی و شهری را برعهده دارد. معاون شهردار قم در ادامه سخنان خود با اشاره به تامین 
فضاهای اسکان اضطراری و کمپینگ های زائر در سطح شهر قم، تصریح کرد: در این زمینه 
برنامه شهرداری بر تجهیز و تامین زیرساخت های لازم در بوستان های فدك و غدیر است. وی 
اختصاص 150 میلیارد ریال برای تجهیز باغ فدك و غدیر و تامین زیرساخت های این کمپینگ 
ها را یادآور شد و افزود: امسال این باغ ها تجهیز شده و فضای مطلوبی برای حضور زائران فراهم 
می شود. سامع خاطرنشان کرد: طراحی های این کمپینگ ها به گونه ای است که این فضاها 
پشتیبان اسکان اضطراری شهر در بحران ها نیز باشد. وی با بیان اینکه تامین امنیت این باغ ها 
در اولویت است، افزود: برای رسیدن به این مهم نیازمند حمایت قانونی حداکثری از شهرداری 

هستیم تا شاهد تامین نظم و انضباط شهر باشیم.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم عنوان کرد:
همكاری مطلوب پلیس راهور در اجرای پروژه های شهری

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم نیز در این جلسه گفت: مامورین پلیس 
راهور همکاری بسیار خوبی برای اجرای پروژه های شهری در قم دارند. دکتر علیرضا قاری 
قرآن با اشاره به وضعیت پروژه های شهری در قم اظهار کرد: با توجه به حضور خیل عظیم زوار 
در ایام نیمه شعبان در قم تدابیر ویژه ای برای تکمیل و تسریع در پروژه های مسیر منتهی به 
مسجد مقدس جمکران اتخاذ شده است. وی خاطرنشان کرد: برای نیمه شعبان پروژه های 
در مسیر بلوار پیامبر اعظم را سعی داریم راه اندازی کنیم تا مشکل ترافیکی کمتری در این 
ایام داشته باشیم خصوصا برنامه ویژه ای برای زیرگذر انسجام در بلوار پیامبر اعظم داریم که 
در صورت تامین مسایل ایمنی بازگشایی می شود. معاون شهردار قم با اشاره به مشکل بلوار 
غدیر و لزوم رفع مسائل ترافیکی این محور تصریح کرد: تکمیل پروژه مرجعیت و ایجاد تقاطع 
شهیدان محمودنژاد تاثیر بسزایی در تکمیل رینگ شهری به سمت پردیسان خواهد داشت 
و حجم زیادی از بار ترافیکی بلوار غدیر می کاهد. وی تصریح کرد: تلاش شهرداری قم این 
است که تا پایان سال 95 ظرفیت ویژه ای برای رفع مشکلات پردیسان و تردد به سمت این 
منطقه ایجاد کند. قاری قرآن با اشاره به اجرای طرح های متعدد عمرانی در سطح شهر و ایجاد 
مشکلات ترافیکی در این مناطق، خاطرنشان کرد: در اجرای پروژه های شهری شاهد همکاری 

بسیار مطلوب مامورین پلیس راهور می باشیم.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم:
تعیین ۵ مكان برای استقرار وانت بارها

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم نیز در این جلسه گفت: شهرداری 
در بحث تخلفات و معضلات شهری همکاری سازنده و مطلوبی با دستگاه های قضایی و 

انتظامی دارد.
احمدرضا شفیعی با اشاره به برنامه ریزی شهرداری برای آغاز طرح  ساماندهی و جمع 
آوری وانت بارهای سطح شهر اظهار کرد: از ماه ها قبل شهرداری برنامه ریزی برای اجرای 
این طرح را آغاز و ضمن اطلاع رسانی و جمع آوری اطلاعات وانت بارها در حال حاضر زمینه 
اجرای آن فراهم شده است. وی با اشاره به تعیین 5 مکان برای استقرار وانت بارها، تصریح کرد: 

اولویت شهرداری قم جلوگیری از سد معبر در هسته مرکزی شهر است.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: خیابان های انقلاب، 
امیرکبیر، صفائیه، امام موسی صدر، نیروی هوایی، رجبی، 15 خرداد، عماریاسر، نواب صفوی، 
سعیدی، بلوار هفتم تیر و بلوار زائر در مرحله نخست اجرای طرح جمع آوری وانت بارها 
پاکسازی خواهند شد و از زمان آغاز طرح از توقف وانت بارها در این معابر جلوگیری می شود.

وی با تاکید بر اینکه شهرداری قم در تعاملات قضایی و انتظامی وضعیت خوبی دارد و یکی 
از شهرهای پیشرو در این بحث است، افزود: برای اجرای طرح جمع آوری وانت بارها از سطح 

شهر نیازمند همراهی و حمایت نیروهای قضایی و انتظامی هستیم.

دکتر سقائیان نژاد در جلسه مشترك با دادستان وسردار مجتبایی:

درآمدهای شهری قم بسیار ضعیف است

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: در تمامی 
مناطق و نواحی آموزش و پرورش استان توازن نیروی 
انسانی در سطح معلمان و دانش آموزان بوجود آمده 

است.
حمیدرضا شیخ الاسلام در سخنرانی پیش از خطبه 
های نماز جمعه این هفته شهر مقدس قم افزود: در آغاز 
سال تحصیلی 94 اقدامات زیرساختی بسیاری در نظام 
آموزشی استان به انجام رسیده است و در حال حاضر 
در تمامی مناطق آموزش و پرورش قم 50 هزار دانش 
آموز وجود دارد. وی با اشاره به فرارسیدن سالروز شهادت 
استاد مطهری و هفته معلم، خاطرنشان کرد: نقش و 
جایگاه معلمان و آموزش و پرورش در نظام اسلامی بر 
همگان روشن است و نظام آموزشی یکی از مهمترین 
شاخصه های توسعه در کشور، بشمار می رود. مدیرکل 

آموزش و پرورش استان قم کمبود فضاهای آموزشی 
که یکی از مهمترین مشکلات نظام آموزش و پرورش 
کشور است را مورد توجه قرار داد و گفت: در قم در سه 
سال گذشته 85 مدرسه با مشارکت خیرین احداث شده 
که نیمی از آنها به عنوان مقاوم سازی بوده است. وی با 
بیان اینکه سیاست امروز آموزش و پرورش در کشورمان 
و  پرورشی  آموزشی، فرهنگی،  فعالیت های  گسترش 
ورزشی در مناطق محروم و روستاهاست، گفت: در هفته 
معلم دو مدرسه در روستاهای استان افتتاح می شود 
تا افراد کمتر برخوردار دغدغه ای برای تعلیم و آموزش 

فرزندان خود نداشته باشند. 
با اشاره به طرح بهسازی و تکمیل  شیخ الاسلام 
آسفالت مدارس در سال تحصیلی جاری، تصریح کرد: با 
تعامل ایجاد شده با شهرداری و دیگر نهادهای مرتبط، 

می  قرار  طرح  این  پوشش  تحت  قم  مدارس  تمامی 
گیرند. وی با بیان اینکه دغدغه امروز مسوولان و اولیای 
دانش آموزان ترویج و نهادینه سازی مسایل اخلاقی 
و معنوی در میان دانش آموزان است، اظهار داشت: 
شاخص های رفتاری در میان دانش آموزان باید به گونه 
ای باشد که باعث افتخار پدران و مادران و نظام آموزش 

پرورش باشند. 
مدیرکل آموزش و پرورش قم با اشاره به کسب رتبه 
های علمی، فرهنگی و ورزشی از سوی دانش آموزان 
استان، تصریح کرد: از مسوولان استان تقاضا می کنیم تا 
در مسیر توسعه پایدار و در جهت پیشرفت و تعالی نظام 
آموزشی استان کاملا همکاری و مشارکت داشته باشند 
تا هرچه بیشتر بتوانیم مثلث دانش آموز، معلم و خانواده 

را تقویت کنیم.

شیخ الاسلام خبرداد:

ایجاد توازن در نواحی آموزش و پرورش قم


